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رئیس جمهور با بیان اینکه مکتب حاج قاسم سلیمانی در ادامه مکتب امام خمینی)ره( و امام خامنه ای است، گفت: این مکتب با ترور و موشک از بین نمی رود چراکه 
مکتب می ماند و بقاء دارد.

به گزارش خبرنگار مهر، حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور عصر امروز )دوشنبه( در مراسم سالگرد شهید حاج قاسم سلیمانی در مصلای امام خمینی )ره( 
اظهار کرد: مقتدای بصیرت آفرین ما برای شهید سلیمانی در همین مکان مقدس عنوان مکتب حاج قاسم را مطرح فرمودند. حاج قاسم نه به عنوان یک فرد بلکه به 
عنوان یک فرهنگ، راه و یک مکتب معرفی شد.وی گفت: اگر شخصیت وجودی یک فرد انقدر توسعه یافت، دیگر یک شخص حقیقی نیست بلکه دارای یک توسعه 

وجودی است که از او به عنوان یک امت و ملت یاد می شود. mamlekatonline.ir
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اقتصادی ، اجتماعی ، سیاسی
روزنامه صبح ایران

نقدِ »مملکت«
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علی رضا مهدی زاده
روز دوشنبه 13 دی ماه 1400 و کمتر از پنج ماه از صدارت 
بهرام عین الهی وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی 
بــر این وزارتخانه مهم برای مردم، اعلام شــد که طرح 
استیضاح وزیر در مجلس شــورای اسلامی کلید خورده 

است.
عــدم توزیع عادلانه اعتبــارات پروژه هــای عمرانی در 
سطح کشــور، عدم فراهم بودن دسترسی قابلیت خرید 
و بهره مندی از خدمات پایه ســلامت برای همگان، عدم 
برقراری عدالت در تأمیــن منابع و بهره مندی از خدمات 
سلامت، عدم رعایت حفظ شأن و کرامت مردم در دریافت 
خدمات ســلامت، عدم استفاده از نیروهای متخصص در 
بدنه وزارتخانه، عدم اقدام در خودکفایی کشــور در تأمین 
دارو و نابسامانی های گسترده در این حوزه، عمل نکردن به 
وعده ها و برنامه های ارائه شده به مجلس در زمان گرفتن 
رأی اعتماد و درنهایت، ضعف در ساماندهی نیروی انسانی 
متخصص )کادر درمان( و جلوگیری از مهاجرت ایشــان، 

هشت محور طرح استیضاح وزیر است.
مردم و البته نمایندگانشــان در مجلس، به طورحتم انتظار 
ندارند که تمامی معضل ها و مشــکل های بهداشــت و 
درمان کشور حل شوند اما در پنج ماه اخیر نیز تقریباً هیچ 
برنامه و اقدام حداقلی و عملیاتی از ســوی وزیر بهداشت 
و زیرمجموعه اش دیده نشــده اســت و فقط به دستاورد 
واکسیناسیون عمومی کرونا اشاره می شود که البته ریشه 
در رفــع موانع داخلی واردات و تخصیص ارز لازم دارد اما 
وزارت بهداشــت دولت ســیزدهم آن را نقطه قوت خود 

می داند و به آن مفتخر است.
در ایــن میان، وزارت بهداشــت ودرمان دچار چالش های 
جدی است: بیماران سرگردان در داروخانه ها، به خصوص 
در حوزه بیماری های خاص و کمیابی بسیاری از داروهای 
وارداتــی و تعداد زیادی از داروهای حیاتی داخلی که البته 
هردو مورد با قیمت های نجومی یافت می شــوند؛ کمبود 
تخت های بیمارســتانی در کشور؛ ابهام در تعیین تکلیف 
اســتخدام کادر درمانی و پرســتاران، آن هم درحالی که 
وزیر بهداشت و متولیان امر، از کمبود کادر درمان سخن 
می گویند ولی حاضر نیستند قراردادهای پرستاران فعال را 

منعقد و وضعیت استخدامی آنان را روشن کنند. 
بدون شــک، توزیع اعتبارات، تســهیلات و... در وزارت 
بهداشــت ودرمان عادلانه نیســت و برنامه های محوری 
وزیر بهداشت برای کسب رأی اعتماد از مجلس با اقدام ها 
و برنامه های بعــد از وزارت وزیر منافات دارد و به جرأت 
می توان گفت که جز واکسیناسیون کرونا، برنامه ای وجود 

ندارد.
کمبودهــای بی حدوحصری در حوزه درمــان مناطق و 
شهرهای محروم و کمتر برخوردار کشور وجود دارد؛ کمبود 
پزشکان متخصص در اکثر شهرستان ها، اوضاع نابسامان 
خانه های بهداشــت  و... تنها بخشــی از این کمبودها و 
معضلات اســت که درمجموع می توان گفت هیچ برنامه 
عملی برای بهبود وضعیت ســلامت جامعه و معضلات 

درمانگاه ها و بیمارستان ها دیده نمی شود.
برخی استیضاح کنندگان می گویند که در این مدت کوتاه 
پنج ماهه، بارها به وزیر بهداشت ودرمان تذکر داده اند، از او 
سئوال کرده اند و با او نشســت برگزار کرده اند اما نتیجه  
خاصی نداشته است؛ گرچه طرح این استیضاح، زودهنگام 
به نظر می رســد ولی می توانــد تذکر جدی و تلنگری به 
وزیری باشــد که در طول دولت قبل، هم مخالف واردات 
واکســن به کشــور بود و هم اوضاع بهداشت و درمان و 

سلامت مردم را اسفناک می دانست.
آنچه به چشــم می آید، این است که عین الهی در وزارت 
بهداشــت ودرمان، برنامه ای ندارد و نقشه راهی را ترسیم 
نکرده  و هیچ امیدی هم به اقدام های مفید وزیر نیســت؛ 
البته اجرای برنامه ها فقط به بودجه و اعتبارات ربط ندارد و 
برخی موارد مانند فرستادن عادلانه پزشکان متخصص به 
مناطق و شهرهای محروم، توزیع عادلانه دارو و... به نوع و 

کیفیت مدیریت در این وزارتخانه مربوط است.
بدون شــک، وزیر در پنج ماه اخیر، مدیریت مطلوبی در 
زمینه اســتفاده بهینه و هدفمند از امکانات موجود برای 
داشتن حداقل های درمانی در کشور، ساماندهی وضعیت 
به شــدت بحرانی و فاجعه بار تأمین دارو توســط مردم، 
برداشتن بار عدم امنیت شغلی پرستاران و کادر درمان و... 
نداشته است.مردم معتقدند حالا که حدود یک نهم زمان 
وزارت عین الهــی در حال اتمام اســت، این بی برنامگی، 
برخلاف شعارهایی که هنگام کسب رأی اعتماد در مجلس 
داده شــد، کرامت و معجزه ای از وزارت بهداشت ودرمان 
بی برنامه و منفعل به شــکل فعلی، دیده نخواهد شد و در 
آینده نیز با ادامه همین روند، وضعیت سلامت، بهداشت 
و درمان جامعه بدتر نیز خواهد شــد. به طورحتم، مردم در 
اقصی نقاط کشور، به خصوص در شهرستان ها و مناطق 
محروم، باید به حداقل امکانات درمانی دسترســی داشته 
باشند، زیرا سلامت و جان مردم با این کمبودها در معرض 
خطر قرار دارد و صبر مردم نیز لبریز شــده اســت چون 
ســلامت و جان مردم با هر دیدگاه و منطقی در اولویت 
است و تعلل در شناسایی و پیگیری چالش های این حوزه، 

تاوان سنگین و جبران ناپذیری خواهد داشت.

 بهداشت و درمان
 بی برنامه و منفعل

 توصیه سردار سلیمانی
  به تیم مذاکرات برجام

اعتماد نکردن به دشمن بود

 جزئیات اختصاص
  سوله های بحران تهران

 به افراد بی سرپناه

 فعالان حوزه پتروشیمی
 کمک کنند تا این صنعت به 

جایگاه واقعی خود برسد

حمایت از تولید با استرداد نرخ 
سود مازاد تسهیلات و تامین 

مالی زنجیره ای

تسهیلات 3۶0 هزار میلیارد 
تومانی تا پایان سال پرداخت 

می شود
وزیر امور خارجه گفت: شهید سلیمانی با استفاده از 
تجارب خود در رفتار شناسی آمریکایی ها، همواره به 
تیم مذاکره کننده توصیه می کرد به دشمن اعتماد 

نکنید.

پس از انتشــار گزارش هایــی در مورد کارتن 
خوابی، صبح دیروز معاون اجتماعی و فرهنگی 
شــهرداری تهران نیز از دستور شهردار تهران 

برای استفاده از سالن های...

مدیرعامل شــرکت ملی صنایع پتروشیمی از 
همه صنعتگران، کارشناسان و فعالان صنعت 
پتروشیمی دعوت کرد که برای کمک به توسعه 

این صنعت بشتابند تا صنعت ...

 دولت سیزدهم در ماه های نخست فعالیت خود به 
وعده حمایت از تولیدکنندگان عمل کرد. نخستین 
گام در این مســیر اســترداد نرخ سود تسهیلات 

بانکی بیش از مصوبه شورای پول و ...

مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازی 
گفت: تا پایان سال سهمی که برای هر بانک در 
خصوص تسهیلات ساخت موضوع قانون جهش 
تولید مسکن در نظر گرفته شده پرداخت می شود.

آموزشمجازیبهکودکانآسیبمیرساند
بلاتکلیفی آموزش و پرورش در مقابله با کرونا

نائب رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران پیش بینی 
کرد که هزینه تمام شده خرید طلا و مصنوعات آن 
با اجرای قانون معافیت اصل طلا از پرداخت مالیات بر 

ارزش افزوده ، کاهش پیدا خواهد کرد.
به گزارش مملکت آنلاین، اتاق اصناف ایران در اواخر 
آذر ماه در اطلاعیه ای به واحدهای صنفی طلا، جواهر 
ارزش  بر  مالیات  جدید  قانون  با  رابطه  در  پلاتین  و 
شدن  لازم الاجرا  به  توجه  با  که  کرد  اعلام  افزوده، 
قانون دائمی مالیات بر ارزش افزوده از 13 دی ماه، 
۹ درصد مالیات بر ارزش افزوده طلا، جواهر و پلاتین 
از مشتریان دریافت شود.قانون حذف مالیات بر ارزش 
افزوده طلا که در گذشته در مجلس مورد بررسی قرار 

گرفته بود و تصویب هم شده بود اما شورای نگهبان 
ایراداتی به آن وارد کرد و دوباره به مجلس ارجاع شد 
بالاخره امروز اجرایی خواهد شد؛ طبق این قانون ۹ 
درصد مالیات خرید طلا فقط به سود و اجرت طلا 
تعلق خواهد گرفت و اصل طلا از این مالیات معاف شد.

محمد کشتی آرای، نائب رئیس اتحادیه طلا و جواهر 
تهران، در پاسخ به پرسشی که حذف مالیات از اصل 
قیمت طلا چه تاثیری بر قیمت تمام شده آن خواهد 
گذاشت؛ گفت: با حذف مالیات بر ارزش افزوده قیمت 
تمام شده یا به نوعی هزینه ای که روی مصنوعات طلا 
هست کاهش پیدا خواهد کرد. در گذشته مصرف کننده 

می بایست ۹ درصد از...

نایب رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران پیش بینی کرد:

 با اجرای قانون جدید مالیات،
 طلا ارزان می شود
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اومیکرون و احتمال آغاز پیک جدید

بیمارستان ها در آماده باش؛ رعایت پروتکل ها در حداقل

 ســخنگوی کمیسیون اصل ۹0 مجلس شــورای اسلامی گفت: 
وزارت امور اقتصادی و دارایی مســتندات قانونی خود درخصوص 
سازوکار عملکردی ســامانه ســتاد، نحوه واگذاری به پیمانکار و 
همچنین جزئیات شفاف این حراج را به کمیسیون به طور مکتوب 

گزارش کند.
به گزارش ایرنا، علی خضریان درخصوص جلســه امروز - دوشنبه 
- کمیســیون اصل ۹0 مجلس شــورای اســلامی اظهار داشت: 
جلســه امروز با حضــور وزرای صنعت، معــدن و تجارت و امور 
اقتصــادی و دارایی و به منظــور پیگیری چنــد موضوع مهم از 
جملــه آخرین وضعیت اجرای قانون مبــارزه با قاچاق کالا و ارز، 
ضوابط و شــرایط راه اندازی ســامانه حراج و طرز کار این سامانه 
و همچنین آخرین وضعیت عملکرد ســامانه تدارکات الکترونیکی 

دولت تشکیل شد.
وی افزود: در بخشی از این جلســه رئیس کمیته مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز کمیســیون گزارشــی از وضعیت اجرای قانون مبارزه با 
قاچــاق کالا پس از ابلاغ و تاکیدات مراجع بالادســتی ارائه کرد 
و بررســی های کمیســیون نشــان داد با وجود اهمیت این قانون 
همچنان بخش های مهمی از آن اجرا نشده است و درصد کمی از 
این قانون مهم توســط دستگاه های مسئول به اجرا درآمده است.

نماینده مردم تهران، ری، شــمیرانات، اسلامشــهر و پردیس در 

مجلــس یازدهم افزود: بخشــی از ملزومات اجرایــی این قانون 
اتصال ســامانه جامع تجارت به ســامانه گمرک و شفاف ســازی 
اطلاعات کالاهای ورودی و خروجی به کشور است که کمیسیون 
در این خصوص توافق نامه ای را میان دو وزارتخانه صنعت، معدن 
و تجارت و امور اقتصادی و دارایی تنظیم و پیگیری خواهد نمود. 
همچنین مقرر شــد ظرف یک هفته این توافق میان دو وزارتخانه 
بــه امضا برســد و ضوابط فنی آن مهیا شــده و مراتب به اطلاع 

برسد. کمیسیون 
خضریــان درخصــوص بخــش دیگر جلســه گفت: بــا توجه به 
راه اندازی ســامانه حراج الکترونیکی ســازمان امــوال تملیکی با 
هدف ساماندهی و الکترونیکی کردن مزایدات و حراج های اموال 
و املاک تملیکی دولت، این کمیســیون با حضور وزرای مربوطه 
و کارشناســان، مدیــران کل و معاونان به موضــوع طرز کار این 
ســامانه ورود کرد و از آنجایی که طبق قانون باید تمام معاملات 
دســتگاه ها و وزارتخانه ها در ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت 
با ســایر دستگاه ها موســوم به »سامانه ســتاد« ثبت شود اساساً 
راه اندازی چنین سامانه ای به موازات سامانه مذکور، محل اشکال 
اســت و مقرر شد وزارت امور اقتصادی و دارایی مستندات قانونی 
خود درخصوص ســازوکار عملکردی این سامانه، نحوه واگذاری 
به پیمانکار و همچنین جزئیات شــفاف این حراج را به کمیسیون 

به طور مکتوب گزارش کند.
عضو هیات رئیســه کمیســیون اصل ۹0 مجلس شورای اسلامی 
بیان کرد: در بخش پایانی جلســه نیز گزارشی درخصوص عملکرد 
ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت با سایر دســتگاه ها و میزان 
پایبندی وزارتخانه ها و دستگاه های دولتی به قانون ثبت اطلاعات 
تبادلات تجاری در این ســامانه توسط رئیس مرکز توسعه تجارت 
الکترونیکــی وزارت صمت ارائه شــد و به اســتناد این گزارش با 
وجود تکلیف قانونی و علی رغم گذشــت 11 سال از ابلاغ قانون، 
تعــداد قابل توجهی از دســتگاه ها از ثبــت اطلاعات خود در این 
ســامانه سر باز زده و یا به طور کامل تبادلات تجاری و معاملات 
خود را در ســامانه ســتاد ثبت نکرده اند که حتما کمیسیون اصل 
۹0 با همراهی دســتگاه های نظارتــی و قضایی به موضوع ورود 

جدی خواهد کرد.
وی افزود: بررســی های نظارتی کمیســیون نشــان داد یکی از 
وزارتخانه هایــی کــه در اجرای قانون ثبت اطلاعات در ســامانه 
ســتاد کوتاهی کرده، وزارت نفت اســت به طوری که حتی وزیر 
سابق نفت طی نامه ای کتبی از اجرای قانون استنکاف کرده و در 
حالی که این وزارتخانه معاملات زیاد و با ارزش بالایی داشــته از 
ثبت معاملات خود به منظور ایجاد شــفافیت و جلوگیری از فساد 

سر باز زده است.

دفتر مطالعات سیاســی مرکــز پژوهش های مجلس 
شــورای اســلامی، طی گزارشی به بررســی بودجه 
پیشــنهادی وزارت امور خارجــه در لایحه 1401 کل 

کشور پرداخت.
به گزارش ایسنا، به نقل از مرکز پژوهش های مجلس 
شورای اســلامی، بر اســاس این گزارش، در لایحه 
پیشــنهادی بودجه کل کشور برای سال 1401، جمع 
کل منابــع و درآمدهــای وزارت امــور خارجه معادل 
31،۵۶۷،۵00 میلیون ریال و جمع مصارف آن شــامل 
مصــارف عمومــی و اختصاصی نیز اعتبــاری معادل 
۵۶،0۸۶،4۷۶ میلیون ریال تعیین شــده است. مقایسه 
اعتبارات هزینه ای وزارت امور خارجه در لایحه بودجه 
ســال 1401 کل کشــور با قانون بودجه سال 1400 
نشــان می دهد که بودجه وزارت امور خارجه، رشدی 
معادل ۷/0۸ درصد داشــته است.با در نظر گرفتن این 
واقعیت که بخش عمده هزینه های وزارت امور خارجه 
بــا اســتفاده از ارز خارجی صورت می گیــرد، به طور 
معمول، نوسانات نرخ ارز به طور مستقیم بر مصارف و 
هزینه های این نهاد تأثیرگذار است. به عبارتی می توان 
گفت بودجه وزارت خارجه با معیار ریال افزایش یافته 
اســت ولی از نظر ارزی همانند سال های گذشته روند 
کاهشــی داشته اســت. بنابراین، روند صرفه جویی در 

هزینه هــای وزارت خارجــه که یکــی از اولویت ها و 
ترجیحات کلان کشــور اســت تا حدودی دنبال شده 
است.نکته حائز اهمیت در خصوص لایحه بودجه سال 
1401 در بخش مربوط به وزارت خارجه این است که 
این بودجه از یک ســو بسیار کلی و در مواردی مبهم 
بوده و از این رو امکان ارزیابی دقیق شــیوه هزینه کرد 
منابع طبق جدول اعتبارات تخصیص یافته وجود ندارد. 
از ســوی دیگر، به دلیل الگوی بودجه ریزی ســنتی، 
توزیع اعتبارات بیش از آنکــه متمرکز بر اولویت ها و 
اهداف وزارت خارجه باشد تابع الگوی بسیط »درآمد-

هزینه« اســت. پیامد اصلی این نــوع بودجه ریزی آن 
اســت که نقش نظارتی مجلس شــورای اسلامی در 
اجرای قانــون بودجه محدود به الــزام وزارت خارجه 
به »رعایت هزینه ها و مصارف طبق ســقف اعتبارات 
مصــوب« و »هزینه کــرد منابع در محل مشــخص 
شده« خواهد بود.گزارش دفتر مطالعات سیاسی مرکز 
پژوهشــهای مجلس با عنوان "بررسی لایحه بودجه 
1401 وزارت امور خارجه" با شــماره مسلسل 1۷۹۵۷ 
به تحلیل و ارزیابی بودجه این وزارتخانه پرداخته و در 
انتهای گزارش برای ارتقاء عملکرد وزارت امور خارجه 
در راســتای وظایف و مأموریت های ایــن وزارتخانه 

پیشنهاداتی ارایه شده است.

شــهرکرد- وزیر علوم، تحقیقات و فناوری از افزایش 30 
و درصدی اعتبار دانشــگاه ها در لایحه بودجه 1401 خبر داد 

گفت: اعتبار دانشگاه ها نیاز آنها را رفع نمی کند.
به گزارش خبرنگار مهر، محمدعلی زلفی گل شامگاه دوشنبه 
در حاشیه سفر به چهارمحال و بختیاری در جمع خبرنگاران، 
اظهار کرد: اعتبار دانشگاه ها در لایحه بودجه سال آینده 30 

درصد افزایش یافته است.
وی بــا بیان اینکه این افزایش کافی نیســت، عنوان کرد: 
برگــزاری کلاس ها در مقاطع مختلف به تدریج حضوری 

خواهد شد که این مهم دانشگاه ها را با مشکل کمبود اعتبار مواجه خواهد کرد.
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری ادامه داد: بخش زیادی از آموزش در مقاطع کارشناســی ارشد و دکتری به 

صورت حضوری برگزار می شود.
زلفی گل با بیان اینکه دانشجویان مقاطع تحصیلات تکمیلی برای انجام امور پایان نامه و کارهای پژوهشی 

از خوابگاه استفاده می کنند، افزود: در حال حاضر مشکل خوابگاه در دانشگاه ها وجود ندارد.
وی با اشاره به اینکه با واکسیناسیون دانشجویان و تزریق دز دوم و سوم شرایط برای استفاده آنان از خوابگاه 
در حال فراهم شــدن اســت، مطرح کرد: در حال حاضر پذیرش خوابگاه بر اســاس رعایت پروتکل های 

بهداشتی و حفظ فاصله در حال انجام است.
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری با بیان اینکه هیچ دانشگاهی در کشور حذف نمی شود، اظهار کرد: احتمال 

ادغام دانشگاه هایی که نیاز به امکانات آموزشی، رفاهی و فیزیکی ندارند وجود دارد.
زلفی گل به مسئله آمایش و ساماندهی دانشگاه ها اشاره کرد و گفت: این مهم مربوط به دانشگاه های فاقد 

استانداردها است.

سخنگوی کمیسیون اصل 90:

وزارت دارایی مستندات قانونی خود را درباره سامانه ستاد و جزئیات حراج را شفاف گزارش کند

از سوی مرکز پژوهش های مجلس بررسی شد

اعتبارات وزارت خارجه در لایحه بودجه 1401
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری مطرح کرد؛

افزایش 30 درصدی اعتبار دانشگاه ها در 
لایحه بودجه

سرمقاله

یکی از تصمیمات و ســند چشــم انداز کشــورهایی با مدل 
اســتراتژیک برنده، محاســبات دور و نزدیــک و رها نکردن 

جزئیات است.
کشــورهایی که در معادلات جهان تاثیر گذار هستند، در جوار 
خود یک حیاط خلوت متشــکل از همسایگانی دارند که بعضا 
قدرت و توانشان کمتر است، اما نادیده گرفتنشان دردسرآفرین 

می شود.
در ماجرای بحران کارائیب و تصمیم شــوروی ســابق برای 
اســتقرار موشک های بالســتیک میان برد اتمی در کوبا  که 
به یک تقابل 13 روزه جدی بین دو ابرقدرت تبدیل شــد، کار 
به جایی رسید که خطر بروز یک جنگ هسته ای در بالاترین 
سطح حس می شد؛ نتیجه چه بود؟ برچیده شدن موشک های 
هســته ای از ترکیه و ایتالیا توسط آمریکا و بازگشت محموله 
های ارســالی شــوروی؛ اما در رابطه با محاسبات نزدیک و 

کشورهای همجوار ما چه کرده ایم؟
نخستین نشانه های رها کردن کشورهای منطقه و سفرهای 
بین اقیانوســی برای یافتن متحدان احتمالی از زمان ریاست 
جمهوری محمود احمدی نژاد آغاز شد، تنش ها  و بحران هایی 
بین کشــورمان و کشورهای منطقه کلید خورد و این سیاست 

انفعالی، در دولت حسن روحانی نیز ادامه یافت.
وزارت خارجه دولت حسن روحانی تمام تمرکزش بر ارتباط با 
کشورهای اروپایی بود و البته به رغم اینکه در مذاکرات برجامی 
چشــم به روس و چین هم داشــتند اما از مجلس نشینان تا 

دولتی ها دنبال عکس یادگاری با چشم آبی ها بودند.
امروز دولت ابراهیم رئیســی با شــرایط خاصی روبروست؛ از 
یک ســو  با مرور مذاکرات برجامی و تجربیات گذشته اعتماد 
چندانی به تروئیکای اروپایی و البته ســایر کشورهای اتحادیه 
اروپایی به عنوان کشــورهای مستقل نیست، از سویی روسیه 
و چین هم به قول سردار شهید ســلیمانی »نامردند« و بارها 
در مواقع حساس شانه خالی کرده اند.تحولات یک سال اخیر 
و تمایل سردمداران اســراییل برای ایجاد ارتباط با کشورهای 
خلیج فارس و تاثیر استراتژیک این موضوع بر امنیت کشورمان 
و از طرفی حضور نظامیان اسرائیلی درکشور آذربایجان را جمع 
ببندیم معجون خطرناکی درست می شود.بازار افغانستان و عراق 
و تبادلات منطقه ای می تواند در دوران پســا بحران برجامی 
بازسازی کشورمان را تسری ببخشد.  یادمان باشد یک همسایه 
بی طرف از یک شریک استراتژیک، در آن سر دنیا فایده های 
بیشتری دارد.امروز العربیه در گزارشی، نقل قولی از فیصل بن 
فرحان را منتشر کرد: اگر ایران به نگرانی های ما در خصوص 
امنیت و ثبات منطقه اهمیت دهد، ما به عنوان کشورهای عربی 
دســتمان به ســوی برادرانمان در ایران دراز است.به صداقت 
گوینده نقل قول بالا اگر اعتماد نیست اما در عرصه دیپلماتیک 
این جملات کلید محسوب می شوند.امنیت کشورمان چه در 
مقابله با گروه های تروریستی چه در مقابل تهدیدهای خارجی، 
در گرو ایجاد ارتباط سازنده با کشورهای منطقه است.مهم ترین 
فاکتورهای رشد اقتصادی  کشورمان در دل ایجاد روابط تجاری 
درون منطقه ای و ثبات سیاســی -اقتصادی حیاط خلوتمان 
اســت.کاش نابخردانی که از دیوار سفارت عربستان بالا رفتند 
خودشــان را در مشکلات پیش آمده مســوول می دانستند.

امیدوارم دستگاه دیپلماسی و سیاست های کلان کشور به سمت 
اصلاح روابط  با همسایگان مان پیش برود.

و دست آخر  تاوان رها کردن حیاط خلوتمان جبران شود

تاوان رها کردن حیاط خلوت

 محمد حیدری



سخنگوی وزارت امور خارجه با بیان اینکه شاهد عقب نشینی 
و واقع نگری طرف های غربی در گفتگوهای وین هســتیم، 
گفت: آنها نمی توانند درخواســتی فراتر از برجام در موضوع 

هسته ای داشته باشند.
به گزارش خبرنگار مهر، سعید خطیب زاده سخنگوی وزارت 
امور خارجه صبح امروز )دوشنبه( در نشست خبری با اشاره 
به دومین سالگرد شــهادت حاج قاسم سلیمانی اظهار کرد: 
وزارت امور خارجه تا زمانی که مسببین و مباشرین ترور حاج 
قاسم سلیمانی را به پیشگاه عدالت نکشاند، اقدامات خود را 

متوقف نخواهد کرد.
خطیب زاده در پاســخ به ســوالی درخصوص جزئیات سفر 
رئیس جمهور به روسیه گفت: سفر حجت الاسلام رئیسی به 
مسکو در پاسخ به دعوت آقای پوتین انجام می شود. این سفر، 
یک ســفر کاری خواهد بود و تلاش می شود که موضوعات 
مختلف سیاسی، امنیتی، نظامی، اقتصادی و تجاری میان دو 

رئیس جمهور مورد بررسی و تبادل نظر قرار بگیرد.
وی با بیان اینکه برخی از مفاد تفاهم نامه ایران و روسیه در 
دست بررســی و پیگیری است، گفت: همچنین سند روابط 
راهبردی دو کشور همچنان معتبر است و به صورت خودکار 

تمدید می شود.
سخنگوی وزارت امور خارجه همچنین در رابطه با مصاحبه 
سفیر کشورمان در افغانستان در خصوص لزوم تشکیل دولت 
فراگیر در این کشــور گفت: وزارت امــور خارجه جمهوری 
اســلامی ایران به دقت اعلام کرده و باز هم اعلام می کند 
که در افغانســتان، آنچه که بیش از همه مورد تاکید ایران و 
کشورهای همسایه است، تشکیل دولت فراگیری است که 
بازتاب دهنده تنوع قومی و جمعیتی افغانستان باشد.وی مسیر 
آینده افغانستان را مســیر تحقق اراده مردم به شمول همه 
دانست و تاکید کرد: ما انتظار داریم که این هدف محقق شود.

خطیب زاده تصریح کرد: به رغم تمامی اختلافاتی که وجود 
دارد، تلاش کردیم که مردم افغانســتان کمترین آســیب 
را ببینند؛ چه کســانی که به مرزهای ما پنــاه آوردند و چه 
افرادی که در کشــورهای دیگر بی جا شده اند.وی ادامه داد: 
تقریباً در همه گفتگوهای بین المللی، یکی از بندهای ثابت، 
کمک و تسریع در دسترسی های بشردوستانه به داخل کشور 

افغانستان بوده است.
وی با اشاره به اینکه با همه ی گروه های افغانستان از جمله 
طالبان در ارتباط هستیم، افزود: در سفر حسن کاظمی قمی به 
افغانستان همان نکات با دقت به طالبان گفته شد. ما در حال 
حاضر در نقطه شناسایی قرار نداریم و امیدواریم هیئت حاکمه 
سرپرستی در مسیری حرکت کند که شناسایی بین المللی را 

از طریق تحقق خواسته های مردم بدست آورد.
سخنگوی وزارت امور خارجه تاکید کرد: مردم سالاری دینی 
بهترین الگویی است که هیئت سرپرستی حاکم افغانستان 

می تواند از آن استفاده کند.
خطیب زاده در پاسخ به سوال خبرنگار مهر در رابطه با برخی 
اخبار منتشر شده در خصوص عقب نشینی از برخی مطالبات 
ایران در مذاکرات وین گفت: ما گفتگوها را در بستر فضای 
عمومی و رســانه ای جلو نمی بریم؛ ولی من لازم می دانم با 
توجــه به طرح، یک بار دیگر تأکیــد کنم اگر امروز ما متن 
مشــترکی داریم به خاطر این است که طرف غربی پی برد 

که باید از درخواست های حداکثری خود عقب نشینی کند.
وی ادامه داد: امروز شــاهد عقب نشــینی یــا بهتر بگویم 
واقع نگری طرف های غربی در گفتگوهای وین هستیم. آنها 
نمی توانند درخواستی فراتر از برجام در موضوع هسته ای داشته 
باشند و فروتر از برجام بخواهند تعهدات رفع تحریمی را انجام 
دهند.سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: در نقطه ای 
قرار داریم که از امروز وارد گفتگوهای محتوایی می شــویم. 
همچنین از بعد از ظهر امــروز گفتگوها به صورت دوجانبه 
و چندجانبه آغاز می شود و هیئت ها و کارگروه ها دستور کار 
مشخصی دارند.وی افزود: مسیر و جزئیات مذاکرات، بعد از 
گفتگوی اولیه هماهنگ کننده برجام با مذاکره کننده ارشد ما، 

روشن خواهد شد.
خطیب زاده همچنین در واکنش به اظهارات مداخله جویانه 
مقامات آمریکایی گفت: ریشه آنچه که امروز در منطقه رخ 
می دهد، همین رویکردهای مداخله جویانه برخی کشورهای 
فرامنطقه ای در منطقه است.وی ادامه داد: مشکلاتی که در 
منطقــه داریم بخاطر رویکردهای زیاده خواهانه و قیم مآبانه 

واشنگتن است.
سخنگوی وزارت امور خارجه همچنین در واکنش به انتشار 
تصاویری از دیدار دو جانبه مذاکره کنندگان روسیه و آمریکا 
گفت: ما به ایــن موضوع که اعضای 1+4 با چه مکانیزمی 
با آمریکا صحبت می کنند و یا اینکه مکانیزم مشــترک و یا 

انفرادی دارند ورود نمی کنیم و هیچ وقت از آنها نمی پرسیم.
وی ادامه داد: برای اولین بار نیست که به صورت دوجانبه و 
چندجانبه گفتگوهایی بین اعضا شکل می گیرد و این گفتگوها 

صرفاً مختص روسیه نیست.
خطیب زاده همچنین گفت: برخی از مذاکره کنندگان از فعالان 
فضای مجازی هستند و شاید مطالباتشان مورد توجه رسانه ها 

قرار می گیرد.
سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: آنهایی که در وین 
بودند می دانند که 1+4 در ادوار گذشته نیز با هیئت آمریکایی 

گفتگوهایی داشته است.
وی همچنین تاکید کرد: مســیر مشخصی برای تبادل نظر 
بین ایران و ایالات متحده وجود دارد و برای اینکه سوءتفاهم 
و سوبرداشتی وجود نداشته باشد تبادل نظر در این مسیر، به 
صورت مکتوب ولی غیر رســمی از طریق هماهنگ کننده 

کمیسیون مشترک است.
خطیب زاده در خصوص روند تامین واکسن کرونا نیز گفت: 
دولت سیزدهم به محض اخذ آرای مردم، اولویت خود را حفظ 

سلامتی مردم و تامین واکسن عنوان کرد.
وی ادامه داد: زمانی که تامین واکســن اولویت یک دولتی 
است، طبیعی اســت که تمامی ارکان و ارگان ها با تمام قوا 

وارد شوند.
سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: وزیر امور خارجه 
همان روزی که از مجلس رای اعتماد گرفت، در وزارت امور 

خارجه جلسه ای را صرفاً در موضوع واکسن برگزار کرد.
وی ادامــه داد: امروز اگر هیچ دغدغه ای نســبت به تامین 
واکسن دیده نمی شود، یکی از دلایلش این است که تمامی 
ســفارت خانه های ما در خارج از ایران با قدرت و قوت مأمور 
شــدند که از تمامی توان خود برای تامین واکسن استفاده 

کنند.
خطیب زاده همچنین در واکنش به انتشــار مطالبی در یک 
نشــریه خارجی )فارین پالسی( در خصوص فرآیند مذاکرات 
گفت: مــا در وین جنگ اراده ها را داریم که فرزندان شــما 
تلاش دارند طرف های مقابل را متوجه واقعیت ها کنند. آنها 
حاضر نبودند آنچه که جمهوری اسلامی ایران در اولین روز 
دوره هفتم پیشنهاد کرد را بپذیرند و آن تنفس چند روزه نیز را 
که برای بازگشت به پایتخت هایشان درخواست داشتند برای 

مشورت در خصوص پیشنهادات ایران بود.
وی ادامه داد: جمهوری اســلامی ایران با متانت، منطق و 
قدرت مذاکره می کند.ســخنگوی وزارت امور خارجه اضافه 
کرد: در خصوص اینکه یک نشریه خارجی چه می گوید و چه 
نقل قولی را در چه پس زمینه ای منتشر می کند، رسانه ها بهتر 

می دانند که به هر نقل قولی چه وزنی را بدهند.
خطیب زاده افزود: سفیر روسیه در وین فعالیت های زیادی در 
فضای مجازی دارد و بعضاً نکاتی را گفته است که دو ساعت 

بعد آن را اصلاح کرده است.
وی تاکید کرد: روابط تهران و مسکو بسیار هماهنگ و نزدیک 
اســت.خطیب زاده همچنین در واکنش به انتشــار مطالبی 
در یک نشــریه خارجی )فارین پالسی( در خصوص فرآیند 
مذاکرات گفت: ما در وین جنگ اراده ها را داریم که فرزندان 
شما تلاش دارند طرف های مقابل را متوجه واقعیت ها کنند. 

آنها حاضر نبودند آنچه که جمهوری اسلامی ایران در اولین 
روز دوره هفتم پیشنهاد کرد را بپذیرند و آن تنفس چند روزه 
نیز را که برای بازگشت به پایتخت هایشان درخواست داشتند 

برای مشورت در خصوص پیشنهادات ایران بود.
خطیــب زاده همچنیــن در واکنــش به تعییــن برخی از 
ضرب الاجل ها از ســوی کشــورهای غربی گفت: امروز در 
حالی گفتگو و مذاکره می کنیم که کمپین فشــار حداکثری 
شکســت خورده غرب همچنان برقرار است. اروپایی ها نیز 
با بی عملــی و انفعال با آمریکا همراهی کردند و این چیزی 

نیست که کسی بتواند ذره ای در آن تردید داشته باشد.
وی تصریح کرد: پنجره توافق تا ابد باز نخواهد بود. جمهوری 
اســلامی ایران نیز تا ابد بار زنده نگهداشتن این توافق را به 

دوش نخواهد کشید.
سخنگوی وزارت امور خارجه اضافه کرد: طرف های اروپایی و 
ایالات متحده باید بدانند ما در وین نیستیم که وقت و انرژی 
ملت ایران را تلف کنیم و باید با پیشنهاد مشخص بیایند تا 

در کمترین زمان ممکن شاهد توافق خوب در وین باشیم.
خطیب زاده همچنین در خصوص تحریم المپیک زمستانی 
چین از سوی برخی از کشــورهای غربی گفت: آنهایی که 
ورزش را مثل حقوق بشر، بعنوان یک ابزار سیاست خارجی 
خود می بینند و آن را تبدیل به ابزاری برای ســوء اســتفاده 
می کنند، به روح مشترک المپیک ضربه می زنند. پیام المپیک 
این است که ملت ها باید فارغ از اختلافات سیاسی با یکدیگر 

روابط داشته باشند.
وی ادامه داد: متاسفانه طرف آمریکایی و اروپایی نشان دادند 

تا چه میزان مبانی مشترک بشری برایشان بی ارزش است.
ســخنگوی وزارت امــور خارجه کشــورمان تصریح کرد: 
جمهوری اســلامی ایران حتماً در سطح خوبی در المپیک 
زمستانی پکن شرکت می کند و همه را دعوت می کنیم که 
از این تصمیم غیرسازنده )تحریم المپیک( عقب نشینی کنند.

خطیب زاده همچنین در واکنش به برگزاری اجلاس حقوق 
بشــر در آمریکا گفت: آمریکا ســیاه تر از آن است که بتواند 

اقدامات دوران ترامپ و سال های پیش از آن را پاک کند.
وی ادامه داد: تنهــا کاری که ایالات متحده می تواند انجام 
دهد تا دنیا باور کند یک نظام متعهد و محترم در واشنگتن 
شکل گرفته، این است که سیاست خودش را مورد بازنگری 
قرار دهد.خطیب زاده در خصوص اهدا ۷00 هزار دوز واکسن 
از سوی ژاپن نیز گفت: از دولت ژاپن تشکر می کنیم که تا به 
امروز دو میلیون و نهصد هزار دوز واکسن آسترازنکا به ایران 
اهدا کرده است که با احتساب این ۷00 هزار دوز، سه میلیون 

و ۶00 هزار دوز، اهدایی ژاپن به ایران خواهد بود.

خطیب زاده:

غرب در مذاکرات وین عقب نشینی کرده است
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اخبارسیاست

اخبار

دلجویی قالیباف از خانواده و 
فرزندان شهدای حادثه روز 
تشییع پیکر شهید سلیمانی

 رییس مجلس شــورای اســلامی که همزمان 
با دومین سالروز شــهادت حاج قاسم سلیمانی 
به کرمان ســفر کرده اســت با حضور در منزل 
شــهدای حادثه ناگوار روز تشــییع پیکر شهید 
ســلیمانی، از خانــواده و فرزندان این شــهدا 

کرد. دلجویی 
به گــزارش  خانه ملت »محمدباقــر قالیباف« 
که صبح دوشــنبه بر مزار شــهید سپهبد قاسم 
ســلیمانی در کرمان حضور یافت، پس از حضور 
در گلزار شــهدای این شــهر و ادای احترام به 
مقام شامخ شــهدا به خصوص شهید سلیمانی، 
در منزل شــهدای حادثه ناگوار و تلخی که در 
روز تشــییع پیکر پاک شهید سلیمانی در کرمان 

رخ داد حضوریافت.
یکی از این شــهدا، شــهیده مقصودی مادر 3 
فرزند اســت که در این حادثه ناگوار به شهادت 
رســید. همسر این شهید و پدر خانواده نیز پیش 
از این جان خود را از دســت داده اســت و هم 
اکنون فرزندان این خانواده تحت سرپرســتی ۲ 

عموی خود گذران زندگی می کنند.
قالیبــاف حین حضور در منزل این شــهیده در 
گفت وگــو با فرزندان وی در جریان مســائل و 
مشــکلات آنها قــرار گرفت و تاکیــد کرد که 
رفع مشکلات  برای  باید  دستگاه های مســئول 
این کــودکان و خانواده ایــن حادثه دیدگان به 

کنند. وظیفه خود عمل 
طبق توضیحی که افراد این خانواده ارائه کردند 
در روزی کــه این حادثــه رخ داد، خواهر این 
شهیده و ۲ دختر خردســال وی نیز به شهادت 
رســیده اند که این موضوع غم و اندوه مضاعفی 

بازماندگان شده است. برای 
رییس مجلس این اتفاق ناگوار را در روز تشییع 
پیکر شــهید سلیمانی یک شوک به مردم ایران 
توصیف کرد و گفت: خانواده این شــهدا که غم 
تلخــی را تحمل کرده بودند با بزرگ منشــی و 
صبر با آن برخورد کرده و این نشــان داده روح 
بزرگ خانواده این شهدا و علاقه آن ها به شهید 

سلیمانی و کشور است.
خانواده دیگری که رئیس مجلس در منزل آن ها 
حضور یافت خانواده شهیده مائده کریم آبادی و 
شــهیده زهرا گوهری بود. از این شــهیده یک 
فرزنــد دختر و یک فرزند پســر به یادگار مانده 

که فرزند دختر وی در آستانه ازدواج است.
رییــس مجلس در منزل این شــهدا نیز، اتفاق 
مذکور را بســیار تلخ و شوک آور دانست و صبر، 
تحمل و مواضع خانواده این شــهدا را ســتود و 
تاکید کرد: این روحیه نشــان دهنده دلبســتگی 
آنان به انقلاب اسلامی است و وظایف دستگاه 
های مختلف برای رســیدگی به مشکلات مردم 

می کند. سنگین تر  را 
قالیبــاف تاکید کرد: من در منزل شــما حضور 
پیدا کــردم چراکــه خودمان را در برابر شــما 
مســئول می دانیم و مطمئنا شخص حاج قاسم 
دغدغــه توجه ما مســئولان به شــما را دارد. 
مســئولان اجرایی ملی و اســتانی وظیفه دارند 
به مســائل بازماندگان رسیدگی کنند و بنده هم 

پیگیری های لازم را انجام خواهم داد. 

صهیونیسم جایی در آینده 
جهان ندارد

وزیر امور خارجه کشورمان در واکنش به اظهارات وزیر 
خارجه رژیم صهیونیستی در توئیتی نوشت: با اقتدار و 
عقلانیت از حقوق، منافع وپیشرفت ملت دفاع می کنیم. 

صهیونیسم جایی در آینده جهان ندارد.
به گزارش ایرنا، حســین امیرعبداللهیان در حســاب 
توئیتری خــود درباره اظهــارات وزیــر خارجه رژیم 
صهیونیستی نوشت: اظهارات آشفته وزیر خارجه رژیم 
جعلی اسراییل در قبال ملت بزرگ ایران، مصداق این 
ضرب المثل معروف ایرانیست که »شتر در خواب بیند 

پنبه دانه، گهی لپ لپ خورد گه دانه دانه«.
وزیر امور خارجه کشــورمان در ادامه این توئیت آورده 
اســت: با اقتدار و عقلانیت از حقوق، منافع وپیشرفت 
ملت دفاع می کنیم. صهیونیسم جایی در آینده جهان 

ندارد.

دولت و مجلس در مسیر اصلاح 
قوانین انتخاباتی گام بردارند

عضو حقوقدان شورای نگهبان گفت: امیدواریم دولت و 
مجلس در مسیر اصلاح قوانین انتخاباتی گام برداشته 
و نمایندگان هم در این زمینه اهتمام بیشــتری داشته 

باشند.
به گــزارش پایگاه اطلاع رســانی شــورای نگهبان، 
محمدحسن صادقی مقدم در حاشیه برگزاری مراسم 
معارفه رئیس جدید دفتر نظارت و بازرســی انتخابات 
استان البرز، در سخنانی با اشاره به لزوم اصلاح قانون 
انتخابات گفت: قبلا اقداماتی در این زمینه انجام شده 

اما به نتیجه نرسیده و متاسفانه متوقف مانده است.
عضو حقوقدان شــورای نگهبان افزود: امیدواریم که 
دولت و مجلس در مســیر اصــلاح قوانین انتخاباتی 
گام برداشــته و نمایندگان هــم در این زمینه اهتمام 
بیشــتری داشــته باشــند و قبل از انتخابات 140۲، 
ابتدا قوانیــن مربوط به انتخابــات مجلس را اصلاح 
 کنند و بعــد هم قوانین انتخابات ریاســت جمهوری 

اصلاح شود.

رونمایی از نخستین موتور 
دریایی بومی ایران 

 معــاون هماهنگ کننــده ارتش دربــاره رونمایی از 
نخســتین موتور دریایی بومی ایــران  با قدرت 3۶00 
اسب بخار با نام مکران، گفت: تولیدات داخلی در حوزه 
پیشران دریایی ادامه خواهد داشت و این پیشران ها باید 

بهینه شوند و نیاز داخل به همین شیوه تامین شود.
به گــزارش خانه ملت، دریادار حبیب الله ســیاری در 
توضیح دســتاوردهای تولید داخلــی در حوزه نیروی 
دریایی، گفت: هفته گذشته از نخستین موتور دریایی 
بومی ایران  با قدرت 3۶00 اســب بخار و با نام مکران 
 )اینجــا(در پایگاه هفتم آذر نیــروی دریایی جمهوری 

اسلامی ایران رونمایی شد.
معاون هماهنگ کننده ارتش یادآور شد: تولیدات داخلی 
در این حوزه ادامه خواهد داشت چراکه ما برای تامین 
نیازمندی ها خود باید ضمن تولید بر روی بهینه سازی 
این تولیدات کار کنیم. پیشران ها باید بهینه شوند زیرا 
نیاز داخل در مورد پیشــران ها باید از همین راه تامین 

شود.
دریادار ســیاری، با اشاره به لایحه بودجه سال 1401، 
اظهار کرد: ما درخواســت هایی در زمینه بودجه حوزه 
دفاعــی و تقویت بنیه دفاعی داریــم که با حضور در 

کمیسیون های تخصصی مجلس عنوان خواهیم کرد.

توصیه سردار سلیمانی به تیم 
مذاکرات برجام،اعتماد نکردن 

به دشمن بود
وزیر امور خارجه گفت: شــهید سلیمانی با استفاده از 
تجارب خود در رفتار شناسی آمریکایی ها، همواره به تیم 

مذاکره کننده توصیه می کرد به دشمن اعتماد نکنید.
به گــزارش خبرگزاری مهر به نقل از صدا و ســیما، 
حســین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه کشورمان در 
خصوص نقش توصیه های سردار سلیمانی در پیشبرد 
اهداف مذاکرات هســته ای اظهار کرد: ســردار شهید 
ســلیمانی بیش از هر چیز به تیم مذاکره کننده ایران 
توصیه می کرد مراقب باشــید که با چه طرف هایی در 

حال مذاکره هستید.
امیرعبداللهیان گفت: او با اســتفاده از تجارب خود در 
رفتار شناسی آمریکایی ها در سال های تجاوز و اشغال 
افغانستان و عراق به تیم مذاکره کننده یادآوری می کرد 
که به دشــمن اعتماد نکنید، در میــز مذاکره قوی و 
منسجم باشید و دســتاوردهای مذاکره را به نفع ملت 

نقد کنید.
وزیر امور خارجه به امنیت آفرینی ســردار سلیمانی در 
منطقه اشاره کرد و گفت: ماحصل آنچه سردار سلیمانی 
در منطقه انجــام داد علاوه بر امنیــت و صلح برای 
کشورهای منطقه از جمله عراق و سوریه، عقبه ای برای 
جمهوری اسلامی ایران در میز مذاکرات ایجاد کرد و 
نشان داد کشورمان علاوه بر دفاع از حقوق هسته ای 
خود در مذاکرات بین المللی در دفاع از حقوق ملت های 

منطقه نیز دست برتر دارد.

حوزه علمیه ورود به اقتصاد را 
وظیفه خود می داند

عضو فقهای شــورای نگهبان گفت: ورود قاعده مند 
حوزه علمیه به حــوزه اقتصاد را وظیفه خود می دانیم، 
مثلا اوقاف باید با طرحی نو حیات تازه پیدا کند تا منابع 

پایداری برای تقویت فرهنگ کشور فراهم شود.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی 
شــورای نگهبان، آیت الله علیرضا اعرافی عضو فقیه 
شــورای نگهبان در دیدار جمعی از نمایندگان مجلس 
شــورای اسلامی ضمن تســلیت ایام فاطمیه )س( و 
گرامیداشــت یاد و خاطر شهدا بویژه شهید حاج قاسم 
ســلیمانی و نهم دی ماه، گفت: کمیسیون اقتصادی، 
کمیسیون فاخری اســت و بنده با توجه به شرکت در 
جلسات کمیسیون های دیگر سطح این کمیسیون را از 
لحاظ علمی و حساسیت و اهمیت بالاتر می دانم و برای 

شما آرزوی توفیق و موفقیت دارم.
عضو فقهای شــورای نگهبان ضمن تشــریح روند 
حرکت حوزه های علمیه در سال های پیش رو، تصریح 
کــرد: حوزه علمیه مبنای جدیــدی را برای حرکت و 
پیشــرفت طراحی کرده و در وهله اول، نیازسنجی و 
آمایشی انجام شــد. بنا بر این نیازسنجی کارکردهای 
روحانیت مشــخص شده و بر آن مبنا، اسناد بلندمدت 
و چشــم انداز حوزه تعریف شد.اعرافی ادامه داد: محور 
اولی که در این 3 یا 4 ســال انجام شد، تدوین حدود 
۲0 ســند بلندمدت به منظور برنامه ریزی چشم انداز و 
نظامات جامع برای حوزه بود.وی اظهار کرد: بر اساس 
این اســناد بلند مدت، اولین برنامه پنج ساله حوزه را 
تدوین کردیم؛ جالب است بدانید اولین برنامه پنج ساله 
حوزه به تازگی تدوین شــده است اما جامعةالمصطفی 
در حال اجرای برنامه چهارم خود اســت. در این طرح 
پنج ساله با توجه به اولویت زمانی بر اساس اولویت ها 
و امکاناتی که فراهم شــده حدود 300 الی 400 اقدام، 
اجرا خواهد شد.مدیر حوزه های علمیه کشور عنوان کرد: 
در محور ســوم حدود 100 طرح بسیار مهم و تحولی 
پیش بینی شــده اســت که برای اولین بار در حوزه ها 
اجرا می شــود و مقام معظم رهبری و مراجع عظام از 
این طرح ابــراز رضایت کرده اند. به عنوان نمونه ۸00 
اســتاد برتر، با چهار سال کار و تلاش، برای اولین بار 
منظومه رشــته های حوزه علمیه را تهیه کردند که به 
عنوان درخت واره رشته های تخصصی حوزه ابلاغ شد؛ 
در این درخت واره 400 رشته گرایش مقطع پیش بینی 
شده و تا ۵00 رشته قابل افزایش است.اعرافی اضافه 
کرد: مبحث بعدی تاســیس دفتر فقه معاصر است که 
تدریس حــدود 30 درس خارج فقه اجتهادی در قالب 
این طرح، آغاز شده و 10 جلد کتاب از این درس های 
جدید در هفته های آینده منتشــر خواهد شد که در آن 
بهترین و برجسته ترین اساتید حوزه علمیه در حوزه های 
مختلفی از جمله پول، بانکداری، ارزهای دیجیتال و فقه 

پزشکی تدریس کرده اند.
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

رئیس جمهور با بیان اینکه مکتب حاج قاسم 
ســلیمانی در ادامه مکتب امــام خمینی)ره( 
و امام خامنه ای اســت، گفت: این مکتب با 
ترور و موشک از بین نمی رود چراکه مکتب 

می ماند و بقاء دارد.
به گــزارش خبرنگار مهر، حجت الاســلام 
سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور عصر امروز 
)دوشنبه( در مراسم سالگرد شهید حاج قاسم 
سلیمانی در مصلای امام خمینی )ره( اظهار 
کرد: مقتدای بصیرت آفرین ما برای شــهید 
سلیمانی در همین مکان مقدس عنوان مکتب 
حاج قاسم را مطرح فرمودند. حاج قاسم نه به 
عنوان یک فرد بلکه به عنوان یک فرهنگ، 

راه و یک مکتب معرفی شد.
وی گفت: اگر شــخصیت وجودی یک فرد 
انقدر توسعه یافت، دیگر یک شخص حقیقی 
نیست بلکه دارای یک توسعه وجودی است 
که از او به عنوان یک امت و ملت یاد می شود.

مکتب حاج قاسم با ترور و موشک از 
بین نمی رود

رئیس جمهور با بیان اینکه مکتب حاج قاسم 
ســلیمانی در ادامه مکتب امام خمینی )ره( و 
امام خامنه ای است، تاکید کرد: این مکتب با 
ترور و موشک از بین نمی رود چراکه مکتب 

می ماند و بقا دارد.
رئیسی گفت: حاج قاسم نه به عنوان یک فرد 

بلکه یک فرهنگ، راه و مکتب معرفی شد.
وی تصریح کرد: اگر شخصیت وجودی یک 
فرد، توســعه یافت دیگر فقط یک شخص 
حقیقی نیســت بلکه دارای توسعه وجودی 
است که از آن به عنوان یک ملت و یک امت 

نام برده می شود.
توســعه  ابراهیم خلیل  افزود:  رئیس جمهور 
وجودی اش به نحوی اســت که او یک فرد 
نیست ولو به ظاهر یک شخصیت است؛ یک 
شخصیت حقیقی دارد اما توسعه وجودیش، او 

را تبدیل به یک امت کرده است.
رئیسی اظهار داشت: حاج قاسم سلیمانی هم 
با پیروی از آیات قرآن و آموخته های اهل بیت 
عصمت و طهارت و تأســی از ولایت دارای 
یک وســعت وجودی شده است؛ دارای یک 
شرح صدری شده که او یک شخص نیست، 
یک مکتب اســت و این مکتب نه با ترور از 
بین می رود نه با موشــک. مکتب می ماند، 

مکتب بقا دارد.

آمریکا  داشت  عقیده  قاسم«  »حاج 
هیچ غلطی نمی تواند بکند

وی افزود: راه و مکتب حاج قاسم سلیمانی در 
امتداد مکتب امام خمینی )ره( و امام خامنه ای 
است. او اهل مراقبه بود، اهل صدق بود، اهل 

دلدادگی به خدا و اخلاص بود، اولین نکته ای 
که در مکتب حاج قاسم سلیمانی باید دنبال 
کــرد برای خدا اندیشــیدن، برای خدا عمل 

کردن و در مسیر خدا ایستادگی کردن بود.
رئیس جمهــور تاکیــد کرد: حاج قاســم از 
عمق جان عقیده داشت آمریکا هیچ غلطی 
نمی تواند بکند. از عمق جان عقیده داشــت 
که مــا می توانیــم بهانه هایی مثــل اینکه 
»نمی شــود«، »مگر می توانیم؟«، »موانعی 
وجود دارد« و »باید یک جوری سازش کرد« 

در منطق حاج قاسم نبود.
رئیسی تاکید کرد: سردار سلیمانی یک سردار، 
سپهبد و شخصیت نظامی بود، اما نباید صرفاً 
او را در ایــن مقام دید بلکــه او دارای یک 
فرهنگ بود و تخصص فتح ســرزمین های 
غصب شــده را داشــت و قبل از آن خداوند 
تخصص فتح دل ها را در او قرار داده بود که 

از فتح سرزمین ها مهمتر بود.
وی بیان کرد: روز تشــییع پیکر حاج قاسم، 
حضرت آقا فرمودند قیامتی برپا شــده است. 
این قیامت را مــردم بر پا کردند و خدا آن را 
در دل مردم قرار داد. ســردار سلیمانی روح 
بزرگی داشــت و در مقابل آمریکا و دشمنان 
سخت، اما به کودکان و خانواده های معصوم 

که می رسید نرم بود.
رئیس جمهور با بیان اینکه حاج قاســم هر 
جا کــه می رفت به دنبال مشــکلات مردم 
و گرفتاری هــا بود، اظهار داشــت: آدم فکر 
نمی کرد آن روح بزرگ، او یک دیپلمات مقتدر 
و یک میدان دار دیپلمــات بود که در هر دو 
میدان خوش درخشید. کسی که مسأله اش 
دفع ظلم و دفاع از ســنی، شیعه، فلسطینی، 
لبنانی، یمنی و ... است. برنامه او این است که 

چگونه منطقه را آزاد کند.
رئیسی بیان کرد: بزرگترین مدالی که خداوند 
به ائمه و پیامبرش مرحمت کرد، مدال صبر 
و بردباری اســت. حاج قاســم خود ظرفیت 
داشت و در جهان اسلام ظرفیت سازی کرد. 
این ظرفیــت را از درب خانه خدا و عبودیت 

پروردگار و حرکت ولایی به دست آورد.
وی با بیان اینکه حاج قاسم به دلیل ظرفیت 
داشــتن »مرد میدان« شد، اضافه کرد: حاج 
قاسم جوانان افغان را برای دفاع از افغانستان 
و منطقه به میدان آورد و جوان یمنی، عراقی 
و ... را به عنوان گنج شناخت و برای دفاع از 
دین و منطقه به میــدان آورد که نتیجه آن 
مرگ داعش و داعشــی ها و پیروزی جبهه 

مقاومت در منطقه بود.
رئیس جمهور با تاکید بر اینکه باید ظرفیت ها 
را شــناخت و به موقع مورد استفاده قرار داد 
و در مقابل جریان اســتکباری با شجاعت و 
انگیــزه آماده ورود به میدان کرد، گفت: حاج 
قاسم چهره انقلابی بود و به وضع موجود هم 
قانع نبود. تفکر و اندیشه حاج قاسم انقلابی 
بود و اعتقاد داشــت آنچه باید به کار گرفته 

شود.
رئیســی خاطرنشــان کرد: جبهه بین الملل 
مقاومت با نگاه حاج قاســم شکل گرفت که 
برخوردار از یک نگاه عمیق و تمدنی بود و به 
دنبال شکل دادن نگاهی دینی و انقلابی در 
منطقه بود. او نماد شجاعت و عقلانیت بود و 
کارهایش از تدبیر برخوردار بود و در عین حال 

در رسیدن به اهداف اقتدار داشت.4
وی با بیان اینکه حاج قاسم به مردم نمی گفت 
بروید، منطق او قیادت بود نه سیاقت، افزود: 
فرق میان حاج قاســم و دیگران این بود. او 

دعوت می کرد و خود در قله قرار داشت. این 
تعالی انسان است که بگوید ما واصل شدیم 
و شــما هم بیایید واصل شوید. رمز موفقیت 
مردان خدا آن است که در جایگاه قیادت قرار 

دارند.

13 دی مــاه روز تولد دوباره »حاج 
قاسم« بود

رئیس جمهور تاکید کرد: حقیقتاً حاج قاســم 
بن بست شکن بود و همه موانع را رفع می کرد 
و بــا توکل به خــدا و اعتماد به نفس، پیش 
می رفت. آنچه از سجایا و بصیرت حاج قاسم 
قابل بیان است، این است که نافذ البصیرت 
بود. اینکه انسان چشم سر نداشته باشد سخت 
است اما بدتر این است که چشم دل نداشته 
باشد. انســان با چشــم دل، راه و دشمن را 

می شناسد.
رئیســی افزود: آمریکا تصور کرد که روز 13 
دی ماه روز پایان حاج قاسم باشد اما »زهی 
خیال باطل«، 13 دی ماه روز تولد دوباره حاج 
قاسم بود و عمر او ادامه خواهد یافت تا زمین 

زمین است و زمان زمان.
وی تصریح کرد: می خواســتند عاشورا پایان 
حســین بن علی باشد اما عاشــورا روز تولد 
عاشوراییان شد و تا پایان تاریخ ادامه خواهند 
یافت. ســلیمانی ها پرورش و ادامه خواهند 

یافت.

وصیت »حاج قاسم« جلوه بیشتر پیدا 
کند

رئیس جمهور تاکید کرد: اعتقاد ما این است 
که وصیت نامه حاج قاســم ســلیمانی باید 
به عنوان منشــور جامع انقلاب اسلامی در 

جامعه ما جلوه بیشتر پیدا کند و جامعه بداند 
سردار عزیز نسبت به ولایت، جامعه، جوانان، 
روحانیــت و همه مصلحان اجتماعی چگونه 
اظهار نظر می کند. نظــر او حفظ این خیمه 

عظیم یعنی جمهوری اسلامی است.
رئیسی افزود: اگر این خیمه بماند همه حرم ها 
در امان هســتند، اما اگــر این خیمه و نظام 
کوچک ترین آسیبی ببینند، بدانید حرم های 
دیگر و امنیت جهان نیز در خطر اســت. لذا 
همه تلاش کنید این نظام اسلامی با شکوه 
و عظمــت بماند و بدانیــد این خیمه عظیم 
اقتدار عزت، آزادی، استقلال، دین و زندگی 

سعادتمند ما را تضمین خواهد کرد.
وی در ادامه خطاب به آمریکایی ها، تصریح 
کرد: سخن من با آمریکایی ها این است که 
حاج قاسم سلیمانی میهمان رسمی نخست 
وزیر عراق بود، شــما هم ســیادت عراق را 
شکستید و هم یک ملت را ترور کردید و نه 

یک شخص را.

ترامپ باید قصاص شود
رئیس جمهور اظهار داشــت: در این جنایت 
هولناک که بر تمام امت اســلامی بســیار 
ســخت و گران آمد، باید متجــاوز، قاتل و 
جنایتکار اصلی یعنی رئیــس جمهور وقت 
آمریکا محاکمه و قصاص شــود و حکم خدا 
در مورد او جاری شود. اگر ساز و کار محاکمه 
عادلانه ترامپ، پمپئو و دیگر جنایتکاران در 
یــک دادگاه عادلانه فراهم و به جنایت آنها 
رسیدگی شد و آنها به مجازات اعمال ننگین 
خود رسیدند فبها؛ اگر نشد شک نکنید دست 

انتقام از آستین امت بیرون خواهد آمد.
رئیســی خطاب به مســئولان و دولتمردان 
تصریح کرد: ســخن بنده با همه مسئولان، 
دولتمردان و کسانی که به نام نظام جمهوری 
اسلامی در جای جای کشور خدمت می کنند 
این است که، پیام شهید سلیمانی برای همه 
ما این است که او در مسیر خدمت به مردم، 
گره گشــایی از زندگی مردم، نجات اقتصاد 
کشور و پیشبرد اهداف بلند انقلاب اسلامی 
هیچ مانعی را به رسمیت نشناخت و با فرهنگ 
»ما می توانیم« با تمام قدرت و قوت، کارها را 
پیش برد و ابتدا رضایت خدا و دوم شاد کردن 

دل مردم را پیشه کرد.
وی در پایان ضمن تشکر از سردار سلامی، 
ســردار قاآنی و خانواده شــهید سلیمانی و 
خانواده همه شهدای همراه شهید سلیمانی و 
مسئولان حاضر در مراسم، گفت: از همه شما 
عزیزان تقاضای دعا دارم که این خدمتگزار 
خود و ایــن طلبه را دعا کنیــد و برای رفع 
مشکلات حتماً موارد و نکاتی که به نظرتان 

می رسد عنایت کنید.

رئیسیدردومینسالگردشهیدسلیمانی:

مکتبحاجقاسمباتروروموشکازبیننمیرود
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

جامعه اخبار

جزئیات اختصاص سوله های 
بحران تهران به افراد بی سرپناه

پس از انتشار گزارش هایی در مورد کارتن خوابی، 
صبح دیروز معاون اجتماعی و فرهنگی شهرداری 
تهران نیز از دســتور شهردار تهران برای استفاده 
از ســالن های مدیریت بحران در صورت تکمیل 
ظرفیــت زیرســاخت ها خبــر داد، موضوعی که 
سرپرست سازمان پیشــگیری و مدیریت بحران 
شهر تهران به عنوان متولی اصلی این سوله ها به 

تشریح آن پرداخته است.
به گزارش ایسنا، انتشار گزارشی از پدیده »اتوبوس 
خوابی« در شــهر تهران واکنش های زیادی را از 
ســوی مردم، فعالان مدنی و برخی از مدیران و 
مســئولان درپی داشته است. شورای شهر تهران 
نیز به عنوان یکی از ارکان مدیریت شهری به این 
موضوع ورود کرده و در جلســه روز یکشنبه شورا 
این موضوع مورد بررسی قرار گرفت. در این میان 
اما معاون اجتماعی و فرهنگی شهرداری تهران از 
دستور شــهردار تهران برای استفاده از سوله های 
مدیریت بحران به منظور اسکان افراد بی خانمان 
خبر داد و گفت:  شــهردار تهران عنوان کردند که 
اگر این زیرســاختها پر شده اســت از سالن های 
مدیریت بحران استفاده کنیم تا کسی در شبهای 

سرد در خیابان نماند.
علی نصیری، سرپرســت ســازمان پیشگیری و 
مدیریت بحران شــهر تهران در گفت وگو با ایسنا 
به تشــریح جزئیات این موضوع پرداخت و گفت:  
اینکه تصور شــود قرار است سوله های بحران به 
کارتن خواب ها و افراد بی خانمان داده شود، تصور 
درستی نیست. این سوله ها تعریف و کاربری خاص 
خود را دارند، اما بنا شــد تا در برخی از شب های 
ســرد که گرمخانه ها و دیگر مراکز ظرفیتشــان 
تکمیل شــده بود، از طریق هماهنگی با سازمان 
مدیریت بحران شهر تهران و آن هم برای همان 

شب برخی افراد به این سوله ها برده شوند.
وی با تاکیــد بر اینکه این یــک تصمیم دائمی 
نیست، اظهاکرد: به هر حال ممکن است در برخی 
از مناطق ظرفیت گرمخانه ها تکمیل شــود، جان 
افراد هم برای ما بســیار مهم اســت و به همین 
دلیل نیز اعلام کردیم که در صورت درخواســت 
معاونت اجتماعی ما برای یک شــب ســوله را به 
این افراد اختصاص می دهیــم تا در فضایی گرم 
شب را به صبح برسانند. اما اینطور نیست که این 
افراد در این ســوله ها بمانند و بتوانند در روزهای 
آینده نیز به آن مراجعه کنند. برای دفعات دیگر نیز 
باید هماهنگی ها انجام شود و اگر باز هم ظرفیتی 
وجود نداشت، ما این فضاها را اختصاص می دهیم.

نصیری با بیان اینکه تاکنون با درخواست معاون 
اجتماعی و فرهنگی شــهرداری تهران و برای دو 
شب از ظرفیت برخی از این سوله ها برای اسکان 
افراد بی خانمان اســتفاده شده است، گفت:  ما این 
آمادگی را داریم که بــرای حفاظت از جان مردم 
از امکاناتمان اســتفاده کنیم، اما شــهروندان نیز 
خیالشان راحت باشد که کاربری سوله ها مختص 

مدیریت بحران است.
سرپرست سازمان پیشــگیری و مدیریت بحران 
شهر تهران درباره تبدیل برخی از سوله ها به اماکن 
ورزشی و تأمین امنیت این سوله ها نیز اظهارکرد:  
تمام سوله ها به اماکن ورزشی تبدیل نشده است و 
عمدتا نیز سوله هایی را اختصاص خواهیم داد که 
تجهیزات ورزشــی در آن وجود نداشته باشد. البته 
اماکن ورزشی نیز طوری طراحی شده که کاربری 
اصلی سوله در زمان بحران هیچ تغییری نکند. در 

مورد امنیت نیز تمهیدات لازم اتخاذ می شود.

 کشف انبار دپوی محموله
 90 میلیاردی خشکبار قاچاق 

در جنوب تهران

رئیس پلیس امنیت اقتصادی تهران بزرگ، از کشف 
انبار دپوی محموله ۹0 میلیاردی خشکبار قاچاق در 

جنوب تهران خبر داد.
سرهنگ علی ولی پور گودرزی در گفتگو با خبرنگار 
مهر در تشــریح جزئیات این خبر گفت: طی انجام 
رصدهای اطلاعاتی نا محسوس و کسب اطلاع از 
تخلیه بار قاچاق در محدوده خیابان شوش، مأمورین 
این پلیس به محل اعزام و موفق به کشــف انبار 

دپوی بیش از 3۵ تن خشکبار قاچاق شدند.
وی بیان داشــت: در بررســی های اولیه مشخص 
شــد این کالاها فاقد هرگونه اسناد مثبته گمرکی 
می باشــند، لذا با هماهنگی های لازم انجام شــده 
کالاها به همراه متهمین دستگیر شده به این پلیس 

منتقل شدند.
گودرزی عنوان کرد: در ادامه تحقیقات و شمارش 
بار مشخص شد کالاها شــامل 1۲۷۵0 کیلوگرم 
گردو ،130 کیلوگرم فندق و ۲۲۷۷0 کیلوگرم مغز 

بادام به ارزش ریالی ۹0 میلیارد ریال هستند.
رئیس پلیس امنیت اقتصادی تهران بزرگ با اشاره 
به اینکه مبارزه با قاچــاق کالاهایی که مربوط به 
معیشت مردم از اهم وظایف این پلیس است اضافه 
کرد: در صورت مشاهده هرگونه کالای قاچاق و یا 
احتکار با این پلیس به شماره های 0۲1۶۶۷4۷343 

و یا 0۹۹۹۹۸۷13۹۲ تماس بگیرند.

مکلف به انجام هر کاری برای 
ایثارگران هستیم

مدیرعامل ســازمان تأمین اجتماعــی گفت: ما با همان 
مردمی که شهید سلیمانی همواره ارتباط داشت و مأنوس 
بــود، ارتباط داریم و باید تکلیف خود را در قبال شــهید 

سلیمانی با خدمت به مردم انجام دهیم.
به گزارش خبرگزاری مهر، میرهاشم موسوی، در همایش 
سراســری نمایندگان ایثارگران سازمان تأمین اجتماعی 
سراسر کشور، اظهار داشت: ایثارگران از زندگی، مال، جان 
و خانواده گذشتند تا ملت ما، ارزش های الهی ما و هویت 

دینی و ملی ما حفظ شود.
وی با بیان اینکه امروز روز شهادت سردار سلیمانی است، 
افزود: شهید سلیمانی تصویر همه خوبی ها و ارزش های 
ملی؛ دینداری، مقاومت، ایثار و ولایت مداری است و خود 
را تنها یک سرباز در خدمت ولایت تصور می کرد. ما فقط 
می توانیم ذره ای از ایــن ارزش ها را درک کنیم و تبیین 

کامل این ارزش ها برای ما میسر نیست.
مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی گفت: سردار سلیمانی 
را فقــط در کلمات و بیانات مقام معظم رهبری می توان 
فهمید که ایشان چقدر در زمان بیان ویژگی های ایشان 
متأثر می شوند. رفتار سردار سلیمانی در همه عرصه ها و از 
جمله عرصه فردی و شخصی می تواند برای ما الگو باشد.

موسوی با بیان اینکه شهید سلیمانی از هر فرصتی برای 
دیدار و گفتگو با خانواده شــهدا استفاده می کرد، گفت: 
ایشــان با فرزندان شهدا و ایثارگران و مردم عادی بسیار 
صمیمی و نزدیک بود و سردار سلیمانی بهترین الگو برای 

همه ما در زمینه خدمت به مردم و تکریم مردم است.
وی با اشــاره به صلابت و اثرگذاری سردار سلیمانی بر 
خواص، گفت: در موارد متعدد بســیار پیش آمده اســت 
که خواص جامعه و حتی شــخصیت های بسیار مطرح و 
رهبران مشهور سایر کشورها نیز راهبردهای ایشان را در 
جبهه های مقاومت می پذیرفتند و اقتدار و صلابت ایشان 
و ترســی که در دل دشمن ایجاد می کرد نیز بسیار مهم 

و اثرگذار بود.
موســوی ادامه داد: رفتار سردار سلیمانی در قبال گروه ها 
و جناح ها نیز بســیار آموزنده اســت و در حوزه مدیریت 
راهبردی و نگاه اســتراتژیک نیز ایشــان بسیار توانمند 
بودند. در همایــش ایثارگران جا دارد کــه بیش از این 
به ویژگی های شــهید ســلیمانی دقت کنیم و توجه و 
الگوبرداری از شــهید سلیمانی راهکار عملی اقتدا به آن 

شهید بزرگوار است.
مدیرعامل ســازمان تأمین اجتماعی رسیدگی به مسائل 
ایثارگران شاغل در این سازمان را دارای اهمیت برشمرد 
و گفــت: برای ایثارگران عزیز هر کاری بتوانیم و امکان 
داشته باشد، مکلف به انجام هستیم و ما وظیفه داریم که 
قدردان این عزیزان باشیم و از ظرفیت های قانونی برای 
خدمت به این عزیزان استفاده کنیم.مکلف به انجام هر 

کاری برای ایثارگران هستیم
موسوی با بیان اینکه مملکت ما به سلیمانی ها نیاز دارد، 
گفت: شهید سلیمانی بهترین پاداش و اجر خود را با مقام 
شهادت دریافت کرد. ما برای از دست رفتن ایشان نباید 
غصه بخوریم و اگر شهید سلیمانی نیست مسیر و مکتب 
ایشان باقی اســت و مردمی که شهید سلیمانی به آنان 
خدمت می کرد، هستند و ما باید به این مسیر ادامه دهیم.

ابوالفضل عفت نژاد معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی 
ســازمان تأمین اجتماعی نیــز در این همایش گفت: ما 
به خدمت به خانواده بــزرگ ایثارگران افتخار می کنیم 
و امیدواریــم در این دوره مدیریــت اتفاقات خوبی برای 
ایثارگران بیفتد. کارهایی هر چند با تأخیر انجام شده است 
و ما با جدیت پیگیری می کنیم که خواسته های ایثارگران 

عزیز محقق شود.
وی با بیان اینکه در قوانین مختلف حقوقی برای ایثارگران 
در نظر گرفته شده است که باید به بهترین نحو اجرایی 
شود، اظهار داشت: هدف قانون گذار از این قوانین ترویج 
فرهنگ ایثار در سازمان ها بوده است. ما در قبال سازمان 
تکلیــف داریم و باید عطر و بوی ایثار و شــهادت را در 

سازمان ترویج و تحکیم کنیم.
عفت نژاد گفت: خواهــش ما از نمایندگان ایثارگران این 
اســت که در کنار پیگیری حقوق ایثارگران برای توسعه 
فرهنگ ایثار و شهادت تلاش کنند و نشست های منظم 
هفتگی و ماهانه داشته باشید تا این فرهنگ را در سازمان 

توسعه دهیم.
محمد شکراللهی رئیس اداره ایثارگران سازمان تأمین 
اجتماعــی نیز در این مراســم گفت: ســازمان تأمین 
اجتماعی مفتخر به همکاری با 1۵ هزار نفر از ایثارگران 
عزیز کشور اســت و با توجه به بخشنامه جدید تبدیل 
وضعیت ایثارگران، ۲ هزار ایثارگر به این سازمان ملحق 

می شوند.
وی افــزود: نماینــدگان ایثارگــران در ادارت کل و 
مدیریت درمان اســتان های سراسر کشور به خواسته ها 
و مشــکلات این عزیزان رسیدگی می کنند و هر ساله 
همایش سراســری ایثارگران با حضــور مدیرعامل و 

معاونین برای رسیدگی با مسائل آنان برگزار می شود.

درخواست کمک از طرف 
مناطق محروم را بی پاسخ 

نخواهیم گذاشت
شهردار تهران از اعزام آتش نشانان تهرانی برای 
امدادرســانی در مناطق ســیل زده جنوب کشور 
خبــر داد و گفت: درخواســت کمک و همکاری 
به خصوص از طرف مناطق محروم را بی پاســخ 

نخواهیم گذاشت.
به گــزارش خبرگــزاری مهر، علیرضــا زاکانی 
شهردار تهران در صفحه شخصی خود در فضای 
مجازی نوشت: »با توجه به وقوع باران سیل آسا 
در  سیستان و بلوچستان ، تعدادی از آتش نشانان 
متخصص و بخشــی از تجهیزات فنی شهرداری 
تهــران، جهت امدادرســانی به مــردم  کنارک ، 
اعزام شــدند  در حد مقدورات، درخواست کمک 
و همــکاری به خصوص از طرف مناطق محروم 

را بی پاسخ نخواهیم گذاشت.

سرپرست دفتر ســلامت و تندرستی وزارت 
آموزش و پرورش دربــاره نگرانی خانواده ها 
از شــیوع امیکرون و اظهار نظرهای برخی 
از اعضای ســتاد ملی مقابلــه با کرونا مبنی 
بر غیرحضوری شدن مدارس، گفت: وزارت 
بهداشت و وزارت آموزش و پرورش نظرات 
خود را ارائه می دهند، در نهایت ســتاد مقابله 
با کرونا تصمیمات خود را به ما ابلاغ می کند 
تا ما آن ها را به ادارات کل اســتان ها ارسال 
می کنیم. هرچه را که ستاد ملی مقابله با کرونا 

به ما ابلاغ کند قطعا باید اجرا شود.
آموزش مجازی به کودکان آسیب می رساند

به گزارش مملکــت آنلاین، اعظم گودرزی 
در پاســخ به این پرسش که »از ابتدای سال 
تحصیلی آمارهای متعددی از ابتلای دانش 
آموزان به کرونا در اســتان های مختلف به 
گوش رســیده اســت، این آمار تا چه میزان 
صحت سنجی شده است؟ اگر دانش آموزی 
در مدرســه کرونا بگیرد، آیا آموزش در کل 
مدرســه غیرحضوری خواهد شــد؟« گفت: 
مهرماه سال گذشته از سوی وزارت بهداشت 
نامه ای در خصوص شاخص تعطیلی مدارس 
به ما ابلاغ شد که نشان داد بر مبنای آن چه 
طور کلاس و مدرســه را در چنین شرایطی 

باید تعطیل کرد.
وی افزود:  وزارت بهداشت اعلام کرده است 
 PCR که اگر در کلاس یک نفــر دارای
مثبت و مشــکوک بود قطعــا آن کلاس به 
شکل مجازی برگزار می شود. برای مدارس 
قرار شد که با دفاتر مختلف معاونت بهداشتی 
آن ها جلسه ای ترتیب داده شود و بر مبنای آن 
تعیین کنند که در هر مدرسه اگر چند کلاس 
با حضور دانش آموز مبتلا داشــتند می توانند 
کل مدرســه را مجازی کنند. قرار شده این 
موضوع به ما اعلام شــود، اما فعلا به ادارات 
آموزش و پرورش مناطق کشــور گفته شده 
که طبق نامه سال گذشته عمل کنند تا نامه 

جدید برایشان ارسال شود.
گودرزی درباره آمارهایی که از ابتلای دانش 
آموزان به کرونا در شهرهای مختلف منتشر 
می شود نیز گفت: معمولا در فضای مجازی 

اخبار متعددی اعلام می شود. ما در اینجا یک 
سامانه ثبت داریم که برمبنای آن، مشخصات 
دانش آموزانی که کووید 1۹ دارند یا مشکوک 
هستند ثبت خواهد شد. همچنین در سامانه 
رصد بیماری کووید 1۹ که آمار واکســن در 
آن درج شده، غیبت دانش آموزان هم در آن 
ســامانه به دلیل مشکوک بودن یا ابتلا درج 

می شود.
سرپرست دفتر ســلامت و تندرستی وزارت 
آمــوزش و پرورش افزود:  ما نمی توانیم همه 
آمارهایی که در فضای مجازی اعلام می شود 
را تایید کنیم، ولی دانش آموز نیز یک عضو 
از جامعه ایرانی محسوب می شود. همانطور 
که هر کدام از ما امــکان ابتلا داریم، برای 
دانــش آموز نیز این احتمال وجــود دارد. اما 
اینکــه بگوییم دانش آموز حتما از مدرســه 
این ویروس را گرفته را تایید نمی کنیم، زیرا 
دانش آموز فقط به مدرســه نمی آید، بلکه با 
افراد دیگری خارج از مدرسه هم تعامل دارد.

گودرزی با بیان اینکه ما ســعی می کنیم در 
مدرســه پروتکل ها را رعایت کنیم تا دانش 
آمــوزان حتی الامکان مبتلا نشــوند و اگر 
شخصی هم مبتلا شــود قطعا مدیر مدرسه 
برای حفظ جان ســایر دانش آموزان از ورود 
آن شــخص به مدرســه جلوگیری می کند 
گفت: ضمن اینکه سامانه رصد نظام مراقبت 
کووید 1۹ در حال فعال شــدن اســت و اگر 
فعال شود با همکاری ستاد مقابله با کرونا و 
وزارت بهداشت به کل آزمایشگاه های وزارت 
بهداشت )خصوصی و دولتی( متصل می شود.

وی ادامــه داد: به این ترتیب اگر دانش آموز 
و اعضای خانواده اش PCR مثبت شوند از 
طریق آن لینک مشــخص می شود که چه 
کسانی مبتلا هســتند. یعنی وقتی که مدیر 
مدرســه صبح اول وقت ســامانه سیدا را باز 
کند، متوجه می شــود که کدام دانش آموز و 
خانواده اش مبتلا یا مشکوک به کرونا هستند. 
بر مبنای این ســامانه اگــر اعضای خانواده 
دانش آموز نیز کرونا داشــته باشــند، دانش 
آموز نیز محتمل و مشکوک است و نباید وارد 
 PCR مدرسه شود. اگر خودش هم دارای

مثبت باشد قطعا نباید وارد مدرسه شود. با این 
رویه ان شاءالله میزان ابتلا در مدارس بسیار 

کنترل خواهد شد.
سرپرست دفتر ســلامت و تندرستی وزارت 
آموزش و پــرورش درباره شناســایی افراد 
مشکوک توســط مدیر و مسئولان مدرسه 
نیز توضیــح داد: یک پلتفرم دیگر هم وجود 
دارد؛ به این صورت که افراد مشکوک توسط 
مدیر و مراقب سلامت شناسایی خواهند شد، 
به این شــکل که افراد- مشکوک و دارای 
علائم سرما خوردگی معمولی، آبریزش بینی، 
کسلی و خستگی را شناسایی کنند، زیرا اینها 
مشــکوک هســتند و باید از ورود آن ها به 

مدرسه جلوگیری شود.
 PCR گودرزی افزود:  دانــش آموزانی که
مثبت باشــند یا دانش آموزانی که محتمل 
هستند به مراکز جامع خدمات سلامت وزارت 
بهداشت ارجاع داده می شوند و در آنجا تحت 
نظر مراکز سلامت و پزشک معتمد قرار می 
گیرند، اگر آن ها تشخیص دادند که قطعا این 
افراد کرونا دارند، تا دو هفته قرنطینه خواهند 

شد و بعد از دو هفته وارد مدرسه می شوند.
وی همچنین با بیــان اینکه اگر مدیری، بر 
اساس تشــخیص خودش دانش آموزی را 
مشــکوک اعلام کرد، سپس دانش آموز به 

مراکز جامع سلامت مراجعه کرد، اما پزشک 
اعلام کند که او کرونا ندارد، می تواند با نامه 
تاییدیه پزشــک مراکز جامع ســلامت، به 
مدرســه برگردد گفت: ما منتظر فعال شدن 
این ســامانه هستیم و ســتاد مقابله با کرونا 
قول داده به زودی این سامانه فعال شود. در 
صورت فعال شدن این سامانه خانواده ها خاطر 
جمع خواهند بــود که دیگر هیچ دانش آموز 
مشکوک، محتمل و PCR مثبت، قطعا وارد 

مدرسه نخواهند شد.
سرپرست دفتر ســلامت و تندرستی وزارت 
آموزش و پرورش دربــاره نگرانی خانواده ها 
از شــیوع امُیکرون و اظهار نظرهای برخی 
از اعضای ســتاد ملی مقابلــه با کرونا مبنی 
بر غیرحضوری شدن مدارس، گفت: وظیفه 
وزارت بهداشت تولیت ســلامت جامعه در 
سطح کلان و وظیفه آموزش و پرورش هم 
تعلیم و تربیت دانش آموزان اســت. وزارت 
آموزش و پرورش نگران نظام تعلیم و تربیت 
اســت، اتفاقا ما با همکاران وزارت بهداشت 
ارتباط خوبی داریم و جلسات متعددی باهم 
داشتیم و معتقدیم باید باهم کمک کنیم که 
هر دو حوزه نظام تعلیم و تربیت کشور و نظام 

سلامت کشور آسیب نبیند.
وی تصریــح کرد: ما باید کمک کنیم دانش 

آموز در زمان ورود به مدرســه پروتکل های 
بهداشتی را رعایت کند. دانش آموزان همیشه 
به ما می گویند که آموزش حضوری بهتر از 
آموزش مجازی است ما هم تلاش می کنیم 
که ایــن اتفاق بیافتد. ضمــن اینکه هرچه 
را که ســتاد ملی مقابله با کرونا به ما ابلاغ 
کند قطعا باید اجرا شــود. وزارت بهداشت و 
وزارت آمــوزش و پرورش نظــرات خود را 
ارائه می دهند، در نهایت ستاد مقابله با کرونا 
تصمیمات خود را به مــا ابلاغ می کند تا ما 

آن ها را به ادارات کل استان ها ارسال کنیم.
گودرزی با اشاره به نقش والدین در توانمند 
ســازی دانش آموزان گفت:  مادران باید به 
فرزند خود بیاموزند که توانمند شــوند شاید 
کرونا تا دو سه سال دیگر در کشور ما باشد، 
نمی تــوان به آن کودک گفــت که در خانه 
بنشیند و درس بخواند، باید مادران به فرزندان 
خــود مهارت بیاموزند و بگویند که ســبک 
زندگی اکنون با قدیم فرق می کند و تو باید 
فاصله اجتماعی خود از معلم، مربی و دوستت 

را رعایت کنی.
سرپرست دفتر ســلامت و تندرستی وزارت 
آموزش و پرورش بــا تاکید بر اینکه والدین 
می توانند کمک زیادی به دانش آموزان کنند 
و اگر آن ها این پروتکل ها را بیاموزند و رعایت 
کنند ما دیگر مشکلی نداریم عنوان کرد: در 
حال حاضر در اکثریت کشــورها مدارس باز 
است مثلا در برخی کشــورها که امیکرون 
شایع شده اســت هنوز مدرســه ابتدایی را 
تعطیل نکردند و از ابتدای کرونا مدارس آن ها 

باز بوده است.
وی افزود:  برخی از این کشورها کودکان خود 
را از دو ســالگی به مدرسه می فرستند و به 
فرزندانشان مهارت می آموزند؛ به همین خاطر 
ما نمی توانیم فرزند خودمان را نسبت به آن ها 
عقب بیاندازیم و اگــر فقط مجازی آموزش 
ببینند دچار آسیب می  شوند. بهترین کار این 
اســت که به آن ها پروتکل ها را بیاموزیم و 
بگوییم که به مدرسه برود و درس بخواند. اگر 
شرایط اورژانسی شود قطعا ستاد ملی مقابله با 

کرونا مدارس را تعطیل خواهد کرد.

رییس قوه قضائیه دســتور داد حداکثر تا پایان سال جاری 
محکومان قدیمی پرونده های قصاص که در مواردی حتی 
بیش از سه دهه است در زندان هستند، تعیین تکلیف شوند.

به گزارش خبرگزاری مهر، حجت الاســلام والمســلمین 
محســنی اژه ای رئیس قوه قضائیه امروز دوشنبه )13 دی( 
در نشســت شورای عالی قوه قضائیه با تسلیت ایام شهادت 
حضــرت صدیقه طاهره )س( اظهار داشــت: حضرت زهرا 
)سلام الله علیها( سَیّدَةُ نسِاءِ العْالمَین هستند و تا ابدیت برای 
همگان خیر کوثر می باشند و همه تشنگان می توانند از این 
خیر کثیر بهره مند شوند مگر آنان که راه گم کرده باشند که 

آنان مغبون در هر دو عالم اند.
حجت الاسلام والمســلمین محســنی اژه ای همچنین با 
گرامیداشت ســالروز رحلت فقیه، فیلســوف، مفسر قرآن، 
اندیشمند و عالم وارسته آیت الله مصباح یزدی، از او به عنوان 
مرزبان بزرگ و فهیــم مرزهای دینی و اعتقادی و مبارز در 
همه ســنگرها بخصوص سنگر مقابله با جریان های فکری 

انحرافی یاد کرد.
رئیس دستگاه قضا در ادامه ضمن تبریک و تسلیت دومین 
سالگرد شهادت سردار حاج قاسم سلیمانی، گفت: حاج قاسم 
ســلیمانی جرعه نوش مکتب متعالی و انسان ساز اهل بیت 
علیهم الســلام بود و هنوز به جهاتی نمی توان تمامی ابعاد 
و جوانب مکتب و شــخصیت حاج قاســم را شناخت و باید 
عقول انســان ها در طول زمان تکامل یابد تا به شــناخت 
شخصیت حاج قاسم به عنوان دانش آموخته مکتب اهل بیت 

علیهم السلام رهنمون شد.
حاج قاســم در برابر مردم متواضــع و رقیق القلب بود و این 
تواضع و رقّت او در مواجهه اش با فرزندان شــهدا مضاعف 
می شدحجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای ضمن تبیین 
بخشی از وجوه شخصیتی شهید ســلیمانی گفت: با اینکه 
حاج قاسم سلیمانی در برابر تروریست های داعشی و دشمن 
صهیونیســتی و آمریکایی مقتدرانه، شجاعانه و با صلابت 
ظاهر می شــد و در میدان های نبرد با دشمنان ترس و رعب 
عجیبی در دل دشمن ایجاد می کرد، اما در برابر مردم متواضع 
و رقیق القلــب بود و این تواضــع و رقّت او در مواجهه اش با 

فرزندان شهدا مضاعف می شد.
رئیس عدلیه با بیان اینکه امروز تمامی آزادیخواهان در سراسر 
جهان حاج قاســم را به عنوان مرد نخست میدان مقابله با 
تروریست ها، مستکبران و ســلطه گران می شناسند، گفت: 
بسیاری از افراد در سراسر جهان با شنیدن توصیف رشادت ها 
و دلیری های حاج قاسم ســلیمانی در برابر تروریست های 
متوحش، دل های شأن به نور اسلام روشن شد و دریافتند که 
سرباز طراز اول مکتب اسلام چگونه به یاری مظلومان شتافته 
اســت.رئیس قوه قضائیه با تصریح بر اینکه آمریکایی های 
جنایتکار با به شهادت رساندن سردار سلیمانی مرد حاضر در 
صف اول مبارزه با تروریست ها را ترور کردند گفت: به فضل 
پروردگار تقاص حاج قاســم و همرزمانش از آمریکایی های 
جنایتکار گرفته خواهد شد و آنها دیگر خواب راحت نخواهند 
داشت و در هر جا باید دلهای شان بلرزد که نیروهای مقاومت 

به سراغشان خواهند آمد.
رئیس قوه قضائیه گفت: دولت، قــوه قضائیه و وزارت امور 
خارجه باید از همه ظرفیت های قانونی و حقوقی برای تعقیب 
جنایتکارانی که مبادرت به ترور حاج قاســم و همرزمانش 
کردند استفاده کنند و در دادگاه ها و سازمان های بین المللی 
و همچنین دادگاه هــای داخلی عاملان و آمران این جنایت 

را تعقیب کنند.
حجت الاسلام والمســلمین محسنی اژه ای ضمن تقدیر از 
اقدامات رئیس کل دادگستری و دادستانی تهران در راستای 
تعقیب عاملان و آمران ترور سردار سلیمانی گفت: در راستای 
رســیدگی به پرونده ترور ســردار ســلیمانی و همرزمانش 
پرونده های کیفری و حقوقی تشــکیل شده و با مسئولان 
قضائی کشــور عراق نیز نشســت هایی برگزار شده است؛ 
علی ایحال باید امر پیگیری پرونده ترور شــهید سلیمانی با 

جدیت دنبال شود.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در ادامه نشست 
امروز شــورای عالی قوه قضائیه به دادســتان کل کشــور 
مأموریت داد با همکاری ســازمان زندان ها و شــورای حل 
اختلاف حداکثر تا پایان سال جاری، نسبت به تعیین تکلیف 
محکومان قدیمی پرونده های قصاص که در مواردی حتی 

بیش از سه دهه هست در زندان به سر می برند اقدام کند.
رئیس قوه قضائیه بر اســتفاده حداکثــری از ظرفیت مردم، 
صاحبــان نفوذ و صاحبان کلام برای گذشــت اولیای دم از 
تقاضای قصاص تاکید کرد و گفت: قصاص هر یک نفر در 
جامعه، مشکلات بسیاری را برای آینده فرزندان و خانواده او 

به وجود می آورد.
ضرورت اســتفاده حداکثــری از ظرفیت مــردم، صاحبان 
نفــوذ و صاحبان کلام برای گذشــت اولیای دم از تقاضای 
قصاصحجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با بیان اینکه 
اگــر، ولی یا اولیای دم در مرحله اول راضی به صرف نظر از 
قصاص نشــدند، نباید ناامید شوند و باز هم باید اقدام کنند، 
تصریح کرد: در خصوص محکومان قصاص قدیمی که در 
زندان هســتند، اما اولیای دم نــه حکم را اجرا می کنند و نه 
رضایت می دهند چنانچه اولیای دم عذر موجهی ندارند، ماده 
4۲۹ قانون مجازات اسلامی تکلیف را روشن کرده و امکان 
اخذ تضمین مناسب و آزاد کردن این نوع از زندانیان محکوم 
به قصاص فراهم اســت؛ البته تشخیص تضمین مناسب با 

قاضی است.
وی در همین رابطه به پرونده برخی از محکومین به قصاص 
کــه به دلایل مختلف از جمله عــدم پرداخت فاضل دیه از 
سوی اولیای دم یا جهات دیگر چندین سال است که در زندان 
بلاتکلیف به سر می برند اشاره کرد و گفت: از یکی از استان ها 
که کسب اطلاع کردم متوجه شــدم که محکومی از سال 
۶3 که مرتکب قتل شده و محکوم به قصاص گشته است، 
در زندان در وضعیت بلاتکلیفی به ســر می برد که این امر 
آسیب های زیادی را به لحاظ روانی برای فرد محکوم ایجاد 
می کند.رئیس عدلیه در همین راستا با اشاره به اهمیت گذشت 
و بخشش و در عین حال حق اولیای دم برای قصاص گفت: 
شورای حل اختلاف در این خصوص باید جدی تر وارد عمل 
شود، سوابقی از افراد محکوم به قصاص در معاونت اول قوه 
قضائیه گردآوری شده است که دادستان کل کشور و شورای 
حل اختلاف با دریافت این سوابق و تکمیل آن تا پایان سال 
نسبت به تعیین تکلیف افرادی که در پرونده های قتل عمد 

محکومیت قصاص پیدا کرده اند مبادرت کند.
رئیس دســتگاه قضــا در ادامه با تبییــن دلایلی که باعث 
بلاتکلیفی محکومان به قصــاص در پرونده های قتل عمد 
می شــود، بر ضــرورت توجه به مــاده 4۲۹ قانون مجازات 
اســلامی ناظر بر مواردی که محکوم به قصاص، در زندان 
اســت و صاحب حق قصاص، بــدون عذر موجه یا به علت 
ناتوانی در پرداخت فاضل دیه، مرتکب را در وضعیت نامعین 

رها می کند، اشاره کرد.
رئیس قوه قضائیه در ادامه نشســت امروز شورای عالی قوه 
قضائیه به موضوع گذراندن دوران محکومیت و تحمل کیفر 
در زندان های محل سکونت افراد محکوم اشاره کرد و در این 
زمینه به مسئولان ذیربط تاکید کرد وقتی محکومی از طرف 
یک حوزه قضائی که در آن محکومیت یافته به حوزه قضائی 
مرتبط با محل سکونتش منتقل می شود، حتماً باید از طرف 
حوزه قضائی مبدأ، پرونده این محکوم از جهات مختلف نظیر 
بهره مندی از تأسیســات ارفاقی، مرخصی، استفاده از پابند و 
نیابت های قضائی شفاف و روشن شود و اگر لازم است حوزه 
قضائی مبدأ اختیارات حقوقی لازم را به حوزه قضائی مقصد 

تفویض کند.
حجت الاســلام والمســلمین محســنی اژه ای در ادامه با 
اشــاره به اهمیت سرکشــی مقامات و مسئولان قضائی از 
زیرمجموعه هــای خود و ملاقات چهره به چهره با کارکنان 
دســتگاه قضائی گفت: همه مقامات و مسئولان قضائی و 
همچنین رؤسای کل دادگستری های استان ها، سرکشی از 
مراجع و مراکز و سازمان های زیرمجموعه و ملاقات چهره 
به چهره و بدون واســطه با کارکنان دســتگاه قضائی را در 
برنامه های کاری خود بگنجانند، چرا که این امر تأثیر شگرفی 
در پیشبرد امور و آگاهی مقامات و مسئولان از نقاط قوت و 

ضعف مجموعه تحت مدیریت دارد.
حضور در متن مردم برکات بســیاری دارد و پیشــنهادات 
و انتقادات ارائه شــده از جانب مردم متدین و دلسوز، بسیار 
راهگشــا استحجت الاســلام والمسلمین محســنی اژه ای 
همچنین از مقامات و مسئولان قضائی که در مرکز ارتباطات 
مردمی قوه قضائیه برای دیدار بدون واسطه با مردم و استماع 
مسائل و رفع مشکلات آنها حضور پیدا می کنند تقدیر به عمل 
آورد و به حضور شــب گذشته خود برای اقامه نماز مغرب و 
عشاء در یکی از مساجد تهران و ملاقات و شنیدن مشکلات 
تعدادی از مردم به صورت چهره به چهره در حاشیه اقامه نماز 
اشاره کرد و تأکید داشت: حضور در متن مردم برکات بسیاری 
دارد و پیشنهادات و انتقادات ارائه شده از جانب مردم متدین 

و دلسوز، بسیار راهگشا است.
رئیس دســتگاه قضا همچنین به بازدید سرزده هفته پیش 
خود از دادسرای کارکنان دولت )ناحیه ۲۸ تهران( اشاره کرد 
و گفت: در جریان بازدیدی که از دادســرای کارکنان دولت 
داشتم متوجه شدم که ۵ بازپرس این دادسرا به منظور تسریع 
در خدمت رسانی قضائی و حقوقی به مردم در هفته حدود 4 
شب به منزل خود مراجعه نمی کنند و تا پاسی از شب مشغول 

رسیدگی به پرونده های قضائی هستند.
رئیس عدلیه در ادامه نشست امروز شورای عالی قوه قضائیه 
به معاون اول دســتگاه قضائی مأموریت داد تا با همکاری 
مرکز آمار و فناوری اطلاعات قوه قضائیه و معاونت راهبردی 
دستگاه قضائی و رؤســای کل دادگستری ها نسبت به رفع 
برخی اشــکالات و ابهامات در آمارهای قضائی و تدقیق و 
تثبیت این آمارها اقدام کنند و تاکید کرد: وجود اشــکالات 
و ابهامــات در آمارهای ناظر بر میــزان پرونده های قضائی 
در حوزه هــای مختلف از جمله میــزان پرونده های ارجاعی 
بــه دادگاه های تجدیدنظر، میزان مصالحــه در پرونده های 
شوراهای حل اختلاف و غیره باعث بروز آسیب و بعضاً فساد، 

اخلال در برنامه ریزی ها و تأخیر در پیشبرد امور می شود.
در بخش دوم نشســت امروز شــورای عالــی قوه قضائیه، 
حجت الاســلام والمسلمین منتظری دادستان کل کشور به 

ارائه گزارشــی از اقدامات دستگاه قضائی در زمینه پیگیری 
قضائی پرونده ترور شهید ســلیمانی پرداخت و گفت: روند 
پیگیــری قضائی این ترور ناجوانمردانه از روز 14 دی 13۹۸ 
یعنی فردای روز شهادت شهید سلیمانی و همرزمانش آغاز 

شد.
حجت الاسلام والمسلمین منتظری با اشاره به انجام مکاتبات 
و برگزاری چندین جلســه دادستانی کل کشور با مسئولان 
وقــت وزارت امور خارجــه و وزارت اطلاعــات در روزها و 
هفته های پس از ترور شهید سلیمانی اظهار کرد: رسیدگی 
قضائی به این پرونده پس از نامه ۲1 بهمن 13۹۸ دادستانی 
کل کشــور به دادستانی تهران آغاز شــد و در حال حاضر، 

کیفرخواست این پرونده آماده ارسال به دادگاه است.
وی با اشاره به همکاری قضائی گسترده ایران و عراق از سال 
گذشته تا کنون در پرونده ترور شهید سلیمانی اظهار کرد: این 

همکاری به نحو قابل قبولی پیش می رود.
دادستان کل کشــور همچنین از ارسال نامه نیابت قضائی 
به ۹ کشــور و شناسایی 1۲۷ نفر افراد دخیل در این جنایت 
تروریستی خبر داد و گفت: از این تعداد، ۷4 نفر تبعه آمریکا 
هستند و رئیس جمهور جنایتکار سابق این کشور نیز در رأس 

لیست قرار دارد.
اصغر جهانگیر معاون اجتماعی و پیشــگیری از وقوع جرم 
قوه قضائیه نیز در این جلســه با اشاره به ارسال پیامک های 
جعلی ابلاغ الکترونیک و کلاهبــرداری از مردم تحت این 
عنوان، گفت: ارسال پیامک های ارجاع دهنده به لینک های 
خصوصی حتماً جعلی است و مشاهده ابلاغ های قضائی در 

سامانه های قوه قضائیه کاملًا رایگان است.
وی با بیان اینکه پیامک های سامانه ثنا هرگز با شماره های 
خصوصی ارســال نمی شــوند، عنوان کرد: ســامانه ابلاغ 
الکترونیک قوه قضائیه تنها برای اشــخاصی پیامک ارسال 

می کند که قبلًا در سامانه ثبت نام کرده باشند.
معــاون اجتماعی و پیشــگیری از وقوع جــرم قوه قضائیه 
همچنین یکی از بســترهای فسادزا در حوزه زمین خواری را 
عــدم تعیین تکلیف طرح های تفصیلی یا اصلاحات خطوط 
مرزی که در ســنوات گذشته رخ داده، عنوان کرد و خواستار 
آن شد که دستگاه های متولی در این زمینه هر چه سریع تر 

تعیین تکلیف کنند.
جهانگیر با اشــاره به ابلاغ قانون هوای پاک از سال 13۹۶ 
اظهار کرد: همانگونه که راهنمایی و رانندگی در راســتای 
اجــرای ماده ۹ این قانون و جریمه دارندگان وســایل نقلیه 
فرسوده به وظایف خود عمل می کند، دولت نیز موظف است 
در راســتای اجرای ماده ۸ این قانون که ناظر بر از رده خارج 
کردن وسایل نقلیه موتوری فرسوده است، تسهیلاتی را برای 
بخش های عمومی و خصوصی فراهم کند. متأسفانه اعطای 
تســهیلات به دارندگان خودروهای فرسوده به خوبی انجام 
نمی شود.وی گفت: نباید شرایط به نحوی باشد که قانون اجرا 
شود وسایل نقلیه فرسوده جریمه شوند اما اعطای تسهیلات 
به دارندگان این خودروها که در بخش دیگری از قانون به آن 

تاکید شده، اجرا نشود.
غلامعلی محمدی رئیس ســازمان زندان ها نیز در سخنانی 
با اشاره به تأکیدات اخیر رئیس قوه قضائیه در زمینه توسعه 
اعِمــال مجازات های جایگزین حبــس و ضرورت کاهش 
جمعیــت کیفری زندان هــا گفت: در ایــن زمینه علاوه بر 
اقدامات خوبی که در گذشــته صــورت گرفته باید اقدامات 

تحولی، اثرگذار و اثربخش انجام شود.

بلاتکلیفیآموزشوپرورشدرمقابلهباکرونا

آموزشمجازیبهکودکانآسیبمیرساند

در جلسه شورای عالی قضائی مطرح شد:

ضرورت تعیین تکلیف محکومان قدیمی پرونده های قصاص
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

خبرانرژی

برق پرمصرف ها گران  
می شود

مدیرعامل شرکت توزیع برق البرز با اشاره به اینکه 
مشترکان پرمصرف استان زیاد نیست، گفت: بین 
10 تا 1۵ درصد مشــترکین البــرزی پرمصرف و 

مابقی خوش مصرف هستند.
حسن کریمی در گفت وگو با ایسنا با اشاره به اینکه 
تعرفه برق برای مشترکان پرمصرف از ابتدای بهمن 
ماه ســال جاری اجرا خواهد شد، اظهار کرد: از اول 
بهمن ماه، تعرفه برق برای مشــترکینی که میزان 
مصرف آنها بیش از الگو است، به صورت تصاعدی 

و پلکانی محاسبه می شود.
 وی ادامه داد: بر اســاس این طرح، کســانی که 
مصرف بیشــتری دارند باید هزینه های نزدیک به 

قیمت واقعی و یا غیر یارانه ای را پرداخت کنند.
وی توضیح داد: البته پیش بینی شده در این طرح 
برای مشترکینی که میزان مصرف آن ها زیر الگوی 

کم مصرفی است نیز مشوق هایی لحاظ شود.
کریمی با اشاره به اینکه مشترکان پرمصرف استان 
زیاد نیست، گفت: بین 10 تا 1۵ درصد مشترکین 

البرزی پرمصرف و مابقی خوش مصرف هستند.
وی بــا تاکید بر اینکه قطعا تلاش وزارت نیرو این 
است که با ایجاد سیاست های تشویقی این دسته از 
مشــترکان را به سمت کاهش و مدیریت مصرف 
ســوق دهد، افــزود: تعدادی از مشــترکان نیز در 
مرزهای بیش از الگو قرار دارند که می توانند با یک 
سری اقدامات ساده به سرعت میزان مصرف خود 
را کاهش دهند و به زیر الگوی مصرف منطقه بروند 

و مشمول این افزایش قیمت نشوند.

آخرین وضعیت صادرات و 
واردات برق

معــاون وزیر نیــرو در امور بــرق و انرژی آخرین 
وضعیت صادرات و واردات برق را تشریح کرد.

همایون حائری در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه 
در حال حاضر صادرات برق انجام می شــود، اظهار 
کرد: میزان صادرات برق متغیر است و مانند شرایط 
معمول صادرات برق صورت می گیرد؛ بر اســاس 
برآوردهای انجام شده در شرایط فعلی حدود 1000 

مگاوات صادرات برق انجام می شود.
وی با اشاره به مقاصد صادراتی برق ایران، گفت که 
به کشورهای افغانستان، پاکستان و عراق صادرات 

داریم.
معاون وزیر نیرو در امور برق و انرژی درباره واردات 
برق نیز، گفت: حدود ۶00 تا ۷00 مگاوات واردات 
برق در شرایط کنونی صورت می گیرد و عمدتا این 
واردات از کشورهای ترکمنستان و ارمنستان است. 
همواره اولویت اصلی صنعت برق تامین نیاز داخلی 
و مصرف برق هموطنان در داخل کشور است و تنها 

در مازاد اقدام به صادرات برق می کنیم.
به گزارش ایسنا، از ابتدای مهر ماه با کاهش مصرف 
برق و گذر از پیک صادرات برق آغاز شــد و میزان 

واردات کاهش یافت.

روند نزولی قیمت گاز در اروپا 
شدت گرفت

قیمت گاز در اروپا ســال نو را با کاهش آغاز کرد 
و افت چشــمگیری که در ماه دسامبر تحت تاثیر 
نگرانیهای کمتر نسبت به کمبود عرضه پیدا کرده 

بود، ادامه داد.
به گزارش ایسنا، قیمت پایه گاز اروپا برای ماه آینده 
روز دوشــنبه حداکثر ۶.۲ درصد کاهش یافت و به 
۶۶ یورو به ازای هر مگاوات ساعت رسید که نهمین 
کاهش روزانــه متوالی بــود و طولانی ترین روند 
کاهش در هفت سال گذشته را رقم زد. گاز طبیعی 
مایع )LNG( بیشتری به مقصد اروپا حرکت می 
کنــد و همزمان، دمای ملایم تــر هوا تقاضا برای 
این ســوخت را کاهش خواهــد داد.قیمت گاز در 
اروپا پس از نوســان زیاد، ماه میلادی گذشته 30 
درصد سقوط کرد. قیمتها ابتدا در پی کاهش جریان 
صادرات گاز روســیه به اروپا پیش از کریســمس 
به رکورد بالایی صعود کرده بود و ســپس با تغییر 
جهت کشــتیهای حامل LNG آمریکا از آسیا به 
سمت اروپا، افت چشمگیری پیدا کرد.صادرات گاز 
طبیعی مایع در سطح جهانی ماه گذشته تحت تاثیر 
افزایش تولید پروژه ها و افزایش واردات نیروگاه ها 
برای ذخیره ســازی دوبــاره خوراک، بــه رکورد 
بالایی صعود کرد. قطر، آمریکا و اســترالیا که سه 
صادرکننده بزرگ LNG جهان هستند، همگی 
تولیدشــان را در دسامبر در مقایسه با مدت مشابه 
سال ۲0۲0 افزایش دادند.پیش بینی می شود هفته 
جاری جنوب و بخشهایی از مرکز اروپا دمای هوای 
گرمتر غیرمعمولی داشته باشند. در بخش شمالی 
این قاره، دمای هوای پایین تر از ســطح معمول از 
ابتدای هفته آینده مشــاهده می شود و سپس هوا 
گرم تر خواهد شد.با این حال قیمتهای گاز اروپایی 
که ســال گذشته بیش از سه برابر افزایش داشتند، 
همچنان بالا مانده اند. قیمت بالای گاز، هزینه های 
نیرو را به رکورد بالایی رسانده و به فشارهای تورمی 
دامن زده است. وضعیت مذکور صنایع را وادار کرده 
است تولیدشان را محدود کنند و باعث اختلال در 
روند فعالیت تامین کنندگان کالا شده است.شرکت 
گازپروم صادرات به خریداران اصلی خود در اروپا، 
ترکیه و چین را سال میلادی گذشته افزایش داد. با 
این حال این جریان پایین تر از سطح پیش از شیوع 
پاندمی کووید بود زیرا در شرایطی که اروپا با بدترین 
بحران کمبود انرژی خود در چند دهه اخیر دست و 
پنجه نرم می کرد، این تولیدکننده ارسال گاز به این 

قاره را به طور کلی کاهش داد.

تلاش اوجی برای گره گشایی از 
مشکلات کارکنان صنعت نفت 

ستودنی است
عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی تلاش 
وزیر نفت برای گره گشایی از مشکلات کارکنان صنعت 

نفت به ویژه بخش های عملیانی را ستودنی دانست.
سیدموسی موســوی در گفت وگو با شانا، با بیان اینکه 
کارکنان صنعت نفت برای توسعه و آبادانی کشور بسیار 
تلاش می کنند، گفت: طرح سامان دهی کارکنان قرارداد 
مدت موقت صنعت نفت را به فال نیک می گیریم، باید 
اذعان کرد که کارکنان صنعت نفت، به ویژه در مناطق 
عملیاتی با سختی های بسیاری روبه رو هستند از این رو 

رسیدگی به وضع معیشتی آنها بسیار مهم است.
وی با بیان اینکه اعضای کمیسیون انرژی در چند ماه 
گذشته بازدیدهایی از مناطق عملیاتی صنعت نفت داشته 
و به طور عمیق در جریان مســائل و مشکلات صنعت 
نفت و کارکنان آن قرار گرفتند، افزود: همین مسئله سبب 
می شود در همکاری با وزارت نفت تلاش شود بخشی 
از کمبود اعتبارهای شرکت ملی نفت برای نگهداشت 
و توسعه در بودجه سنواتی و برنامه هفتم توسعه تامین 
شود، همچنین نگاه ویژه ای به کارکنان عملیاتی خواهیم 

داشت تا بتوان از مشکلات آنها گره گشایی کنیم.
این عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی در 
ادامه بر ضرورت احیای دیپلماســی انرژی کشور تاکید 
کرد و گفت: احیای دیپلماسی انرژی در شرایط اقتصادی 
کنونی کشور امری ضروری است، اگر دیپلماسی انرژی 
کشور فعال شود راهکارهای بسیاری برای فروش نفت و 

فرآورده های نفتی پیدا می شود.
موسوی سوآپ گازی ایران، ترکمنستان و آذربایجان را 
نمونه بسیار خوبی برای احیای مراودات اقتصادی کشور 
در حوزه انرژی با کشــورهای همسایه دانست و افزود: 
این سوآپ گازی سبب شده روابط ایران با ترکمنستان و 
آذربایجان ترمیم شود و البته نشان از نگاه مترقی دولت 
دارد، زیرا می خواهد با همسایگان خود ارتباط اقتصادی 

داشته باشد.

جامعه دیگر کشش افزایش 
قیمت هیچ فرآورده ای را ندارد

یک عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی با 
تاکید بر اینکه جامعه دیگر کشش افزایش قیمت هیچ 
فرآورده ای را ندارد، گفــت: در لایحه بودجه  1401 که 
دولت تقدیم مجلس کرده  اســت، برنامه ای برای گران 

کردن بنزین وجود ندارد.
احمــد مرادی در گفت وگو با ایســنا، با بیان اینکه »در 
لایحــه بودجه  1401 که دولــت تقدیم مجلس کرده  
اســت، برنامه ای برای گران کردن بنزین وجود ندارد«، 
اظهار کرد: امروز جامعه دیگر کشــش افزایش قیمت 
هیچ فرآورده ای را ندارد و دولت باید با ارائه مشوق هایی، 

مصرف سوخت را بهینه و کنترل کنند.
وی همچنین درباره اجرای آزمایشــی سهمیه بنزین به 
صورت تخصیص ســهمیه به کارت ملی افراد به جای 
شماره پلاک خودروها در برخی مناطق کشور، گفت: این 
شیوه سهمیه بندی بنزین از طرح هایی است که مطرح 
شده و دولت نیز نســبت به اجرای آن بی میل نیست، 
اما بعید می دانم در این شرایط بخواهد اجرایی شود؛ این 
طرح بصورت پایلوت در قشم و کیش در حال اجراست 

که مشکلات خودش را نیز به همراه داشته است.
این عضو کمیســیون انرژی مجلس افزود: تا کنون با 

مجلس در این موضوع هماهنگی ای انجام نشده است.
بــه گزارش ایســنا، بر اعلام مســئولان، اجرای طرح 
تخصیص ســهمیه ماهانه ۲0 لیتر بنزین به کارت ملی 
افراد به جای شــارژ کارت سوخت بر اساس پلاک هر 
خودرو که در جزیره کیش به اجرا درآمده اســت، صرفاً 
جنبه آزمایشی دارد و بعد  از اصلاح اشکالات احتمالی در 

مناطق دیگر اجرایی خواهد شد.

شهید سلیمانی، نماد مقاومت 
امت اسلامی است

 وزیــر نیرو با اشــاره به ویژگی ولایت مداری شــهید 
ســلیمانی و مقاومت وی در برابر جبهه استکبار، گفت: 
حاج قاسم سلیمانی همواره نماد مقاومت امت اسلامی 
بوده است، تا جایی که باید همه ویژگی های وی را برای 

کشور الگو قرار داد.
به  گزارش ایرنا از وزارت نیــرو، »علی اکبر محرابیان« 
امروز )دوشــنبه( در آئین گرامیداشت روز ملی مقاومت 
و سالگرد شهادت ســپهبد حاج قاسم سلیمانی با بیان 
اینکه شهید ســلیمانی الگوی انسان هایی است که به 
خوبی ها عشق می ورزند، خاطرنشــان کرد:  این شهید 
بزرگوار همواره نماد امت اسلامی بوده و بر همین اساس 

مسوولیت سنگینی بر گردن ما است.
وی ادامه داد: شهادت طلبی، اخلاص در عمل، تمسک به 
اهل بیت، ولایت مداری، سخت کوشی، فرا مرزی بودن 
و مردمی بودن، تنها بخش کوچکی از ویژگی های این 
شهید بزرگوار است که باید الگوی جامعه قرار گیرد.وزیر 
نیرو به حضور تاثیرگذار سردار دل ها در میانه مشکلات 
اشــاره کرد و گفت: بعد از دوران دفاع مقدس شــهید 
سلیمانی در مسیر دفاع از انقلاب در هر سنگری که لازم 
بود، حضور جدی و موثری داشت.محرابیان، اخلاص این 
شهید را یکی از مهم ترین ویژگی ها برشمرد و  سلیمانی 
نگــران نبود که دیگران راجع به او چه فکری می کنند، 
نگران این بود که وظیفه خود را در جذب حداکثری به 

نحو احسن انجام دهد.
به گفته وی، افراد زیادی در کشور ولایت مدار بودند ولی 
در فراز و نشــیب روزگار، گاهی دچار انحراف شده و از 
مسیر انقلاب دور می شدند، اما شهید سلیمانی در خیل 
افراد پاکدستی است که لحظه ای از مسیر ولایت خارج 
نشــد و جان خود را برای ایــن هدف در طبق اخلاص 
گذاشت.وزیر نیرو، حفظ ویژگی ولایت مداری را از نبرد و 
مقاومت در برابر جبهه استکبار شاخص تر دانست و افزود: 
در مسیر ولایت مداری باید مقاوم و سخت کوش بوده و 

شهید سلیمانی نمونه بارز این موضوع است.

مدیرعامل شــرکت ملی صنایع پتروشــیمی از همه 
صنعتگران، کارشناســان و فعالان صنعت پتروشیمی 
دعوت کــرد که برای کمک به توســعه این صنعت 
بشتابند تا صنعت پتروشیمی به جایگاه واقعی خود برسد.

به گزارش خبرنگار شانا، مرتضی شاهمیرزایی )دوشنبه، 
13 دی ماه( در هم اندیشی »بررسی چالش های صنعت 
پتروشــیمی و راهکارهای برون رفــت از آن« اظهار 
کرد: از همه صنعتگران، کارشناسان و فعالان صنعت 
پتروشیمی دعوت می کنم که برای کمک به توسعه این 
صنعت بشتابند تا صنعت پتروشیمی به جایگاه واقعی 

خود برسد.
وی به منویــات مقام معظم رهبــری درباره تکمیل 
زنجیره ارزش، توسعه صنایع پایین دستی و اشتغالزایی 
اشــاره کرد و افزود: هم اکنــون ۵۲ میلیون تن معادل 
روزانه یک میلیون و 100 هزار بشکه نفت خام خوراک 

واحدهای پتروشیمی است.
مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی به ۶۷ مجتمع 
فعال فعلی پتروشــیمی با ظرفیت اســمی سالانه ۹0 
میلیون تن در کشور اشــاره و تصریح کرد: هم اکنون 
۶۵ میلیون تن محصول در این صنعت تولید می شود 
که مولفه های مختلفی در ایجاد فاصله میان ظرفیت و 

تولید واقعی دخیل است.
شاهمیرزایی با اشاره به اینکه از ۶۵ میلیون تن تولید، 
40 میلیون تن محصول نهایی به بازار عرضه می شود، 
گفت: از این مقدار، 30 میلیون تن سهم صادرات و 10 
میلیون تن در بازار داخلی مصرف می شــود. حدود ۲۵ 

میلیون نیز خوراک های بین مجتمعی است.
وی ارزش محصولات نهایی پتروشیمی در سال 1400 
را ۲1 میلیارد دلار دانست و افزود: هم اکنون میانگین 
ارزش محصولات پتروشیمی به ازای هر تن حدود 4۶0 

دلار است.

برنامه هفتم؛ 140 میلیون تن
مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی با بیان اینکه 
ظرفیت محصولات پتروشیمی در پایان برنامه هفتم 
به حدود سالانه 140 میلیون تن می رسد، اظهار کرد: 

امیدواریم با برنامه ریزی هــا و تجدیدنظرهایی که در 
برنامه های پیشــین صورت می گیرد، تولید واقعی به 

ظرفیت اسمی نزدیک شود.
شــاهمیرزایی به پراکندگی واحدهای پتروشــیمی در 
نقاط مختلف کشور اشاره کرد و گفت: بیشتر واحدهای 
پتروشیمی به دلیل آب بر بودن در غرب و جنوب کشور 
احداث شــده اند که به منظور توزیع متوازن، توسعه و 
اشــتغالزایی در سال های آتی باید صنایع پایین دستی 
و کوچک را در نقاط شــرقی کشور که سهم کمتری 
از این صنعت دارند، توســعه دهیم که از لحاظ اقلیمی 

نیز مشکلی ایجاد نشود.وی ادامه داد: هم اکنون حدود 
۷0 طرح پتروشــیمی در حال اجراست که نیاز به 3۶ 
میلیارد دلار سرمایه گذاری دارد و از این مقدار تاکنون 
۸.۵ میلیارد دلار ســرمایه گذاری شده است که از همه 
سرمایه گذاران علاقمند دعوت می شود که کمک کنند 

تا به این هدف در صنعت پتروشیمی دست یابیم.

برنامه هشتم؛ 200 میلیون تن
مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی افزود: ظرفیت 
اسمی صنعت پتروشیمی در پایان برنامه هشتم به ۲00 
میلیون تن در سال می رسد که این رقم جای تأمل دارد 
که برای آینده همه فعالان برای هدف برنامه ریزی و 

کمک کنند.
شــاهمیرزایی تأمین ســرمایه مورد نیــاز طرح های 
پتروشیمی را یکی از مهمترین موارد عنوان کرد و گفت: 
در این زمینه تشکیل صندوق های پروژه و صندوق های 
سرمایه گذاری ویژه پتروشیمی در دست پیگیری است 
که افزون بر این، اســتفاده از ســرمایه های عمومی و 
مردمی، انتشار اوراق و شیوه های نوین و منابع خارجی 

از دیگر راهکارهای تأمین سرمایه است.
وی به برنامه های شرکت ملی صنایع پتروشیمی اشاره 
کرد و افزود: بازنگری اساســنامه شرکت ملی صنایع 
پتروشیمی، پیگیری ایجاد نهاد تنظیم گر و رگولاتوری، 
اولویت بنــدی و پیگیــری طرح های نیمــه تمام و 
 بازنگری برنامه های صنعت در این شــرکت در حال 

پیگیری است.

وزارت نفت عزم جدی برای اســتفاده از شرکت های 
دانش بنیان و پژوهش محور، دانشگاه ها و پژوهشگاه ها 
برای پیشبرد اهداف و توسعه در خود دارد؛ عزمی که 
حالا آرام آرام بالفعل شــده و می تــوان نمود آن را در 
قراردادها و تفاهم نامه هایی که امضا می کند، مشاهده 

کرد.
»تضمیــن می دهم که وزارت نفت از شــرکت های 
دانش بنیــان تمام قد حمایت کنــد.« این جمله جواد 
اوجی، وزیر نفت، در حاشــیه مراســم امضای چهار 
تفاهم نامه و قرارداد شرکت های تابع شرکت ملی نفت 
ایران با جهاد دانشــگاهی بود که روز دوشنبه )ششم 
دی ماه(، در سالن نمایشگاه های بوستان گفت وگوی 
تهــران، در حاشــیه بازدید وزیر نفت از نمایشــگاه 

دستاوردهای جهاد دانشگاهی امضا شد.
در این آیین شــرکت ملــی حفاری ایــران و جهاد 
دانشــگاهی تفاهم نامه امکان ســنجی و برنامه ریزی 
بازســازی و تعمیرات اساسی و تأمین تجهیزات را بر 
اساس شرایط دستگاه های حفاری و اعلام نیاز امضا 
کرند. پروژه ای که بنا دارد 30 دســتگاه دکل حفاری 
را با قراردادی به ارزش 100 میلیون یورو، برای تعمیر 
به جهاد دانشگاهی بسپارد. با توجه به دوره پنج ساله 
این تفاهم نامه، هرســال ۶ دســتگاه حفاری به دست 
متخصصان جهاد دانشگاهی تعمیر می شود که به گفته 
محسن خجسته مهر، مدیرعامل شرکت ملی حفاری 
ایران، جدای از اینکه می تواند به ارتقای توان مهندسی 
تعمیرات کشور بینجامد، اشتغال مناسب و پایدار را برای 

جوانان ایرانی به دنبال دارد.
جهاد دانشــگاهی قراردادهای زیادی با ملی حفاری 
داشــته اســت، موتورهای درون چاهی و فیلترهای 
مربوط به موتورهای کاترپیلار از جمله این همکاری ها 
بوده اند؛ اینها را حمیدرضا گلپایگانی، مدیرعامل شرکت 
ملی حفاری ایران در حاشیه امضای این قرارداد گفت. 
وی معتقد اســت قــرارداد اخیر با جهاد دانشــگاهی 
می تواند به افزایش راندمان ناوگان حفاری این شرکت، 
همچنین افزایش ایمنی تجهیزات بینجامد که سرانجام 

به رضایت بیشتر کارفرمایان منجر می شود.
امــا مهم ترین نکته ای که در مورد این قرارداد باید در 
نظر داشت این است که کل دستگاه های شرکت ملی 
حفاری در بخش خشکی و دریایی حدود ۷0 دستگاه 
اســت که با قرارداد تعمیر 30 دستگاه، کمی کمتر از 
نیمی از دســتگاه های ناوگان حفاری این شرکت در 
مدت پنج ســال تعمیر و نوسازی می شود که مزایای 
انجام چنین اقدامی قابل انکار نیســت. این نکته آنجا 
اهمیت بیشتری می یابد که بدانیم بیشتر از ۷0 درصد 
خدمات مورد نیاز حفاری برای شــرکت های نفتی در 

کشور را شرکت ملی حفاری ایران انجام می دهد.

پروژه ای برای گلوگاه تولید نفت
البتــه به کارگیری دانش به صنعــت حفاری محدود 
نمی شود و آن طور که وزیر نفت در مراسم روز دوشنبه 
تأکید داشت، وزارت نفت در همه حوزه های بالادست 
و پایین دست، نیازهایی برای شرکت های دانش بنیان، 
دانشــگاه ها و شرکت های پژوهشــی دارد. بر همین 
اساس بود که امضای قرارداد خرید خدمات فرآورش 
نفت خام با استفاده از تجهیزات فرآورش سریع احداث 
کارخانه ای به روش ساخت، مالکیت و بهره برداری به 
ارزش ۷1 میلیــون دلار را مهم ترین مورد از تفاهم ها 
و قراردادهای چهارگانه با جهاد دانشــگاهی برشمرد 
و مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران نیز از اختصاص 
زمین برای احداث این مرکز فرآورش در منطقه میدان 
آزادگان جنوبی درســت از لحظه امضای این قرارداد 

خبر داد.
این قرارداد در مدت چهار ســال و ســه ماه اجرایی 
می شود و اهمیت آن را زمانی درک می کنیم که بدانیم 
حفاری و اســتخراج نفت از دل زمین کمترین زمان 
را در یک زنجیره پروژه حفاری، اســتخراج، فرآورش 

و انتقال تشکیل می دهد و با اجرایی شدن طرح های 
کارخانه های فرآورش سریع الاحداث و بومی شدن آنها 
در کشــور، امید می رود طرح های توسعه ای به منظور 

افزایش تولید نفت خام کشور تسریع شوند.
به ویژه در منطقــه آزادگان جنوبی، نبــود یک واحد 
فرآورش و نمک زدایی در طول هفت تا هشــت سال 
گذشته به تأخیر در توسعه منجر شده است و این میدان 
هم اکنون برای فرآورش نفت فوق سنگین خود مجبور 
به استفاده از ظرفیت دیگر واحدهای فرآورشی منطقه 
است که افزون بر عقب ماندن از توسعه، به استهلاک 
دیگر واحدهــا )به دلیل فرآورش نفت ســنگین تر از 

استاندارد خود( منجر می شود.
در سال های اخیر وزارت نفت با به کارگیری واحدهای 
فرآورش ســیار سریع الاحداث اجاره ای از شرکت های 
اروپایی تلاش داشــته اســت این خلأ را پر کند، اما 
به دلیل مســائل تحریمی ادامه اجــاره این واحدها با 

تردیدهایی همراه بود.
با ورود جهاد دانشــگاهی، شــرکت های دانش بنیان 
و پژوهش محــور به این حوزه می توان امید داشــت 
که معضل معطلی طرح های توســعه ای به دلیل نبود 

واحدهای فرآورشی تا حد بسیاری رفع شود.
با همه موارد گفته شده، جمله اوجی، وزیر نفت مبنی بر 
اینکه میدان مشترک آزادگان گلوگاه تولید نفت است و 
این قرارداد بیشترین اهمیت را در میان دیگر قراردادها 

با جهاد دانشگاهی دارد، چیزی جز واقعیت نیست.

پاکسازی پساب قشم با روشی بیولوژیک
تفاهم نامه انجام خدمات مشاوره تصفیه پساب صنعتی 
واحد بهره برداری نفت قشم به منظور تخلیه به محیط 
پذیرنده بر اساس استانداردهای ملی کشور با استفاده 
از روش های ترکیبی و بیولوژیکی را که بین شــرکت 
نفت فــلات قاره ایران و جهاد دانشــگاهی به امضا 
رســید می توان از این منظر حائز اهمیت دانست که 
اثرات زیست محیطی ناشی از صنعت نفت را کاهش 
چشــمگیری می دهد. از همین رو مدیرعامل شرکت 
ملــی نفت ایــران در توضیح ایــن تفاهم نامه گفت: 
تصفیه پســاب های صنعتی اهمیت زیست محیطی 
دارد و اجرای این تفاهم نامه استفاده بهینه از آب های 
در گردش صنعتــی را به دنبــال دارد و می توان آب 
تصفیه شــده را در بخش کشاورزی استفاده کرد. این 
قرارداد در جزیره هنگام و در منطقه عملیاتی قشم اجرا 
می شــود و ارزش آن 1۶ میلیارد تومان است و اجرای 

آن 1۲ ماه زمان می برد.
پســاب های صنعتی همواره جزو دغدغه های صنعت 
نفت بوده اســت و به گفتــه علیرضا مهــدی زاده، 
مدیرعامل شرکت نفت فلات قاره ایران، »روش های 
مختلفی همواره برای تصفیه این پساب ها به کار گرفته 
می شده، اما جهاد دانشگاهی در این حوزه تکنولوژی 
جدیدی مبتنی بر اســتفاده از فناوری بیولوژیک، در 
کنار فناوری های شیمیایی و فیزیکی، ارائه کرده است. 
همکاران ما این فناوری را در مورد یک بشــکه نفت 
به کار بسته اند و نتایج خوبی از آن حاصل شده است و 
با آزمون این روش برای 400 بشکه پساب در صورت 

دریافت نتایج مطلوب قرارداد به کارگیری این فناوری با 
جهاد دانشگاهی به امضا می رسد.«

اجرای این پروژه در منطقه عملیاتی قشــم، در جزیره 
هنگام اهمیت آن را در این منطقه آزاد گردشــگری 
که هرروز پذیرای جمعیت توریســتی است، دوچندان 
می کند، ضمن آنکه بعد از اجرا در این جزیره می تواند 
برای سایر مناطق عملیاتی مانند خارک، سیری، لاوان 

و بهرگان نیز به کار گرفته شود.

ورود ایران به باشگاه اختصاصی تولید کلاف 
لوله مغزی سیار

از مجموعه چهارگانــه توافق ها و تفاهم هایی که روز 
دوشــنبه بین جهاد دانشگاهی و شــرکت های تابع 
شــرکت ملی نفت ایران امضا شد، ســرانجام باید از 
قرارداد تولید و تأمین ۵0 رول کلاف لوله مغزی سیار 
یاد کرد؛ قراردادی که بین جهاد دانشگاهی و مدیریت 
کالای شــرکت ملی نفت ایران با ارزش 4 میلیون و 
۷۲0 هزار یورو به امضا رســید و مدت اجرای آن دو 
سال است. نهضت ساخت کالای داخلی و حمایت از 
تولید ایرانی چند سالی است که در کشور قوت گرفته 

است.
ســاخت 10 قلم کالای پرکاربرد صنعت نفت را شاید 
بتــوان نقطه عطف این نهضت برشــمرد، اما لازمه 
تقویت و رقابتی شــدن کالای ایرانی در بازار جهانی، 
تلفیق آن بــا دانش روزآمد دنیاســت. دانشــی که 
شرکت های پژوهشی و دانش بنیان در به دست آوردن 

آن گام های بلندی برداشته اند.
بی شک همه سازندگان ایرانی دسترسی راحتی به این 
دانش ندارند، اما تقارب آنها با شرکت های دانش بنیان، 
دانشگاه ها و مراکز پژوهشی به طور قطع نتایج مطلوبی 
را در پــی دارد؛ موضوعی که کرامت اله افخمی، مدیر 
پشتیبانی ســاخت و تأمین کالای شرکت ملی نفت 
ایران نیز به آن اشاره کرد و گفت: »اجرای این قرارداد 
منجر به تحقق سیاست های اقتصاد مقاومتی و قطع 

وابستگی به خارج از کشور می شود.
کلاف لوله مغزی ســیار در صنعت حفاری نفت و گاز 
کاربرد دارد و در کنار جلوگیری از خروج ارز از کشــور 
با بومی سازی آن، می توان به کارگیری ظرفیت خالی 
شرکت های لوله ســاز را نیز دنبال کرد که تولید آن و 
فرآیند استانداردســازی این کارخانه های لوله سازی، 
می تواند اشــتغال بسیاری را برای کشــور به ارمغان 

بیاورد.«
ضمن آنکــه کاربرد این تجهیــز در صنعت حفاری 
می تواند فرآیند احیای چاه را تسهیل کند و هزینه های 
آن را کاهــش دهد که در نتیجــه می توان به احیای 
چاه های مرده و کم بازده و حفظ و افزایش توان تولید 

در کشور امیدوار بود.
به گفته افخمی، دانش فنی تولید این تجهیز پیش از 
این در اختیار چند شرکت محدود آمریکایی، کانادایی، 
اروپایی و چینی بوده اســت و ایران نخســتین کشور 
خاورمیانه به شمار می رود که پا به باشگاه تولیدکنندگان 

این تجهیز می گذارد.
بر اساس استاندارد ۵C۷ , ۵S API هر کلاف لوله 
مغــزی پس از 100 هزار فوت عملیــات در چاه باید 
جایگزین شود. با در نظر گرفتن دو عملیات رانش در 
هرماه از سوی هر دســتگاه لوله مغزی سیار و تعداد 
۲1 دستگاه لوله مغزی سیار تحت مالکیت شرکت های 
تابع نفت )ملی حفاری ایران، مناطق نفت خیز جنوب و 
نفت فلات قاره( ســالانه حدود ۶3 کلاف لوله مغزی 
سیار نیاز است. با وجود حدود ۲0 دستگاه لوله مغزی 
سیار شرکت های سرویس دهنده خصوصی در مجموع 
تعداد کلاف مورد نیاز در ســال، حــدود 1۲0 کلاف 
پیش بینی می شود. صرفه جویی ارزی مستقیم حاصل 
از ساخت داخل این قرارداد در مقایسه با خرید خارجی 
از برندهای آمریکایی و اروپایی در شرایط تحریم حدود 
3 میلیون دلار و در صورت تأمین کامل 1۲0 رول نیاز 

سالانه صنعت نفت بالغ بر ۶ میلیون دلار خواهد بود.

مسیر طولانی دانشی شدن صنعت نفت
اگرچه اینها تنها بخشــی از نیازهــای صنعت نفت 
اســت که راه خود را از مســیر دانش باز می کنند، 
همین چهار مورد به گفته خجســته مهر، مدیرعامل 
شــرکت ملی نفت ایران، ۲۷۵ میلیــون دلار و 1۶ 
میلیارد تومان قرارداد را به دنبال داشــته اســت که 
عدد امیدوارکننده ای برای پیوند صنعت و دانشــگاه 

به شمار می رود.
اما قرار نیست مســیر به همین جا ختم شود و وزیر 
نفــت هم از تحــول در این حوزه خبــر داد و گفت 
به زودی فراخوانی برای اعلام نیازهای صنعت نفت 
اعلام می شــود که صنایع در بخش بالادست و نیز 
پایین دست را شــامل می شود. چاه های کم بازده که 
به گفته اوجــی از دغدغه های اصلــی وزارت نفت 
است، می تواند ســکویی برای پرتاب تعامل صنعت 
نفت و دانشگاه به ســوی بالاترین سطوح باشد. به 
گفته وزیر نفت از مجموعه ۵ هزار و ۵00 حلقه چاه 
در میدان های نفت و گاز کشــور، بیش از ۷00 مورد 
کم بازده شــده اند که افت تولید را در کشور به دنبال 
داشته است. حالا با تقارب صنعت و دانشگاه می توان 

به بازگشت به دوران درخشان تولید امیدوار بود.
ضمن آنکه قرار نیســت در این مســیر شرکت های 
پژوهشی تنها باشند، جدا از اینکه در سال های گذشته 
توجه ویژه ای به استفاده از ظرفیت شرکت های فناور 
و نوآور شده است. در دولت سیزدهم، وزارت نفت بنا 
دارد امکانات پژوهشی خود را در اختیار این شرکت ها 
قرار دهد. آن طور که خجسته مهر، معاون وزیر نفت 
گفته است، به زودی از کل ظرفیت پژوهشی و فناور 
وزارت نفت، از پارک نوآوری گرفته تا پژوهشــگاه و 
دانشــگاه صنعت نفت، برای حمایت از شرکت های 

نوآور و فناور استفاده می شود.
به این ترتیب به گفته مدیرعامل شــرکت ملی نفت 
ایران، شــرکت های فناور و پژوهشــی می توانند در 
همکاری با شرکت های خدمات چاه، به منظور فعال 
کردن چاه های کم بازده و متوقف شده همکاری کنند 
و بــا طراحی مدلی قــراردادی، از محل بهره مندی 
اقتصــادی حاصل از افزایش تولیــد چاه ها، خدمات 

شرکت های فناور جبران می شود.
همان طور که گفته شد، زمینه همکاری شرکت های 
فناور و نوآور به یک یا چند مورد محدود نمی شود و 
در همه جای صنعت نفت می توان از آن بهره گرفت؛ 
ورود ایران به دایره تولیدکنندگان گاز ارزشمند هلیوم، 
از مهم ترین این بخش ها است. در حال حاضر آمریکا 
با تولید ۷4 میلیون مترمکعب در سال، رتبه نخست و 
قطر با تولید 4۵ میلیون مترمکعب در ســال؛ دومین 
تولیدکننــده این گاز طبیعی به شــمار می رود.جالب 
آنجاســت که ایران در همسایگی قطر هیچ برداشت 
هلیومــی از میدان مشــترک پــارس جنوبی ندارد. 
درواقع به دلیل نبود تکنولوژی جداســازی هلیوم از 
گاز طبیعی، ایران از هلیوم این مخزن که ۲۸ درصد 
ذخایر اثبات شــده هلیوم در جهــان را در خود جای 
داده، محروم مانده است.حالا با افزایش قیمت هلیوم 
در بازارهای جهانی به دلیل محدود بودن منابع آن، 
باید در این عرصه قدم نهاد و مدیرعامل شرکت ملی 
نفت ایران هم به همکاری با شرکت های فناور برای 
برداشت این گاز ارزشمند اشاره کرده است. از طرفی 
پژوهشــگاه صنعت نفت نیــز روز چهاردهم آذرماه 
از تصویب بررســی و ارزیابی فناوری های برداشت 
هلیوم با هدف ارائه راهکار به شرکت ملی گاز ایران 

در شورای پژوهشی این پژوهشگاه خبر داد.
اگرچه تلاش ها برای تلفیــق دانش و صنعت هنوز 
گام های بلند بســیاری را تا بلوغ می طلبد، اما وزارت 
نفت نشــان داده است که عزم جدی برای افتادن بر 

ریل این مسیر دارد.

مدیرعاملشرکتملیصنایعپتروشیمی:

فعالانحوزهپتروشیمیکمککنندتااینصنعتبهجایگاهواقعیخودبرسد

مروری بر مهم ترین قراردادهای پژوهش محور صنعتی

دانش به ایستگاه صنعت رسید
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

بانک - بیمه - بورس اخبار

بورس بازهم در پایان معاملات 
قرمزپوش شد

بورس تهران امروز در پایان معاملات با افت شاخص 
کل رو به رو شد.

شاخص کل بورس تهران، امروز دوشنبه )سیزدهم دی 
ماه( در ابتدای معاملات با رشد ۶۶ واحدی در ارتفاع 
یک میلیون و 3۷۹ هزار واحدی قرار گرفت. در پایان 
افُت ۲ هزار و  با  بورس  امروز شاخص کل  معاملات 
۹۷1 واحد، در تراز یک میلیون و 3۷۶ هزار و ۹۶ واحدی 

متوقف شد.
ارزش معاملات بورس تهران امروز به حدود رقم هزار و 
410 میلیارد تومان رسید. »نوری«، »فملی« و »تاپیکو« 
سه نمادی بودند که بیشترین تاثیر را در شاخص داشتند 
و »شسیتا«، »برکت« و »خودرو« سه نماد پر تراکنش 

بودند.
شاخص هم وزن نیز با افُت ۲۷۸ واحدی بر روی پله 
حجم  همچنین  گرفت.  قرار  واحد  و ۲41  هزار   3۶3
معاملات امروز سهام در بورس تهران به تعداد ۲ هزار 
و ۹۸0 میلیارد سهم به ارزش هزار و 410 میلیارد تومان 

رسید.
شاخص فرابورس هم با افُت ۶۵ واحد روی پله 1۸ هزار 
و ۵۹۵ واحدی قرار گرفت. همچنین حجم معاملات 
امروز در فرابورس ایران به تعداد ۵4 هزار و ۹۶0 میلیون 

سهم به ارزش 4۵۶ میلیارد تومان رسید.
بازار سرمایه  رابطه علی حیدری کارشناس  در همین 
و  کرده  پیدا  متعادلی  نسبتا  شرایط  بازار  کرد:  اظهار 
فروشندگان و خریداران انگیزه کافی در کوتاه مدت برای 
برتری را ندارند. اما نکته مهم در این بین چشم انداز 
و  مزمن  تورم  از  متاثر  شرکت ها  سودآوری  روبه رشد 
رشد مستمر دلار نیمایی است که شرایط بالقوه بازار را 

صعودی ترسیم می کند.
وی ادامه داد: دی تریدینگ و نوسان گیری معکوس یا 
برای  منفی  عواقب  می تواند  از خستگی  ناشی  خروج 

دارایی معامله گران در پیش داشته باشد.

بازار برای بهبود نیازمند ورود 
نقدینگی تازه است

یک کارشناس و فعال بازار سرمایه، بهبود اوضاع بازار 
ســرمایه را نیازمند تزریق نقدینگی جدید به این بازار 
دانست و گفت: معتقدیم وزیر اقتصاد و رئیس سازمان 

بورس بایددنبال این امر باشند.
امیر توپچی پور در گفتگــو با خبرنگار اقتصادی مهر 
همچنین در خصوص 10 مصوبه دولت برای حمایت 
از این بازار اظهار داشــت: در کوتاه مدت نباید منتظر 
واکنش خاصی در بازار ســرمایه باشیم؛ تا زمانی که 
بودجه به مرحله تصویب برسد زمان زیادی باقی مانده 
است و سهامداران باید صبر کنند تا بعد از آن اثرات 10 

مصوبه دولت برای حمایت از بورس را ببینند.
وی افزود: با این حال ســهامداران تا پایان سال نباید 
منتظر بازدهی خیلی بالایی از بازار بورس باشــند؛ هر 
چنــد پیش بینی ها حکایــت از آن دارد که بورس در 
سال 1401 نســبت به سال جاری وضعیت بهتری را 
سپری می کند و به ثبات می رســد تا شاهد روزهای 

سبز بورس باشیم.
این کارشناس و فعال بازار سرمایه تصریح کرد: با توجه 
به حمایت نمایندگان مجلس در کنار این 10 مصوبه 
انتظار می رود این امر تأثیرات مثبتی در بازار داشــته 
باشند.توپچی پور در خصوص اقدامات بانک مرکزی 
در بــازار بین بانکی و مداخله در بازار ثانویه نیز گفت: 
یکــی از مصوبات دولت به بالانرفتن نرخ ســود بین 
بانکی از ۲0 درصد اشــاره دارد که این مصوبه برای 
بورس بســیار مفید است. برای انتشار اوراق نیز دولت 
باید به صورت کاملًا برنامه ریزی شده عمل کند تا این 

موضوع به بازار سرمایه آسیب وارد نکند.
وی در ادامــه یادآور شــد: طی ماه های اخیر شــاهد 
آن بودیم که عرضــه اوراق دولتی، بــورس را دچار 
مشــکلاتی کرد و در ماه هایی کــه با کمترین ارزش 
معامــلات و کمبود نقدینگی در بــازار مواجه بودیم، 

انتشار این اوراق نفس بازار را گرفت.
این فعال بازار ســرمایه اظهار داشت: فروش اوراق با 
سود بالا نفس حقوقی ها را گرفت تا بعضاً سهامداران 
حقیقی نیز ترجیح بدهند به جای خرید سهام در بازار 

بورس به خرید اواراق دولتی رو بیاورند.
توپچــی پور گفت: بــه همین دلیــل، مصوبه دولت 
می تواند به بازار کمک شــایانی کنــد چون به جای 
اینکه پول ها به خرید اواراق اختصاص داده شــود، یا 
در بانک ذخیره شود و یا حتی با توجه به تورم موجود 
در جامعه به ســمت بازارهای مخرب برود به بورس 
انتقال پیــدا خواهد کرد که این امر اتفاق مثبتی برای 
این بازار محســوب می شود.وی با اشاره به اینکه نرخ 
خوراک پتروشــیمی ها نیز یکی از مسائل مهمی است 
کــه می تواند وضعیت بازار ســرمایه را تغییر و امیدها 
به آینده صنعت پتروشــیمی را افزایــش دهد، تاکید 
کرد: صنعت پتروشــیمی در وضعیــت فعلی نیز یکی 
از ســودآورترین صنایع بورســی اســت و در ریزش 
یکسال اخیر شاخص های بورس جزو صنایعی بود که 
کمترین اصلاح را داشــت و حتی برخی شرکت های 
آن در این بازه زمانی رشــد و از ســقف قبلی خود نیز 
عبور کرده بودند.این فعال بازار ســرمایه تصریح کرد: 
در مورد صندوق تثبیت بازار نیز معتقدیم وزیر اقتصاد 
و رئیس ســازمان بورس باید پیگیری کنند تا مبالغ به 
این صندوق واریز شــود؛ چون فعالان بازار همچنان 
منتظر ورود جدی صندوق تثبیت جهت بهبود وضعتی 
بورس هستند تا صندوق به وظیفه ای که به آن محول 

شده، عمل کند.

افزایش تورم در اقتصاد ایران با 
خلق پول

یکــی از گزاره های پر تکرار در ســطح جامعه که هم بین 
عموم مردم و هم بین اقتصاددانان شــایع شده این است 

که خلق پول لاجرم منجر به شکل گیری تورم می شود.
یکــی از گزاره های پر تکرار در ســطح جامعه که هم بین 
عموم مردم و هم بین اقتصاددانان شــایع شده این است 
که خلق پول لاجرم منجر به شــکل گیری تورم می شود. 
البته که این گزاره تا حدودی درست است، اما تمام واقعیت 
نیست. این نگاه یک برداشت ناقص از نقش پول در اقتصاد 
است که اتفاقا سالیان سال است بر اثر تکرار روز افزون آن 
از طریق رادیو و تلویزیون و برنامه های مختلف اقتصادی 
و حتی اجتماعی و سیاســی به عنوان گزاره ای صد در صد 

درست و دقیق در اذهان مردم جای گرفته است. 
ریچارد ورنر؛ اقتصاددان برجســته آلمانی در مقاله خود در 
سال ۲01۷ نمای جامعی از اثرات خلق پول ارائه می دهد. 
ورنر معتقد است که می توان به گونه ای خلق پول کرد که 
نه تنها منجر به رشــد اقتصادی شود بلکه تورم هم ایجاد 
نشــود. از نظر وی خلق پول بسته به محل اصابت آن، به 

نتایج متفاوتی منجر خواهد شد.
 در حالــت اول، خلق پول منجر به تورم می شــود. بدین 
صورت که اگر بانک های داخلی تســهیلات خود را عمدتا 
برای مصرف اعطا کنند، تقاضای نهایی به واسطه افزایش 
پول در دســت مردم افزایش می یابــد، در حالی که هیچ 
افزایشــی در کالا ها و خدمات در دسترس رخ نداده است؛ 
بنابراین ســطح عمومی قیمت ها یا همــان تورم افزایش 
می یابد. اما تورم فقط یک ســناریو محتمل از انبساط در 

عرضه پول است.
در حالت دوم خلق پول بانکی به مصارفی تعلق می گیرد که 
بخشــی از GDP نیستند؛ بطور واضح تر اعتبارات بانکی 
برای معاملات دارایی ها )از جمله دارایی های مالی در بورس 
و بازار ســرمایه( مورد استفاده قرار می گیرند. طبیعتا وقتی 
اعتبارات بانکی برای معامــلات دارایی ها افزایش یابد، با 
افزایش تقاضای دارایی ها، قیمت آن دارایی ها نیز افزایش 
می یابد. شــکل گیری چنین تورمی در دارایی های مالی، 
بدون هیچ گونه مشــکل خاصی می تواند تا چندین سال 

ادامه داشته باشد.
 اما کافیســت خلق پول بانکی برای معاملات دارایی ها به 
هر دلیلی متوقف یا کند شــود، در اینصورت بزودی شاهد 
ترکیدن حباب قیمت دارایی ها خواهیم بود و قیمت دارایی ها 
کــه دیگر بیش از آن نمی تواند افزایش یابد، رو به کاهش 
خواهــد نهاد. با کاهش قیمت دارایی ها و از دســت رفتن 
ارزش آن ها شاهد ورشکستگی کسانی خواهیم بود که سهم 

زیادی از ترازنامه خود را با چنین دارایی هایی پر کرده اند.
 با ورشکســتگی اولین سفته بازان، ایشــان از بازپرداخت 
تســهیلات عاجز مانده و بانک ها بــا وام های غیر جاری 
مواجه می شوند، که منجر به ایجاد زیان در عملیات بانکی 
می شود. وقوع چنین زیان هایی در ترازنامه بانک ها منجر به 
احتیاط بیشتر بانک ها در اعطای تسهیلات در قبال چنین 
وثیقه هایی )دارایی های مالی( و پرداخت به فعالین بازار های 
مالی خواهد شد. این احتیاط بانک ها در اعطای تسهیلات 
به بخش های مالی به نوبه خود به کاهشی بیشتر در قیمت 
دارایی ها و در نتیجه به ورشکستگی فعالین مالی بیشتری 

منجر خواهد شد.
توجه داشته باشید که بانک ها خود در دوران حباب بازار های 
مالی به اکتساب مقادیر زیادی از دارایی های مالی مبادرت 
ورزیده اند، در شــرایطی که وام های مبتنی بر دارایی های 
مالی، بخش اصلی پورتفوی ســرمایه گــذاری بانک ها را 
تشکیل می دهد و بانک ها نیز با خلق اعتبارات اضافی خود 
باعث رشــد بیش از چند صد درصدی قیمت دارایی های 
مالی شــده اند، اگر شاخص قیمت دارایی های مالی کمی 
بیشتر از 10 درصد کاهش یابد -که پس از رشد های چند 
صد درصدی، چنین کاهش هایی عجیب نخواهد بود- ضرر 
و زیان های ناشی از وقوع وام های غیرجاری، سرمایه بانک 

را خورده و طبیعتا بانک ورشکست خواهد شد.
البته ورشکستگی یک بانک را دست کم نگیرید، اگر بانک 
ورشکسته سهم بالایی از منابع در بازار پول کشور را داشته 
باشــد، این ورشکستگی به سایر نهاد های مالی نیز سرریز 
شده و گریبان کل شبکه بانکی را خواهد گرفت. بعید نیست 
پس از این اتفاق شاهد یک بحران بانکی تمام عیار باشیم؛ 
بنابراین حالت دوم خلق پــول بانکی به حباب قیمتی در 
دارایی های مالی منجر شده که در نهایت با ترکیدن حباب 

به بی ثباتی اقتصادی منجر خواهد شد.
 تجربیات فراوانی از این دســت در دنیا وجود دارد که شاید 
یکی از مهمترین آن ها حبــاب قیمتی دهه ۸0 م در ژاپن 
باشــد که به یک دهه رکود اقتصادی در دهه ۹0 میلادی 

ختم شد.
اما در حالت سوم که خلق پول بانکی برای سرمایه گذاری های 
مولد مورد استفاده قرار می گیرد، منجر به هیچ گونه تورمی 
نخواهد شد. شاید در وهله اول چنین ادعایی بسیار عجیب 
به نظر بیاید، اما اســتدلال دقیقی پشت سر آن وجود دارد. 
میدانیم که اگر در اقتصاد خلق پول صورت پذیرد، طبیعتا 
مردمی که به آن پول دسترسی خواهند داشت با استفاده از 
قدرت خریــد آن پول، به خرید کالا ها و خدمات مورد نیاز 
خود روی می آورند. این رفتار صاحبان پول خلق شده، منجر 

به افزایش تقاضا در سطح کلان اقتصاد خواهد شد.
 اما اگر همزمان با ایــن افزایش در تقاضای محصولات، 
شاهد افزایشــی متناســب در عرضه محصولات باشیم؛ 
تقاضای ناشــی از خلق پول، با عرضه متناسب پاسخ داده 
شده و طبیعتا شــاهد هیچ گونه تورمی نیز نخواهیم بود.

اما چگونه میتوان متناسب با خلق پول شکل گرفته شده، 
عرضه محصولات را نیز افزایش داد؟ پاسخ ساده است: در 
صورتــی که خلق پول بانکی برای بخش واقعی اقتصاد و 
ســرمایه گذاری های مولد ایجاد شود. اینجاست که نقش 
هدایت اعتبار پر رنگ می شــود، هدایت اعتبار همان حلقه 
مفقود سیاستگذاری اقتصادی در کشور عزیز ما ایران است 
که می تواند همزمان اقتصاد ما را به رشد اقتصادی همراه 
با ثبات قیمت برساند.سیاست هدایت اعتبار می تواند ما را 
به رشد اقتصادی برســاند، زیرا منابع بانکی را به سرمایه 
گذاری های مولد اقتصاد سرازیر می کند. همچنین به کنترل 
سطح عمومی قیمت ها منجر می شود، زیرا تقاضای شکل 
گرفته ناشی از خلق پول را با عرضه ای متناسب در کالا ها 
و خدمات اقتصاد پاسخ می دهد و این دقیقا پاسخی مناسب 
به درد امروز جامعه ماست که درگیر رکود تورمی هستیم. 
امیدواریم مسئولین محترم اقتصادی دولت به این ظرفیت 
بزرگ استفاده از خلق پول بانکی پی برده و در صدد اجرای 

آن بر آیند.

نائب رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران پیش 
بینی کرد که هزینه تمام شده خرید طلا و 
مصنوعات آن با اجرای قانون معافیت اصل 
 ، افزوده  ارزش  بر  مالیات  پرداخت  از  طلا 

کاهش پیدا خواهد کرد.
به گزارش مملکت آنلاین، اتاق اصناف ایران 
در اواخر آذر ماه در اطلاعیه ای به واحدهای 
صنفی طلا، جواهر و پلاتین در رابطه با قانون 
جدید مالیات بر ارزش افزوده، اعلام کرد که با 
توجه به لازم الاجرا شدن قانون دائمی مالیات 
درصد   ۹ ماه،  دی   13 از  افزوده  ارزش  بر 
مالیات بر ارزش افزوده طلا، جواهر و پلاتین 

از مشتریان دریافت شود.
قانون حذف مالیات بر ارزش افزوده طلا که 
در گذشته در مجلس مورد بررسی قرار گرفته 
بود و تصویب هم شده بود اما شورای نگهبان 
ایراداتی به آن وارد کرد و دوباره به مجلس 
ارجاع شد بالاخره امروز اجرایی خواهد شد؛ 
طبق این قانون ۹ درصد مالیات خرید طلا 
فقط به سود و اجرت طلا تعلق خواهد گرفت 

و اصل طلا از این مالیات معاف شد.
محمد کشتی آرای، نائب رئیس اتحادیه طلا 
و جواهر تهران، در پاسخ به پرسشی که حذف 
بر  تاثیری  چه  طلا  قیمت  اصل  از  مالیات 
قیمت تمام شده آن خواهد گذاشت؛ گفت: 
با حذف مالیات بر ارزش افزوده قیمت تمام 
شده یا به نوعی هزینه ای که روی مصنوعات 
طلا هست کاهش پیدا خواهد کرد. در گذشته 

از کل  درصد  بایست ۹  می  کننده  مصرف 
این  و  است  داده  مالیات می  را  قیمت طلا 
رقم بالایی است اما با اصلاح این قانون فقط 
از یک قسمت سود و اجرت مالیات پرداخت 
خواهد شد و این اقدامی است که در جهت 
و  است  داده  رخ  طلا  مصرف  شدن  بیشتر 

می تواند صنعت طلا را از رکود خارج کند.
وی در ادامه افزود: در چند سال اخیر به دلیل 
افزایش هزینه های قیمت طلا مردم روی 
و  دوم  دست  طلای  خرید  به  بودند  آورده 

طلای کم اجرت و این مسائل منجر شده 
بود که طلای غیر استاندارد فروخته شود و 
یا آلودگی هایی را منتقل کند؛ در نتیجه این 
قانون در این جهت خواهد بود که قیمت تمام 
شده کاهش پیدا خواهد کرد و کاهش قیمت 
تمام شده به نفع مردم است که می توانند 
بیشتر طلا بخرند و کمتر از طلای دست دوم 

استفاده کنند.
اخیرا نیز ابراهیم محمد ولی، رئیس اتحادیه 
کشوری طلا و جواهر در گفت و گویی در 

خصوص تاثیر این قانون بر قیمت تمام شده 
طلا گفته بود که مالیات بر ارزش افزوده داد 
و ستد و چرخ تولید را در بازار طلا کند کرده 
آن  شدن  برداشته  با  گفت  توان  می  و  بود 
هزینه ای از روی دوش طلا و مردم به عنوان 
مصرف کننده برداشته خواهد شد و احتمال 
داده می شود استقبال برای طلا بیشتر شود و 
هزینه مردم برای خرید طلا پایین تر خواهد 

آمد
افزود که زمانی که  نیز  ادامه  محمدولی در 

استقبال برای خرید طلا افزایش یابد چرخ 
تولید خواهد چرخید و رونق به بازار باز خواهد 
گشت و حتی اگر کرونا در کل دنیا از بین 
برود و ارتباط با کشورها برقرار شود صنعت 
طلای کشور می تواند در بحث صادرات نیز 
وارد شود که ارز آوری کند و اشتغال بیشتری 

نیز ایجاد کند.
صنفی  انجمن  رئیس  محمدولی  عبادالله 
در  نیز  جواهر  و  طلا  صنعت  کارفرمایان 
گفت و گویی در خصوص تاثیر این قانون 
بر قیمت تمام شده طلا؛ گفت: حذف مالیات 
بر اصل قیمت طلا بر روی بازار طلا تاثیر 
خواهد گذاشت نه بر روی قیمت آن، در واقع 
۹ درصد مالیات که از ارزش کل گرفته می 
شده است شامل ارزش اجرت و مواد اولیه می 
شده است و در نهایت باعث می شده است 
که رقم ۹ درصدی را فروشندگان به عنوان 
ارزش افزوده به رقم نهایی طلا اضافه کنند 
که قیمت فروش طلا بالاتر می رفته است 
و امروز که یک میلیون و 300 هزار تومان 
قیمت هر گرم طلا است ارزش افزوده آن را 
اگر 10 درصد در نظر بگیریم 130 هزار تومان 
می شده است و حال اگر این مالیات بر ارزش 
افزوده تنها بر اجرت گرفته شود رقم مالیات 
بر ارزش افزوده آن 1۷ هزار تومان تخمین 
زده می شود و می توان گفت در نتیجه حذف 
مالیات از اصل قیمت طلا بازار ما کمی رونق 

می گیرد.

نایبرئیساتحادیهطلاوجواهرتهرانپیشبینیکرد:

بااجرایقانونجدیدمالیاتطلاارزانمیشود

 دولت ســیزدهم در ماه های نخســت فعالیــت خود به وعــده حمایت از 
تولیدکنندگان عمل کرد. نخســتین گام در این مســیر اســترداد نرخ سود 
تســهیلات بانکی بیش از مصوبه شــورای پول و اعتبار و و گام دوم تامین 

مالی زنجیره ای است.
به گزارش ایرنا، به اعتقاد کارشناسان و اقتصاددانان؛ کشورها برای دستیابی 
به توســعه پایدار باید از تولید داخلی حمایت کنند و راه رســیدن به توسعه 

اقتصادی از مسیر تقویت تولید داخلی و حمایت از تولیدکنندگان است.
دولت ســیزدهم نیز این موضوع را در اولویــت کار خود قرار داد و در همان 
ابتدا دو گام مهم در این زمینه برداشــت. اولین گام اســترداد مازاد نرخ سود 

تسهیلات بانکی بیش از مصوبه شورای پول و اعتبار بود.
این دستورالعمل که در هفته اول دی ماه توسط وزیر امور اقتصادی و دارایی 
به بانک هــای دولتی ابلاغ شــد از این جهت اهمیــت دارد که ۸0 درصد 
مشــکلات تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی و توقف طرح های اقتصادی به 
دلیل سودهای کلان تسهیلاتی است که بنگاه ها از بانک ها دریافت می کنند.

بر اســاس دســتورالعمل وزیر اقتصاد، بانک های دولتی موظفند چنانچه در 
پرداخت تسهیلات به افراد و بنگاه های اقتصادی بیش از نرخ مصوب شورای 
پول و اعتبار ســود دریافت کردند، آن را به وام گیرنــدگان بازگردانند. البته 
بســیاری از بانک های دولتی اعلام کردند که سود وام های بانکی پرداختی 

آنها طبق قانون و مصوبه شــورای پول و اعتبار است و هیچ تخلفی در این 
زمینه وجود نداشته است.

این طرح مورد استقبال فعالان و بنگاه های اقتصادی قرار گرفته است و آن 
را اقدام موثری در حمایت از تولیدکنندگان می دانند زیرا تامین مالی همواره 
از مســائل مهم بخش تولید است و دریافت وام و بازپرداخت آن به بانک ها 

دغدغه اصلی تولیدکنندگان است.
اقدام دیگر دولت سیزدهم در حمایت از تولید داخلی و فعالان در این عرصه 

تامین مالی زنجیره ای اســت. این طرح در واقع هدایــت منابع و اعتبارات 
به ســمت بخش مولد کشور اســت. در این زمینه تفاهم نامه ای با همکاری 
وزارتخانه های صنعــت، معدن و تجارت، امور اقتصــادی و دارایی و بانک 

مرکزی با هفت بانک دولتی امضا شد.
همان طور که ذکر شد زیرساخت این اقدام در هفت بانک به طور کامل فراهم 
شده است. این تفاهم نامه در زنجیره فلزات، خودرو، ساختمان، لوازم خانگی، 

صنایع غذایی، محصولات پتروشیمی، ماشین آلات و تجهیزات فعال است.
مقرر شــده در گام بعدی طرح تامین مالی زنجیره ای، کار مشــترکی نیز با 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و جهاد کشــاورزی شــروع شود تا صنایع 

دیگر هم از مزایای این طرح بهره مند شوند.
با اجرایی شــدن این طرح هر بنگاه اقتصادی به جــای دریافت پول، برات 
الکترونیکی می گیرد و به زنجیره بعــدی می دهد و این فرآیند همچنان در 

زنجیره تولید ادامه می یابد.
همچنین شفافیت در پرداخت تسهیلات با اجرای طرح تامین مالی را شاهد 
خواهیم بود و استعلام در پرداخت تسهیلات به طور الکترونیکی و از سامانه 
جامع تجارت انجام می شود؛ براین اساس صف و تقاضاهای صوری و کاذب 
از بین می رود.سهولت دسترسی به منابع، هدایت نقدینگی و کاهش انحراف 

از منابع دیگر دستاوردهای طرح تامین مالی زنجیره ای عنوان شده است.

رئیس سازمان بورس گفت: به هیچ وجه به دنبال رانت 
برای هیچ صنعتی نیستیم اما نمی توانیم شاهد آن باشیم 
که یک صنعت رقابتی با تصمیمات اشــتباه از صحنه 

خارج شود.
به گزارش ســازمان بورس و اوراق بهادار، ششــمین 
میز صنعت ســازمان بــورس و اوراق بهادار با موضوع 
مشکلات صنعت پتروشیمی و با حضور رئیس سازمان 
بورس و اوراق بهادار، معاونان و مدیران سازمان بورس 
و تعدادی از مدیران و فعالان صنعت پتروشیمی برگزار 

شد.
در ابتدای این گردهمایی مجید عشقی، رئیس سازمان 
بــورس و اوراق بهادار با بیان اینکه هدف از برنامه های 
مدنظر آن اســت کــه چالش های صنایع شــنیده و با 
همفکری طرفین تصمیماتی اتخاد شــود که در نهایت 
به نفع سرمایه گذاری در کشور و مردم باشد، اظهار کرد: 

یکی از رسالت های سازمان بورس و اوراق بهادار بحث 
شفاف ســازی صنایع پذیرفته شــده و حاضر در بورس 

است.
وی افزود: به طور معمول، ابهام در صنایع، مشــکلاتی 
را ایجاد می کند که منجر به زیان ســهامداران می شود؛ 
بنابراین وظیفه خود می دانیم ابتدا مشکلات و چالش ها 
صنایع مختلف را شناسایی و گام به گام به سمت اصلاح 

آنها حرکت کنیم.
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار با بیان اینکه در چند 
ماه اخیر چندین مشکل در رابطه با پتروشیمی ها رخ داد 
اما جای هیچ نگرانی نیست، تشریح کرد: اولین موضوع 
در رابطه با حواشی پیرامون بودجه سال 1401 و افزایش 
قیمت سوخت پتروشــیمی ها بود که تغییر محسوسی 

لحاظ شده بود.
عشــقی افزود: محاســبات ما حاکــی از آن بود که در 

صورت اجرایی شــدن متن لایحه بالغ بــر 3۵0 هزار 
میلیارد تومان هزینه در ســال آینده به صنعت تحمیل 
می شــد که نســبت به هزینه ۸۵ هزار میلیارد تومانی 

کنونی بسیار بالاتر است.
وی افزود: با پیگیری های انجام شــده در نهایت هزینه 

سوخت پتروشیمی ها تغییر اندکی پیدا کرد.
رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار تصریح کرد: البته 
مشــکل مهمی که در این رابطــه وجود دارد مربوط به 
فرمول قیمت خوراک و ســوخت پتروشیمی ها و صنایع 
است، این فرمول قریب به پنج سال مشکلی نداشت اما 
هم اکنون به دلیل مسائل سیاسی و منطقه ای که بین 
روســیه و اتحادیه اروپا شکل گرفته و باعث افزایش ۶ 
برابری قیمت گاز در اتحادیه اروپا شــده برای اولین بار 
نرخ گاز کشورمان از کل دنیا به غیر از اروپا بیشتر شده 

است.

عشــقی افزود: باید پیگیری کنیم فرمول توسط وزارت 
نفت به نحوی اصلاح شــود که فاصله قیمتی زیادی با 
کشــورهای رقیب تولید کننده گاز وجود نداشته باشد، 
در این صــورت می توانیم بگوییم قیمت گذاری منطقی 

انجام شده است.
وی گفت: به هیچ وجه به دنبال رانت برای هیچ صنعتی 
نیســتیم اما نمی توانیم شاهد آن باشیم که یک صنعت 

رقابتی با تصمیمات اشتباه از صحنه خارج شود.
رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار در بخش دیگری 
از اظهارات خود، گفت: مطرح می شــود حاشــیه سود 
پتروشیمی ها زیاد اســت، البته همین موضوع را درباره 
صنایع فلزی هم بیان می کنند؛ مســئله اینجاست که 
این ســود در نهایت تبدیل به سرمایه گذاری در صنعت 
می شــود؛ اگر ســرمایه گذاری نکنیم صنعت مستهلک 

می شود.

قائــم مقام وزیر صمت با بیان اینکه ورود کل کالاهای 
پایه از جمله حوزه پتروشیمی به بورس در حال عملیاتی 
شدن اســت، گفت: ورود فولاد به بازار منجر به ایجاد 

ثبات و قیمت های منطقی تر در این بازار شد.
محمدصــادق مفتح در گفت و گو بــا خبرنگار مهر در 
خصوص روند تحولات بازار فولاد کشور اظهار کرد: از 
چند ماه پیش و از زمان آغاز به کار دولت سیزدهم، برای 
ساماندهی بازار و ایجاد توازن در زنجیره فولاد، عرضه 
کل محصولات این زنجیره در بورس کالا در دستور کار 

قرار گرفت که ایجاد ثبات و قیمت های منطقی تر در این 
بازار ماحصل اقدامات اخیر است.قائم مقام وزیر صمت 
در امور بازرگانی افزود: امروز با بهره گیری از شــفافیت 
آماری بورس کالا، در حوزه واردات تا پوشش سقف نیاز 
کشور و همچنین صادرات منوط به تأمین کامل نیاز بازار 
داخل در دســتور کار قرار گرفته و انواع محصولات نیز 
مرحله به مرحله وارد بورس می شوند.مفتح تاکید کرد: 
این رویداد، دو مزیت بزرگ برای تولید کشور به ارمغان 
می آورد نخست، تأمین نیاز صد درصدی و بدون دغدغه 

واحدهای تولیدی و دوم، کشــف قیمت های منطقی تر 
برای محصولات که منافع این اتفاق به همگان می رسد.

وی در پاسخ به این پرسش که کدام محصولات به طور 
کامل در بورس کالا عرضه خواهند شــد؟ گفت: علاوه 
بر عرضه محصولات زنجیره فولاد، ورود کل کالاهای 
پایه از جمله در حوزه پتروشــیمی نیز در حال عملیاتی 
شدن است که با این اقدامات شاهد ایجاد یک شفافیت 

بی سابقه در بازار کل محصولات پایه خواهیم بود.
مفتح با بیان اینکه نتایج عرضه های مستمر محصولات 

فولادی در بــورس طی چند ماه اخیر بســیار رضایت 
بخش بوده اســت، اظهار کرد: این رویه قطعاً به ســود 
تولید کشــور است و همان طور که در بحث سیمان نیز 
مشاهده شــد با ورود کل تولیدکنندگان به بورس، یک 
ثبات قیمتی در بازار ایجاد شد.قائم مقام وزیر صمت در 
امور بازرگانی تاکید کرد: در واقع به دلیل حذف رانت و 
دو قیمتی از بازارها، این رویدادها به همراه امکان پیش 
بینی پذیری بازارها از جمله مزایای ورود کامل زنجیره 

تولید به بورس است.

دو گام  دولت سیزدهم در حمایت از تولیدکنندگان

حمایت از تولید با استرداد نرخ سود مازاد تسهیلات و تامین مالی زنجیره ای

رئیس سازمان بورس:

به دنبال ایجاد رانت برای هیچ صنعتی نیستیم

قائم مقام وزیر صمت:

ورود کل کالاهای پایه به بورس
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخباراقتصادکلان

تسهیلات 3۶0 هزار میلیارد 
تومانی تا پایان سال پرداخت 

می شود
مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازی 
در  بانک  هر  برای  که  سال سهمی  پایان  تا  گفت: 
جهش  قانون  موضوع  ساخت  تسهیلات  خصوص 

تولید مسکن در نظر گرفته شده پرداخت می شود.
به گزارش وزارت راه و شهرسازی، پروانه اصلانی در 
حاشیه نشست هماهنگی پرداخت تسهیلات ساخت 
موضوع ماده 4 قانون جهش تولید مسکن که با حضور 
معاونان مسکن و ساختمان ادارات کل راه و شهرسازی 
استان ها و مدیران اعتباری بانک های عامل پرداخت 
حضور  با  جلسه  این  گفت:  شد  برگزار  تسهیلات 
مدیران اعتباری کلیه بانک هایی که سهمیه پرداخت 
تسهیلات در قانون جهش تولید مسکن توسط بانک 

مرکزی به آن ها اعلام شده است، برگزار شد.
این  دستورالعمل  مرکزی  بانک  اینکه  بیان  با  وی 
تسهیلات را در تاریخ 1۷ آذر منتشر و به بانک ها ابلاغ 
کرده است، افزود: هدف از این نشست رفع ابهام از 

نحوه پرداخت تسهیلات توسط بانک ها بود.
اصلانی ادامه داد: تشریح و توضیح موارد ابهام بانک ها 
این  دستورات  دیگر  از  تسهیلات  پرداخت  نظر  از 
نشست بود. همچنین درباره سامانه ثبت و درج اخذ 
تسهیلات نیز توضیحاتی ارائه شد که پرداخت سرعت 
بگیرد و تا پایان سال سهمی که برای هر بانک در نظر 

گرفته شده پرداخت شود.

تداوم روند نزولی صادرات 
فرش دستباف

و  تولیدکنندگان  اتحادیه  مدیره  هیات  عضو 
صادرکنندگان فرش دستباف، ضمن برشمردن موانع 
صادرات، پیش بینی کرد که صادرات فرش تا پایان 
سال جاری به ۵0 میلیون دلار برسد و گفت که این 
میلیون دلار  به سال گذشته حدود 1۵  نسبت  رقم 

کاهش دارد.
فرش  صادرات  و  تولید  وضعیت  ایسنا،  گزارش  به 
فراوان  مشکلات  دچار  اخیر  سال های  در  دستباف 
صادرات  گمرک،  اعلام  طبق  که  طوری  به  بوده، 
فرش دستباف در سال 13۷۲ به اوج خود رسیده و 
حدود دو میلیارد دلار بوده  و برای پنج تا هفت میلیون 
نفر شغل ایجاد کرد، اما به تدریج کاهش یافته، به 
طوری که به حدود ۲40 میلیون دلار در سال 13۹۷ 
و پس از اعمال تحریم ها به ۷0 میلیون دلار در سال 
13۹۸ و ۵0 میلیون دلار در سال 13۹۹ رسیده است. 
از طرف دیگر اخیرا از ساختار جدید وزارت صنعت، 
معدن و تجارت )صمت( رونمایی شده که در آن برخی 
معاونت ها حذف و برخی ادغام شدند که از جمله آن ها 
می توان به حذف مرکز ملی فرش از ساختار جدید 
میراث  وزارت  به  است  قرار  که  کرد  اشاره  صمت 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی منتقل شود، اما 
این موضوع موجی از انتقادات فعالان صنعت فرش را 
به همراه داشته و حتی هشدارهایی نسبت به احتمال 

کاهش بیشتر صادرات مطرح شده است.
مرتضی میری در گفت وگو با ایسنا، پیش بینی کرد که 
صادرات فرش تا پایان سال جاری به ۵0 میلیون دلار 
برسد و گفت: این رقم نسبت به سال گذشته حدود 1۵ 
میلیون دلار کاهش دارد. در هشت ماهه امسال، 3۹ 
میلیون دلار فرش به وزن ۲۵00 تن صادر شده است.

اظهار  نیز  درباره دلایل کاهش صادرات فرش  وی 
کرد: کاهش صادرات فرش ناشی از وضعیت تحریم ها 
و تصمیمات داخلی است. برای مثال مشکلات نقل 
و انتقال پول، حضور در بازارهای بین المللی و حمل 
و نقل ناشی از اعمال تحریم ها است. از طرف دیگر 
تصمیمات داخلی مثل سیاست نادرست تعهد ارزی 

باعث ایجاد مشکلاتی برای تجار شده است.
به گفته عضو هیات مدیره اتحادیه تولیدکنندگان و 
صادرکنندگان فرش دستباف، در حوزه صادرات این 
محصول، با انتقال فرش از انبار داخل ایران به یک 
کشور دیگر، تازه فرآیند فروش فرش آغاز می شود، اما 
تجار هنگام خارج کردن محصول خود متعهد می شوند 
ارز حاصل از فرشی که هنوز نفروختند، به طرقی که 

بانک مرکزی تعیین کرده، تحویل دهند.
برای  تجاری که  بازرگانی  اینکه کارت  بیان  با  وی 
دلیلی  هر  به  و  باشند  مشکل  دچار  ارز  بازگرداندن 
تصریح  می شود،  تعلیق  برگرداند  را  پول  این  نتواند 
کرد: مجموعه این شرایط باعث می شود خیلی از تجار 
به فعالیت خود ادامه ندهند و این سرمایه فرار وارد 

فعالیت های دیگر می شود.
و  تولیدکنندگان  اتحادیه  مدیره  هیات  عضو 
صادرکنندگان فرش دستباف، قطع بیمه قالیبافان از 
سوی مجلس و مشکلات مربوط به تمدید کارت های 
بازرگانی را از جمله دیگر مشکلات این صنعت عنوان 
که  بازار  فعالان  بازرگانی  کارت های  گفت:  و  کرد 
سرقفلی دارند، یعنی سند ملکی ندارند و نمی توانند کد 
رهگیری اجاره هم دریافت کنند، تمدید نمی شود که 
بارها در این رابطه با وزارت صمت مذاکره کردیم و به 

نتیجه نرسیدیم.
امور  قانون   1۲1 ماده  اینکه  بیان  با  همچنین  وی 
بازارهای  که  فرش هایی  نمی دهد  اجازه  گمرکی 
مختلف انباشته شده یا برای تعمیر نیاز به بازگشت 
به کشور دارد وارد شود، تصریح کرد: این مسئله حدود 
شش سال  است که حل نشده و نیاز به اصلاح قانون 

در مجلس دارد.
میری با اشاره به اشتغال دو میلیون نفر در صنعت 
فرش، تصریح کرد: هر شغل حدود ۵00 میلیون تا 
یک میلیارد تومان هزینه دارد، بنابراین ارزش اشتغال 
فعلی در صنعت فرش دستباف حداقل یک میلیون 
میلیارد تومان است. از طرف دیگر اگر این افراد، به 
عنوان یک روستایی مولد، شغل خود را از دست بدهند 
و جامعه مصرف کننده شهری و بیکار اضافه شوند، 
علاوه بر هزینه اشتغالی که دولت باید پرداخت کند، 
تبعات اجتماعی و امنیتی فراوان خواهد داشت که بارها 

در این زمینه هشدار دادیم.

تجارت 9 میلیارد دلاری ایران 
در آذر ماه

ســخنگوی گمرک گفت: تجارت کشورمان در 
آذرمــاه به 13 میلیون و 1۷۲ هزار تن به ارزش 
۸ میلیارد و ۹۵1 میلیون دلار رســید که نسبت 
به آذر سال گذشته 3 درصد در وزن و ۲۵ درصد 

در ارزش رشد داشته است.
به گــزارش خبرگــزاری مهر، ســید روح الله 
لطیفــی، ســخنگوی گمرک اظهار داشــت: از 
مجموع تجارت یکصد و ۲۲ میلیون تنی کشور 
بــه ارزش ۷۲ میلیارد دلار در ۹ ماهه امســال 
13 میلیــون و 1۷۲ هزار تــن کالا به ارزش ۸ 
میلیــارد و ۹۵1 میلیون دلار مربوط به ماه نهم 

سال است.
وی افــزود: صادرات کشــورمان در آذر ماه ۹ 
میلیــون و۵۹3 هزار تن بــه ارزش 4 میلیارد و 
41 میلیون دلار بوده که نسبت به مدت مشابه 
سال قبل )آذر ۹۹( رشد نیم درصدی در وزن و 

۲3 درصدی در ارزش داشته است.
لطیفی در خصــوص مقاصد صادراتی کشــور 
در آذرمــاه گفت: پنج کشــور مقصد کالاهای 
صادراتی ایران در آذر ماه به ترتیب چین یا یک 
میلیون و ۹۷۷ هزار تن به ارزش یک میلیارد و 
1۲۶ میلیــون دلار، عراق با یک میلیون و ۸3۹ 
هــزار تن به ارزش ۶4۹ میلیــون دلار، امارات 
بــا یک میلیون و 13 هزار تــن به ارزش 4۹۹ 
میلیون دلار، ترکیــه با 33۸ هزار تن به ارزش 
3۶3 میلیون دلار و افغانســتان با ۲۶۹ هزار تن 

به ارزش 141 میلیون دلار بودند.
سخنگوی گمرک در خصوص میزان واردات در 
آذرماه توضیــح داد: واردات کالاهای مورد نیاز 
کشور در ماه نهم ســال 3 میلیون و ۵۷۹ هزار 
تن کالا به ارزش 4 میلیارد و ۹10 میلیون دلار 
بوده که نســبت به آذر سال قبل 1۹ درصد در 
وزن و ۲۷ درصد در ارزش افزایش داشته است.

لطیفــی در خصوص کشــورهای تأمین کننده 
نیازهای کشور گفت: کشــور امارات با فروش 
۸۷۸ هــزار تــن کالا به ارزش یــک میلیارد و 
4۲0 میلیــون دلار، چین بــا ۲۸۶ هزار تن به 
ارزش یک میلیارد و 1۹1 میلیون دلار، ترکیه با 
۲1۲ هزار تن کالا به ارزش 4۵4 میلیون دلار، 
سوئیس با ۲40 هزار تن به ارزش 1۵۷ میلیون 
دلار و آلمــان با فروش 44 هــزار تن کالا به 
ارزش 1۵۶ میلیون دلار، ۵ کشــور اول تأمین 

نیازهای کشور در آذر ماه بودند.
سخنگوی گمرک افزود: در آذر ماه امسال یک 
میلیــون و ۵۷ هزار تــن کالای خارجی نیز از 
مســیر جمهوری اسلامی ایران ترانزیت شد که 
این میزان نســبت به آذر ســال قبل ۵3 درصد 

رشد داشته است.

 رکورد بی سابقه تحویل
 سه ماهه خودرو

شرکت خودروسازی تسلا گزارش کرد که تحویل 
ســه ماهه بی ســابقه ای را به ثبت رساند که بسیار 
فراتر از تخمین های وال اســتریت بود و با افزایش 
تولیدات چین، کمبود تراشــه های جهانی را از بین 
برد. این ششمین فصل متوالی بود که با ارزش ترین 

خودروساز جهان رکورد تحویل را ثبت کرد.
به گزارش ایسنا به نقل از رویترز، تسلا به مدیریت 
ایلان ماســک، 30۸ هزار و ۶00 دســتگاه خودرو 
در ســه ماهه چهارم تحویل داد که بسیار بیشتر از 
پیش بینی های تحلیلگران از ۲۶3 هزار و ۲۶ دستگاه 

بود.
تحویل های اکتبر تا دسامبر تسلا حدود ۷0 درصد 
نسبت به سال قبل و نزدیک به 30 درصد بیشتر از 

تحویل رکورد در سه ماهه قبل بود.
ماســک در توئیتی گفت: کار گروه تسلا در جهان 

کار بزرگی است.
شــرکت خودروهای الکتریکی تسلا در چین تولید 
خود را افزایش داد. تسلا مدل های ساخت چین را 
به اروپا و برخی کشورهای آسیایی ارسال می کند. 
این خودروساز به صورت سالانه، تحویل خود را ۸۷ 
درصد نسبت به سال قبل افزایش داد و به ۹3۶ هزار 

و 1۷۲ دستگاه در سال ۲0۲1 رساند.
کارشناسان اظهار کردند: تحویل تسلا می تواند  به 

1.3 میلیون دستگاه در سال جاری افزایش یابد.
خودروسازان در ســال ۲0۲0، سفارشات تراشه را 
کاهش دادند زیرا همه گیری و محدودیت به تقاضا 

آسیب رساند.  
ماسک گفت: تسلا هرگز پیش بینی تولید خود را با 
تامین کنندگان کاهش نداد. به گفته ماسک، تسلا 
بر خلاف اکثر خودروســازان، برخی از تراشه ها را 
در داخل طراحی می کند همچنین نرم افزاری برای 
استفاده از تراشه های کمیاب را دوباره برنامه ریزی 

کرده است.
ماسک قبلا گفته بود که سال ۲0۲1 با کمبودهای 
زنجیره تامین مواجه بوده است اما خوش بین است 

که این مسائل در سال ۲0۲۲ به پایان برسد.
به طور کلی، سهام تسلا در سال گذشته ۵0 درصد 

افزایش یافت.

اینکه  بیان  با  ایران  بازرگانی  اتاق  عضو 
کاهش ارزش لیر به نفع ما نیست، گفت: 
با توجه به کاهش قیمت کالاهای ترک و 
رعایت استانداردهای بین المللی این کشور 
می تواند بازارهای هدف ایران را قبضه کند.

با  گو  و  گفت  در  موسوی  مصطفی  سید 
خبرنگار مهر با بیان اینکه کاهش ارزش لیر 
به نفع اقتصاد ترکیه تمام شده است، اظهار 
کرد: کاهش ارزش لیر گردشگری در ترکیه 
را رونق می دهد؛ در همین مدت با توجه به 
ارزان شدن سفر به این کشور، پروازها به 
مقصد ترکیه اوج گرفته است. همین مساله 
صنعت هوایی ترکیه را رونق می بخشد و 
درآمدهای ترکیه از راه گردشگری به شدت 

افزایش می یابد.
غیرنفتی  رئیس کمیسیون صادرات  نایب 
اتاق بازرگانی ایران افزود: از سویی دیگر 
کاهش  دلیل  به  ترکیه  کالای  صادرات 
قیمت تمام شده، بسیار مناسب شده است و 
با توجه به اینکه ترک ها استانداردهای بسته 
بندی بین المللی را رعایت می کنند توانسته 
اند بازار ایران را در سطح منطقه قبضه کنند. 
اگر قیمت تمام شده محصولات ترکیه به 

همین روال کاهش یابد، به ضرر ماست.

به  لیر  ارزش  کاهش  اینکه  بیان  با  وی 
نفع ما نیست، ادامه داد: کاهش ارزش لیر 
شدن  صرفه  به  مقرون  موجب  همچنین 
سرمایه گذاری در ترکیه و خروج پول بیشتر 
کشور  این  در  ملک  خرید  برای  ایران  از 

می شود.
ریال  ارزش  کاهش  به  اشاره  با  موسوی 
طی  نیز  ما  گفت:  گذشته،  سالهای  طی 
پول  ارزش  درگیر کاهش  سنوات گذشته 
ملی شده ایم اما به هیچ وجه نتوانستیم از 
این فرصت برای بهبود صادرات و ارزآوری 

استفاده کنیم.
غیرنفتی  رئیس کمیسیون صادرات  نایب 
اتاق بازرگانی ایران در مورد تأثیر اعطای 
مشوق صادراتی در بهبود صادرات، تصریح 
سال  صادراتی ۷، ۸  مشوق  اعطای  کرد: 
پیش می توانست به بهبود صادرات کمک 
نمی گذارد.  خاصی  تأثیر  الان  اما  کند 
متأسفانه طی سنوات گذشته شرکت های 
از مشوق های  را  بیشترین بهره  خصولتی 

صادراتی بردند.
وی با بیان اینکه صادرات نیاز به حمایت 

راه  سر  متعدد  موانع  که  همین  ندارد، 
تجار و صادرات نگذارند، خودش حمایت 
اعمال  کرد:  اظهار  می شود،  محسوب 
ارزی  تعهد  رفع  همچون  سیاست هایی 
را  تجار  فعالیت  کارشناسی،  کار  بدون 
که  زمانی  در  دولت  واقع  در  کرد.  سخت 
باید از فرصت کاهش ارزش ریال استفاده 
می کرد و صادرات را رونق می داد و منابع 
ارزی مورد نیاز خود را از این طریق تأمین 
می کرد، با اعمال سیاست های نادرست و 
سخت گیری های شدید، نه تنها صادرات 
را افزایش نداد بلکه موجب کاهش صادرات 

نیز شد.
اینکه کشور ما صادراتی  بیان  با  موسوی 
می شود  کم  کالایی  وقتی  گفت:  نیست، 
می کند.  ممنوع  را  صادراتش  فوراً  دولت 
در واقع ما فقط مازاد تولید داخل را صادر 
که  می دهد  نشان  مساله  این  می کنیم. 
اقتصاد ما به هیچ وجه فرهنگ صادراتی 
ندارد. به کشوری همچون ویتنام می گویند 
کشور صادرات محور که ۷۵ درصد کالایی 
و  کند  صادر  باید  را  می کند  تولید  که 
ممنوعیتی هم ندارد. فقط در شرایط حاد 
صادرات  مورد  در  خاصی  ممنوعیت های 

اعمال می شود مانند زمان شیوع کرونا که 
صادرات ماسک در این کشور ممنوع شده 

بود.
غیرنفتی  رئیس کمیسیون صادرات  نایب 
کشور  کرد:  اظهار  ایران  بازرگانی  اتاق 
را  واردات  کمبود  زمان  در  صادراتی 
جایگزین می کند؛ بخش خصوصی ما به 
التفاوت عرضه و تقاضایی را که کم شده، از 
طریق واردات جبران می کند و وضعیت را 

به توازن می رساند.
ممنوعیت  نباید  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
صادرات ایجاد کنیم، گفت: وقتی هنوز این 
فرهنگ در اقتصاد ما جا نیفتاده و دولت هر 
وقت اراده کند صادرات یا واردات کالایی 
را ممنوع اعلام می کند، چگونه می خواهیم 

یک کشور صادراتی باشیم؟
به  ایران  اقتصاد  کرد:  اظهار  موسوی 
هیچ وجه پیش بینی پذیر نیست. بخش 
خصوصی و تجار در این شرایط نمی توانند 
وضعیت صادرات را بهبود بخشند. دولت در 
را قوت  فرهنگ صادراتی  باید  گام  اولین 
بخشد. در این صورت صادرات و ارزآوری 
خود به خود تقویت می شود و نیاز به حمایت 

خاصی هم ندارد.

عضواتاقایران:

ترکیهمیتواندبازارهایهدفایرانراقبضهکند

رییس کمیسیون توسعه صادرات اتاق ایران پاسخ داد:

رمز افزایش قابل توجه صادرات ایران چیست؟

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:

هنوز هم می توان با یک میلیون تومان شغل ایجاد کرد

 کارشناسان اعلام کردند:

دوعامل اصلی افزایش خودروهای ناقص

رئیس کمیسیون توسعه صادرات اتاق بازرگانی ایران 
می گوید که دولت برای توسعه صادرات غیرنفتی باید 

چند سیاست کلان اقتصادی را اصلاح کند.
به گزارش ایســنا، امیر عابدی با بیــان اینکه قیمت 
کالاهای ایرانی برای رقابت در بازارهای صادراتی باید 
توجیه پذیر باشــد، بیان کرد: ما باید از فرصت حضور 
در بازارهای کشــورهای منطقه و همســایه نهایت 
اســتفاده را ببریم و این حضور نیاز به افزایش قدرت 
رقابت کالاهای ایرانی با رقبای منطقه ای دارد. جدای 
از محدودیت های بین المللی، ما باید تلاش کنیم راهی 

برای اصلاح سیاست های داخلی پیدا کنیم.
وی ادامه داد: یکــی از اصلی ترین موضوعاتی که در 
سال های گذشته برای صادرکنندگان ایرانی مشکل ساز 
شــده، نبود ثبات در بازار ارز است. تغییر مداوم نرخ ارز 
باعث شــده برنامه ریزی برای آینده و سرمایه گذاری 
در حوزه های جدید با تردیدهای مختلف همراه شود و 
به همین دلیل باید راهی برای عبور از این مشــکلات 

پیدا کرد.

رییس کمیسیون توسعه صادرات اتاق بازرگانی ایران 
بــا بیان اینکه فاصلــه میان نرخ نیمایی و بــازار آزاد 
باید مدیریت شــود، توضیح داد: یکی از سیاست های 
مهمی که دولت می تواند در این حوزه در دســتور کار 
قرار دهد، تغییر سیاست در قبال شرکت های بزرگ و 

خصولتی هاست. در صورتی که این شرکت ها ارز خود 
را در ســامانه نیما برای واردات کالاهای واســطه ای 
عرضه کنند، آنگاه بــرای صادرکنندگان به خصوص 
صادرکنندگان کوچک و متوسط فضای جدیدی فراهم 
می شود تا ارز خود را با توافق با خریدار به کشور بیاورند 

و از این محل جذابیت بازارهای صادراتی افزایش پیدا 
کند.

بر اساس اعلام پایگاه خبری اتاق ایران، عابدی تورم را 
دیگر موضوع مهم تاثیر گذار بر عملکرد صادراتی کشور 
دانســت و گفت: ما باید تلاش کنیم که قیمت توجیه 
پذیر شــود و شرایط برای رقابت در بازارهای صادراتی 
فراهم شود، یکی از مهم ترین پیش نیازها برای رسیدن 
به این هدف کنترل تــورم خواهد بود. با کنترل تورم، 
هزینه تمام شده کالاهای تولیدی نیز مدیریت می شود 

و این موضوع برای ما برگ برنده جدیدی خواهد بود.
وی خاطرنشان کرد: در سال های گذشته صادرکنندگان 
ایرانی میان یک شــکاف بزرگ بین تــورم و نرخ ارز 
گرفتار شــده اند و همین امر دســت آنهــا در ورود به 
بازارهای صادراتی بسته است. دولت برای مدیریت این 
دو شکاف باید در برخی سیاست های اجرایی تغییرات 
لازم را نهایی کند و در آن صورت می توان انتظار داشت 
که میزان صادرات غیرنفتی ما افزایش قابل قبولی را به 

ثبت برساند.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: ســه ســال 
پیــش مطرح کردیم که با یــک میلیون تومان هم 
می شود شــغلی ایجاد کرد و اکنون با وجود گذشت 
چند ســال و گرانی مواد اولیه هنوز هم می توان با 

یک میلیون تومان شغلی را ایجاد کرد.
به گزارش ایســنا حجت اله عبدالملکی روز دوشنبه 
13 دی ماه در بازدید از نمایشــگاه مشاغل مهارت 
محور کم سرمایه که در مرکز تربیت مربی سازمان 
فنــی حرفه ای البرز برگزار شــد، گفــت: در دولت 
سیزدهم ســازمان آموزش فنی و حرفه ای اتفاقات 
بســیار عالی را برای افزایش مهــارت آموزی رقم 
زده از جمله اینکه دوره صدور مجوز آموزشگاه های 
مهارتی آزاد از هشــت ماه به ســه روز کاهش پیدا 
کرده اســت و اگر همکاران نتوانند رسیدگی کنند، 
ســامانه به صورت خودکار سه ماهه مجوز را صادر 

می کند.
وی با اشــاره به اینکه می توان با ســرمایه کم هم 
شغل ایجاد کرد، گفت:  سه سال پیش مطرح کردیم 
که با یک میلیون تومان هم می شــود شغلی ایجاد 
کرد و اکنون با وجود گذشــت چند ســال و گرانی 

مواد اولیه هنوز هــم می توان با یک میلیون تومان 
شغلی را ایجاد کرد اگر چه با سرمایه بیشتر می توان 

کارهای بهتری انجام داد.
وی افزود: در این نمایشگاه 1۲0 شغل از 430 شغل 
که با ســرمایه یک تا 10 میلیــون تومان قابل اجرا 
بوده و کم سرمایه بر و مهارت محور هستند معرفی 
شده اســت. اگر آموزش مهارت را توسعه بدهیم و 

بتوانیــم مهارت محوری را ترویــج کنیم می توانیم 
مشاغل زیادی را بدون احتیاج به سرمایه بالا ایجاد 

کنیم.
وی با بیان اینکه مشــاغل نوین نیز رو به رشــد و 
پیشرفت هستند، تصریح کرد: با این وجود می توان 
گفت آینده خوبی در زمینه اشــتغال مهارت محور و 
مشــاغل خانگی قابل تصور است. در بخش صنعت 

هــم در وزارت صنعت، معدن و تجارت فعالیت های 
خوبی برای توسعه سرمایه گذاری در بخش صنعتی 
و راه اندازی کارخانه هــای تعطیل و نیمه تعطیل و 
نیمه ســاز در حال انجام است که همه این موارد به 

معنی توسعه کسب و کار در کشور است.
به گفته وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، تسهیلات 
تکلیفی در بودجــه 1400 در قالب تبصره 1۶ و 1۸ 
داده شده که پیگیری برای تسهیل و پرداخت آن در 

حال انجام است.
وی با اشــاره به اینکه تسهیلات از وام های خرد تا 
وام های چند صد میلیونــی را در برمی گیرد، گفت: 
برای ســال 1401، براســاس مصوبه شورای عالی 
اشــتغال  1۶0 هزار میلیارد تومان برای تسهیلات 
اشتغال و انواع کســب و کارهای اشتغال محور در 
نظر گرفته شــده که بعد از تصویب قانون بودجه به 

تصویب دولت رسیده و عملی می شود.
وی تاکید کرد: در دولت جدید تاکید بر اســتفاده از 
ظرفیت مشاغل کم سرمایه مهارت محور  و خانگی 
به جای مشاغل صرفاً صنعتی است و امیدواریم بار 

زیادی از اشتغال کشور را رفع کند.

 کارشناسان در حالی از رســیدن تعداد خودروهای 
ناقص و تجاری نشــده کف پارکینگ خودروسازان 
بــه بیش از 1۵0 هزار دســتگاه خبــر می دهند که 
بحران جهانی میکروچیپ ها و تامین نشــدن مالی 
قطعه سازان به عنوان دو عامل اصلی این مساله یاد 

می شود.
به گزارش ایرنا، بحــران جهانی میکروچیپ ها چند 
ماهی اســت که نه تنها خودروســازان ایرانی، بلکه 
حتی خودروســازان بزرگ جهان را با چالش مواجه 

کرده است.
در این زمینه دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه 
و قطعه سازان کشور به ایرنا گفت: این بحران جهانی 
حتــی در برخی موارد منجر بــه تعطیلی چند ماهه 
خطوط تولید بعضی خودروسازان بزرگ جهان شده 
اســت و شــاهد کاهش تولید برخی تولیدکنندگان 

چینی، اروپایی و ترکیه هستیم.
»آرش محبی نژاد« بیان داشــت: در این زمینه حتی 
شاهد سوء استفاده شــرکت های بزرگ تولیدکننده 

میکروچیپ ها هستیم، به طوری که محصولات خود 
را به خریداران دســت به نقــد و آنهایی که حاضر 
باشــند قیمت بالاتری پرداخت کنند، می فروشند و 
دســت خودروسازان را از این محصولات کوتاه نگه 

می دارند.
وی در ادامه به مشــکلات نقدینگی، قیمت گذاری، 
گمرکی و ضعف در پرداخت مطالبات قطعه ســازان 
اشــاره کرد و افزود: این مشــکلات سبب شده تا 
قطعه ســازان نتوانند برخی قطعــات داخلی را تولید 
کنند.این مقام صنفی خاطرنشان کرد: قطعاتی مانند 
چراغ، سپر، آینه، مولتی مدیا و غیره که پس از مونتاژ 
نیز قابلیت نصب روی خودرو را دارند، این روزها به 

عنوان اولویت آخر خودروسازان مطرح هستند.
وی تصریح کرد:  با وجود مشکلات یاد شده، تاکنون 
هیچ اقدام مثبت و امیدوارکننــده  یا هیچ برنامه ای 
از ســوی خودروســازان برای پرداخــت مطالبات 

قطعه سازان اعلام نشده است.
محبی نژاد ادامه داد: البته صحبت هایی مطرح شــده 

که بخشــی از مطالبات در ایام پایانی سال پرداخت 
شــود یا با اصلاح شیوه قیمت گذاری، منابع مالی در 

اختیار قطعه سازان قرار گیرد.
وی با اشــاره به تاثیــر احتمالی ایــن کمبودها بر 
برنامه های تولید خودرو در سال جاری، خاطرنشان 
کرد: برنامه امسال وزارت صنعت تولید یک میلیون 
و ۲00 هزار دســتگاه خودرو است، اما ممکن است 
این کمبودها و کاســتی ها در رسیدن به این هدف 

اختلال ایجاد کند.
دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان 
کشــور تاکید کرد:  برنامه  وزارت صنعت برای تولید 
خودرو، برنامه خوبی است اما مجلس با آن همراهی 
نمی کنــد و در مجموع دوگانگی در تصمیم گیری را 
شاهد هستیم.وی معتقد است که حتی یک تصمیم 
ضعیــف بهتر از تصمیم نگرفتن اســت و امیدواریم 
اختلاف نظر در تصمیم ســازی ها بین مســوولان 

برطرف شود.
محبی نژاد، کل مطالبات تعیین تکلیف نشــده قطعه 

ســازان را افزون بر 43 هــزار میلیارد تومان عنوان 
کرد که 14 هزار میلیارد تومان آن معوق شده است.

در ایــن پیوند، یــک عضو هیات علمی دانشــکده 
مهندسی خودرو دانشــگاه علم و صنعت ایران هم 
به ایرنا گفت: در بسیاری موارد، کمبود یا نبود برخی 
قطعات نه به دلیل در دســترس نبودن آنها، دانش 
فنی یا ســاخت داخل آنها، بلکه ناشــی از مقیاس 

اقتصادی تولید است.
»ابوالفضل خلخالی«  افزود:  تعداد 1۵0 هزار دستگاه 
خودروی ناقص عدد کمی نیست و تولید 100 هزار 

قطعه یک مقیاس اقتصادی محسوب می شود.
این اســتاد دانشــگاه تاکیــد کرد:  بر این اســاس 
شــاهدیم مقیاس اقتصادی وجود داشــته و دانش 
فنی نیز نزد قطعه ســازان هســت، اما تولید نشدن 
آن قطعه یــا قطعات نشــان دهنده عــدم کفایت 
مدیریت خودروســازان است و باید آنها را در اختیار 
شــرکت های دانش بنیان و تحقیقاتی می سپردند تا 

داخلی سازی شوند.
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شهرستان اخبار

خبر

سرپرست شرکت گاز مازندران 
وصول مطالبات باید در اولویت 

کاری ادارات گازرسانی باشد

ساری –امیری فر،خبرنگارمملکت -سرپرست شرکت گاز 
مازندران تاکید کرد: وصول مطالبات باید در اولویت کاری 
ادارات گازرسانی باشد.»قاسم مایلی رستمی« در نشست با 
کارکنان بهره برداری ستاد بر ضرورت دقت در انجام امور 
محولــه و نظارت کامل بر عملکرد پیمانکاران در بخش 
های مختلف تاکید کرد و اظهار داشت: وصول مطالبات 
یکی از موضوعات مهمی اســت که مدیران و روســای 

ادارات می بایست در اولویت کاری خود قرار دهند.
 وی ضمن تشکر از تلاش های شبانه روزی کارکنان در 
سطح استان در راستای گازرسانی ایمن و مستمر با تاکید بر 
پیگیری جدی وصول مطالبات گفت: از طریق بازدید های 
مستمر از تمامی تاسیسات گازرسانی در سطح استان، می 
بایست همواره آمادگی لازم برای فصل سرما فراهم باشد.

 مایلی رستمی بر تکریم ارباب رجوع در چهارچوب قانون 
و مقررات تاکید کرد و گفت: رسیدگی به در خواست ها و 

شکایات مردمی در حداقل زمان ممکن انجام گیرد.
 سرپرست شرکت گاز مازندران خاطرنشان کرد: تکریم 
ارباب رجوع و پاسخگویی سریع به درخواست های مردمی 
از نقاط قوت این شرکت محسوب می شود و استمرار این 
امر موجب افزایش رضایتمندی و ارتقای ســطح کیفی 

خدمت رسانی می شود .

معاون برنامه ریزی و توسعه 
ذوب آهن اصفهان

توسعه خطوط ریلی، آلایندگی 
کلانشهرها را کاهش می دهد

–احســان عالیخانی،خبرنگارمملکت -معاون  اصفهان 
برنامه ریزی و توســعه ذوب آهن اصفهان ، با اشــاره به 
اجرای پروژه های متعدد زیست محیطی در این شرکت و 
همچنین پروژه های در دست اجرا گفت: این شرکت نه 
تنها با نظارت سازمان محیط زیست در مسیر صنعت سبز 
قرار دارد بلکه با تولید ریل، امکان توسعه حمل و نقل ریلی 
و خطوط مترو را فراهم نموده تا بزرگترین عامل آلایندگی 

شهرها یعنی تردد خودروها را کاهش یابد.
علیرضا رضوانیان اظهار داشت: کسی نمی تواند ادعا کند 
که صنعت از جمله صنعت فولاد آلاینده نیست. اما کاهش 
آلایندگی راه های مختلفی دارد هم چنان که در بسیاری 
کشــورهای دنیا کارخانه های فولادی نزدیک مناطق 
مسکونی هستند و مشکلی هم ایجاد نمی شود. در واقع 
صنایع فولادی باید برای کنترل آلایندگی، نهایت تلاش 
خود را بکنند امــا امکان توقف فعالیت این صنایع وجود 
ندارد چرا که نمی توان به مردم گفت که خانه نسازند، از 
لوازم خانگی استفاده نکنند و... چرا که همه این ها نیازمند 

صنعت فولاد هستند . 
وی افزود: در این بین، آلایندگی حاصل تردد خودروها و 
مناسب نبودن و کامل نبودن خدمات حمل و نقل شهری 
نسبت به صنایع فولادی بسیار بیشتر است اما کمتر مورد 
توجــه قرار می گیرد . برای افزایش خدمات حمل و نقل 
شهری، توسعه حمل و نقل ریلی اهمیت بسیاری دارد که 
طی سالیان گذشته به دلیل نبود ریل و مشکلات ناشی از 
تحریم، توسعه مناسب در این بخش را شاهد نبودیم. اما 
ذوب آهن اصفهان با تولید ریل، این مشکل را حل کرد و 
هم اکنون با تولید انواع ریل مورد نیاز کشور، توسعه خطوط 
ریلی را شاهد هستیم و ســال گذشته در این خصوص 
رکورد توسعه این زیرساخت مهم در کشور با بهره گیری 
از ریل ملی، شکسته شد . اگر به اهمیت تولید ریل توسط 
ذوب آهن توجه نشود و یا به دلایل مختلف از جمله مقابله 
با آلایندگی بخواهیم مانع تولید این شرکت شویم، ریل 
تولید نخواهد شــد و قطعاً خطوط مترو توسعه نخواهد 
یافت و آلایندگی شــهری نیز همچنان مسیر افزایش را 
در پیش می گیرد . معاون برنامه ریزی و توســعه ذوب 
آهن اصفهان گفت: در واقع این مجتمع عظیم صنعتی 
علاوه بر فعالیت های زیست محیطی که برای کاهش 
آلایندگی های خود انجــام داده و در این زمینه بیش از 
۴ هزار میلیارد ریال هزینه کرده اســت و برای نگهداری 
فضای سبز ۱۶ هزار و ۵۰۰ هکتاری که ۸۰ برابر استاندارد 
جهانی برای صنایع است، سالانه ۱۴ میلیارد تومان هزینه 
می کند، جهت کاهش آلایندگی ناشی از تردد خودروها 
هم، تولید ریل را با سختی فراوان و در شرایط تحریم رقم 
زد که اهمیت بسیاری برای محیط زیست دارد. شایان ذکر 
است ذوب آهن اصفهان سال گذشته با تولید ۵۵ هزار تن 
ریل ، شرایط اجرای پروژه های توسعه حمل و نقل ریلی 
در هفت محور کشور را فراهم کرد و با تحویل ریل به مترو 
اصفهان و تهران، کمک بسیاری به توسعه خدمات حمل و 
نقل شهری نمود. با توجه به اثرات زیست محیطی توسعه 
حمل و نقل ریلی و همچنین توسعه مترو در کلان شهرها، 
مــی توان گفت، فرایند تولید در ذوب آهن اصفهان، هم 

اکنون در خدمت حفط محیط زیست است . 

 نشست معاون توانبخشی 
بهزیستی مازندران با انجمن 

ضایعه نخاعی استان
ســاری –امیری فر،خبرنگارمملکت- نشست عبدالرضا 
قلندری معاون توانبخشــی بهزیستی اســتان مازندران 
با انجمن ضایعه نخاعی و شــعبه های آنان در ســطح 
شهرستان ها در راستای بررسی مسائل و مشکلات افراد 
دارای معلولیت و وسایل کمک توانبخشی خریداری شده 

برگزار شد.

مدیر مهندسی نورد ذوب آهن 
اصفهان

ذوب آهن دغدغه ایمنی 
 تولیدات مقاطع ساختمانی

 را دارد
 

-مدیر  عالیخانی،خبرنگارمملکت  –احســان  اصفهان 
مهندسی نورد شرکت، گفت: ذوب آهن به عنوان یکی از 
معتبرترین شرکت های تولید کننده مقاطع ساختمانی و 

صنعتی دغدغه ایمنی را دارد.
 محمد امین یوســف زاده، گفــت: از نهادهای نظارتی 
مثل نظام مهندسی و سازمان استاندارد خواستاریم که 
نظارت های خود را افزایش داده و سخت گیری و جرایم 
سنگین تری را برای افزایش ضریب ایمنی در ساخت 
سازه های ساختمانی اعمال کنند تا مصرف کننده ضمن 
رسیدن به ایمنی کافی در سازه مورد نظر با خیال راحت 
محصولات ساختمانی را خریداری و مصرف کند. نباید 
اجازه داد که از کم اطلاعی بخشی از جامعه سوءاستفاده 
شــود و تولیدات بی کیفیت را به آن ها عرضه کنند و 

مواخذه نشوند.
مدیر مهندسی نورد شرکت به افزایش مقاومت و ایمنی 
ســازه های فلزی در دیگر کشورها از جمله ژاپن اشاره 
کرد و افزود: همین مسئله باعث شد در زلزله های بالای 
۶ و ۷ ریشتر در مقایسه با سازه های بتنی )که در ایران 
بسیار رایج است( شاهد کاهش تخریب ها شویم. هنوز 
در ایران برخی از تولیدکنندگان بی نام و نشان خصوصی 
مرتکب تقلب هایی در تولید میلگردها می شوند و گاهی 
میلگرد ۱۴ را به اســم ۱۶ به فروش می رسانند که این 
امر در بحران هایی مثل زلزله، تلفات و فوتی ها را افزایش 

می دهد.
وی با بیان این کــه ذوب آهن اصفهان از بزرگترین و 
قدیمی ترین تولید کنندگان مقاطع ساختمانی از جمله 
میلگرد و تیرآهن است، اضافه کرد: بین ۲۰ تا ۲۵ درصد 
میلگرد کشور هم اکنون توسط ذوب آهن تولید می شود. 
یوسف زاده با بیان این که در مقاطعی نیز واردات میلگرد 
را شاهد بودیم که از واردات کم و به تولید داخل افزوده 
شد، ادامه داد: تیرآهن و میلگردهای تولیدی در ذوب آهن 

از مقاومت بالایی برخوردار هستند.
وی بیان کرد: کیفیت یک محصول فولادی در درجه 
اول تابع کیفیت و روش تولید آن اســت، در ذوب آهن، 
محصولات از سنگ معدن تولید می شود که از بالاترین 
سطح کیفی برخوردار است و در درجه دوم به مشخصات 
فنی و مکانیکی در مرحله نورد بر می گردد که ذوب آهن 

اصفهان در آن نیز سرآمد است.
مدیر مهندسی نورد ذوب آهن اصفهان ادامه داد: در ایران 
کارخانجات متعددی از جمله ذوب آهن اصفهان میلگرد 
تولید می کنند. در ایران ســاخت سازه ها با تمرکز روی 
ســازه های بتنی است که در مقایســه با سازه فولادی 
برپایه انواع تیرآهن از مقاومت خمشی کمتری برخوردار 
اســت و ســازه های تیرآهنی زاویه خمش بیشتری را 
تحمل می کنند اما این امر هنوز در ایران به عنوان یک 

کشور زلزله خیز به خوبی جا نیفتاده است.
وی ادامه داد: میلگردهای ساختمانی به دو روش آلیاژی 
که برپایه منگنز و میکرو آلیاژها، و ترمکسی یا با عملیات 

حرارتی تولید می شود.
یوســف زاده بیان کرد: در ذوب آهــن اصفهان عمده 
میلگردهای آجدار ساختمانی به روش آلیاژی تولید می 
شود و ما از ابتدا اقدام به تولید نیمه آلیاژها کردیم که در 
مقایسه با روش ترمکسی خواص مکانیکی یکنواخت تر 
و بهتری را دارد بنابراین انتظار استحکام بیشتری از آن 
در مقابل بلای طبیعی وجود دارد که همینطور هم است.
وی افــزود: ذوب آهن اصفهان در عرصه تولید میلگرد 
و تیرآهن، کنترل کیفی بسیار قوی دارد، در این عرصه 
برند و شاخص هستیم و این شرکت همپای شرکت های 
فولادی دنیا فعالیت می کند و مشــتریان با اطمینان و 

امنیت بالایی محصولات این شرکت را می خرند.

تجلیل از تلاشگران عرصه 
خدمت در راه اندازی 

جایگاههای عرضه سوخت 
اراک-یاحقی،خبرنگارمملکت-مدیر منطقه اســتان 
مرکزی عامل موفقیــت در راه اندازی جایگاههای 
عرضه ســوخت اســتان در زمان اختلال ســامانه 
هوشمند سوخت را روحیه بسیجی کارکنان ذکر کرد 

و از تلاش آنان تقدیر کرد .
 اعضاء شورای بسیج پایگاه امام حسین) ع( شرکت 
ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه استان مرکزی 
برای تجلیل از تلاشــگران عرصه خدمت در زمان 
راه اندازی جایگاههای عرضه سوخت به دلیل ایجاد 

اختلال در سامانه هوشمند گرد هم آمدند.
در این نشســت یوسف روشــنی سرپرست پایگاه 
امام حســین) ع( این منطقه گفت : اقداماتی که در 
این شــرکت توســط کارکنان واحد های مختلف و 
بســیجیان صادق انجام می گیرد همه وهمه نشان 
ازولایتمــداری آنها دارد که روز به روز بر آن افزوده 

میشود .
در ادامه سعید جمشیدی مدیر منطقه استان مرکزی 
ضمن عرض تســلیت ایام فاطمیه ) س( وســالگرد 
شهادت سردار دلها به ســخنی از شهید حاج قاسم 
سلیمانی اشاره کرد و گفت :انسانها در زمان بحران 
و ســختی مطالبی را بدســت میآورند ویاد میگیرند 
که در زمان آرامش و آســایش محقق نخواهد شد 
. ایشــان موفقیتهای بدســت امده در سطح منطقه 
علــی الخصوص بهره برداری از جایگاههای عرضه 
سوخت در زمان اختلال سامانه هوشمند را مرهون 

روحیه بسیجی همکاران دانست.

اخبار

قم-فقیه-خبرنگارمملکت-مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
قم گفت: در حال حاضر ۱۰۰ درصد مردم قم از آب شــرب 

سالم بهره مند هستند.
علی جان صادق پــور در کنفرانس خبری که در تالار آب 
اداره کل آب و فاضلاب اســتان قم برگزار شده بود، اظهار 
کرد: در حال حاضر ۱۰۰ درصد مردم شهر قم و ۸۷ درصد 
مردم روســتاهای استان به آب سالم و بهداشتی دسترسی 
دارند و تلاش برای آب رســانی به همه روستاها به صورت 

مستمر دنبال می شود.
وی با بیان اینکه درحال حاضر بیش از ۳۸۰ هزار انشعاب آب 
و ۱۳۱هزار انشــعاب فاضلاب در قم فعال است، گفت: این 
استان دارای سه هزار و ۷۰۰ کیلومتر شبکه و خط انتقال آب 
و یک هزار و ۵۰ کیلومتر شبکه جمع آوری فاضلاب است.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب قم با تاکید براینکه استان 
قــم دارای تصفیه خانه های مجهز آب و فاضلاب اســت 
، تصریح کرد: کل شــبکه آب و فاضلاب فعال اســتان از 
طریق سامانه های الکترونیکی قابلیت رصد و پایش مستمر 
دارد و همچنین شــرکت آب و فاضلاب اســتان از طریق 
آزمایشگاه های تحت اختیار، کیفیت آب مورد استفاده مردم را 

پیوسته کنترل می کند.
صادق پور گفت: طی یکسال گذشته نیز اقدام هایی همچون 
ایجاد،  اصلاح و بازســازی ۱۱۲ کیلومتر شبکه آب؛ حفر،  
تجهیز و مرمت ۲۵ حلقه چاه،  واگذاری حدود ۱۰هزار انشعاب 
آب و ایمن سازی مخازن و تجهیزات مورد استفاده شرکت 

آب و فاضلاب استان، انجام شده است.
وی با اشــاره به این که طرح های توسعه ای شرکت  آب و 

فاضلاب قم به صورت پیوسته اجرا می شود،  افزود: از جمله 
طرح های در دســتور کار این شرکت طرح آبرسانی به ۱۸ 
روستای قمرود،  توسعه مخازن آب استان،  احداث تصفیه خانه 
جدید، اجرای فاز سوم آبرسانی به کهک و حفر ۱۱ حلقه چاه 
در مناطق مورد نیاز اســت که در همین رابطه حفر چاه در 
شهر سلفچگان به دلیل ممانعت چند کشاورز با مشکل رو 

به رو شده است.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب قم گفت: در زمینه توسعه 
شبکه انتقال فاضلاب قم با توجه به اعتبارهای خوبی که در 
جریان سفر رییس جمهوری به این طرح اختصاص یافت، 
اقدام های لازم را برای گسترش این طرح در سطح وسیعی 

از شهر را انجام خواهیم داد.
وی همچنیــن با توصیه به رعایت ســرانه مصرف آب در 

قم، تاکید کرد: سرانه مصرف آب در این استان با همراهی 
مــردم باید به حدود ۸۰ لیتر برســد و این موضوع نیازمند 
فرهنگ سازی و استفاده از ظرفیت رسانه ها برای توجه دادن 

مردم به ضرورت آن است.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب قم

100 درصد قمی ها از آب سالم برخوردارند

خبر

 اجرای نخستین تعمیرات پیچیده پالایشگاهی
 در پالایشگاه امام خمینی )ره( شازند

اراک-یاحقی،خبرنگارمملکت-مدیرعامل پالایشگاه نفت امام خمینی )ره( شازند از پایان موفقیت آمیز 
نخستین تعمیرات پیچیده پالایشگاهی کشور در این پالایشگاه خبر داد.

به گزارش شــانا به نقل از خبرگزاری صداوســیما، مجید رجبی با بیــان اینکه با تلاش متخصصان 
شــرکت ماشین سازی اراک و پژوهشــگران صنعت نفت استان مرکزی نخســتین تعمیرات پیچیده 
پالایشــگاهی کشور انجام شــد، گفت: در تعمیرات اساسی سال ۹۵ پالایشگاه نفت امام خمینی )ره( 
شازند، بازرسان فنی متوجه بروز ترک و آسیب دیدگی در یکی از سه راکتور فعال در واحد آیزوماکس 

شدند.
وی افزود: خطر وقوع انفجار و فاجعه هر لحظه نزدیک تر می شــد و به ناچار راکتور آســیب دیده غیر 
عملیاتی شــد و برای تعمیر آن از شرکت ژاپنی سازنده درخواست کردیم، اما این شرکت تعمیرات را 

مستلزم خروج راکتور از پالایشگاه می دانست و ارز بسیاری را برای تعمیر اساسی درخواست کرد.
به گفته مدیرعامل پالایشــگاه نفت امام خمینی )ره( شــازند، با رایزنی هــای متعدد و بهره گیری از 
پژوهشــگاه صنعت نفت کشور سرانجام ماشین ســازی اراک به عنوان مجری طرح تعمیر تخصصی 

راکتور معرفی شد.
براساس این گزارش در پی استفاده از تخصص مهندسان ایرانی و تنها با صرف مبلغ ۷ میلیارد تومان، 
راکتور آســیب دیده این واحد مهم که هیدروکربن های سنگین بی ارزش را تبدیل به هیدروکربن های 

سبک باارزشی همچون گازوئیل، نفت سفید و ال پی جی می کند عملیاتی شد.
پالایشــگاه نفت امام خمینی )ره( شــازند با ظرفیت فرآوری روزانه ۲۵۰ هزار بشکه نفت خام و تولید 

۱۶ میلیون لیتر بنزین یورو ۴ در زمره برترین پالایشگاه های کشور قرار دارد.

پیش بینی تولید 60 تن ماهی از استخرهای مجن شاهرود
سمنان-تبیانیان،خبرنگارمملکت-مدیر جهاد کشاورزی شهرستان 
شاهرود گفت: پیش بینی می شود امسال از استخرهای ذخیره آب 

کشاورزی در مجن شاهرود ۶۰ تن ماهی گرمابی تولید شود.
به گزارش روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزی استان سمنان، 
علی اصغر حجی در جمع خبرنگاران اظهار داشت: دسترسی به غذا 
همچنین دسترسی فیزیکی و اقتصادی به منابع برای تأمین اقلام 
غذایی مورد نیاز جامعه اســت. از اینرو استخرهای ذخیره آب در 

زمین های کشاورزی می تواند یک تیر و دو نشان باشد.
وی افزود: شــاید استفاده درســت از منابع را حیاتی ترین کمکی 

دانست که استخرهای دو منظوره به کارآفرینان می کنند.
مدیر جهاد کشــاورزی شهرســتان شاهرود گفت: پرورش ماهی در این نوع استخرها سبب می شــود تا آب مورد نیاز مزارع و باغات مواد 

غنی تری بوده و در هر زمان و فصلی در دسترس باشد.
حجی اضافه کرد: همچنین پرورش ماهی در این اســتخرها می تواند علاوه بر فروش محصولات کشاورزی و کسب درآمد از تولید ماهی 
ســود خوبی به دست آورد.وی گفت: صرف نظر از هزینه های اولیه تولید و پرورش ماهی به این شیوه سرمایه کمی نیاز دارد درصورتی که 
کمک زیادی به کارآفرینی می کند.مدیر جهاد کشــاورزی شهرستان شاهرود خاطرنشان کرد: از این رو شهرستان شاهرود حدود پنج هزار 

استخر ذخیره آب دارد که سهم شهر مجن ۴۵۰ استخر است.
حجی تصریح کرد: شهر مجن به عنوان پایلوت برای پرورش ماهیان گرمابی در استخرهای ذخیره آب کشاورزی در نظر گرفته شده است.

وی با بیان اینکه سهم شهر مجن ۴۵۰ استخر با سطحی حدود ۲۹۰ مترمربع است خاطرنشان کرد: این سطح ظرفیت رهاسازی حدود ۶۰ 
هزار ماهی گرمابی ایجاد کرده است و از اینرو رهاسازی حدود ۶۰ هزار ماهی گرمابی در این منطقه شروع شده است.

مدیر جهاد کشاورزی شهرستان شاهرود گفت: انتظار می رود بعد از ۹ الی ۱۰ ماه دیگر در این شهر ۶۰ تن ماهی گرمابی تولید شود که از 
این مســیر سود خوبی عاید کشاورزان می شود.حجی افزود: عمده ماهیان از نوع کپور و آمور است.وی درباره میزان اشتغال زایی این طرح 

نیز گفت: در هر استخر برای یک نفر اشتغال ایجاد می شود.

اراک-یاحقی،خبرنگارمملکت-مدیرکل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای استان مرکزی گفت: سه هزار کیلومتر باند از جاده های 

استان در پی بارش برف، برفروبی و پاکسازی شد.

بــه گزارش روابط عمومــی اداره کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای استان مرکزی، مهرداد جهانی با اشاره به باز بودن کلیه 
شبکه راه های استان مرکزی و برقراری ترافیک روان در سطح 
معابر برون شهری گفت: ۱۱۰ نفر راهدار با ۷۰ دستگاه ماشین 
آلات راهداری وظیفه برفروبی و پاکســازی جاده  های استان 

مرکزی را در ۲۴ ساعت گذشته برعهده داشتند.

وی ادامه داد: ۸۰۰ تن مخلوط ماســه و نمک نیز در این مدت 
برای جلوگیری از لغزندگی و حوادث جاده ای در جاده های استان 

مرکزی پخش شده  است.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان مرکزی افزود: 
اکنون تمامی جاده های این استان ، باز و تردد در آن ها به صورت 
روان جریان دارد.مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان 
مرکزی اظهار داشت: بیشترین بارش برف در جاده های استان 
با ۲۵ سانتی متر مربوط به جاده شازند- ازنا بوده و جاده اراک 
- فرمهین نیز دارای مه غلیظ اســت که در این خصوص به 
رانندگان و کاربران جاده ای توصیه می شــود حتی الامکان از 

سفرهای غیرضروری در این شهرستان ها پرهیز نمایند.
جهانی گفت: با توجه به ورود سامانه بارشی به کشور و استان 
مرکزی همشهریان از مســافرت های غیر ضروری خودداری 
کرده و در صورت نیاز خودروی خود را به زنجیر چرخ و وسایل 
گرمایشی تجهیز کنند.وی ادامه داد: در پی اعلام هشدار سطح 
زرد سازمان هواشناسی کشور، از ۲۴ ساعت قبل ۳۸۰ نفر راننده 
و راهدار در قالب ۵۴ اکیپ به آماده باش کامل در آمدند که در 
حال حاضر مشغول برفروبی اند تا تردد در محورهای مواصلاتی 

بویژه در گردنه های برفگیر برقرار باشد.
وی در پایان یادآور شد: برای اطلاع از آخرین وضعیت آنلاین 

ترافیکی و جوی راهها، سامانه های تلفن گویای ۱۴۱ ، سایت 
ir.۱۴۱ www، سامانه پیامکی ۱۰۰۰۱۴۱ و اپلیکیشن موبایلی 
۱۴۱ سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای در سراسر کشور 
در خدمت و دســترس عموم مردم قرار دارد که امید اســت با 
بهره گیری از آن ها، روز به روز شــاهد ســفر آگاهانه کاربران 

جاده ای و کاهش سوانح رانندگی باشیم.
۶ هزار و ۴۰۰ کیلومتر انواع آزاد راه، راه اصلی و راه روستایی در 
استان مرکزی وجود دارد که چهار هزار کیلومتر آن را راه های 
روستایی تشکیل داده است و روزانه حدود ۴۹۰ هزار وسیله نقلیه 

از مسیر جاده های استان مرکزی تردد می کنند.

3 هزار کیلومتر باند از جاده های استان مرکزی برفروبی شد

ایلام-هواسی،خبرنگارمملکت-
مدیر مخابــرات منطقه ایــلام از نصب و 
راه اندازی ســه ســایت مخابراتی ۳G در 
روستای بانکت و آب انار شهرستان آبدانان 
و روستای پلکانه در شهرستان چرداول خبر 

داد. 

حشمت اســدی  اظهار داشت: در راستای 
خدمات رســانی به مردم بویژه دسترســی 
آسان مناطق محروم و روستایی به اینترنت 
پر ســرعت, با تلاش و همــت همکاران 
مخابرات اســتان و از محل اعتبارات پروژه 
uso وزارت ارتباطات، ســه ســایت جهت 

روســتاهای بانکت و آب انار در شهرستان 
آبدانان و پلکانه در چــرداول بنصب و راه 

اندازی شد.
وی اعتبار هزینه شده برای اجرای این پروژه 

را افزون بر ۹۰ میلیارد ریال عنوان کرد.
ایــلام  مخابــرات  منطقــه  مدیرعامــل 

یادآور شــد: بــا راه اندازی و ارتقاء شــبکه 
افزایــش پهنای  همــراه اول و همچنین 
بانــد، اهالی ایــن روســتاها می توانند از 
 خدمات اینترنت نســل ســوم همراه اول 

بهره مند شوند.
اسدی تاکید کرد: توسعه زیرساخت ها، ارتقا 

کیفیت و کمیــت محصولات مخابراتی در 
روســتاها یکی از برنامه های دارای اولویت 
منطقه اســت که بــا برنامه ریــزی های 
کارشناسی شده و در نظر گرفتن اولویت ها، 
با هدف تقویت زیرساخت های لازم در حال 

تحقق است.

نصب سه سایت مخابرات روستایی جدید در ایلام 

شهرکرد-رجبی،خبرنگارمملکت-اولین همایش ملی بختیاری شناسی)جامعه، فرهنگ 
و طبیعت( با حضوردکتر یاسر پیرعلی سرپرست دانشگاه شهرکرد، حجت الاسلام دکتر 
سعید صفی مسئول دفتر نهاد نمایندگی رهبری در دانشگاه شهرکرد، حجت الاسلام 
میر احمدرضاحاجتی امام جمعه موقت اهواز و جمعی از اساتید و پژوهشگران به صورت 

مجازی در دانشگاه شهرکرد برگزار شد.
استاندار چهارمحال و بختیاری نیز در پیامی به این همایش بیان کرد: بختیاری ها جز 
بهترین و با وفاترین اقوام ایرانی هستند که در طول تاریخ با دیگر اقوام با همبستگی 
و وحدت زندگی کرده و هم زیستی نموده اند، بختیاری ها به صداقت، صفا و شجاعت 
و غیرت شناخته می شوند و مردمان این قوم قبل از دیگر طایفه های ایرانی و از ابتدا 
به مکتب اهل بیت )ع( و تشــیع گرایش پیدا کردند و تنها قومی است که همه آن ها 

شیعه هستند.
غلامعلی حیدری در این پیام افزود: سرزمین بختیاری در طول تاریخ همواره پناهگاهی 
برای نوادگان اهل بیت و امامزادگان بوده و زیارتگاه های موجود در این سرزمین گواه 

اعتقاد بالای آن ها نسبت به سادات است.
استاندار چهارمحال و بختیاری با بیان اینکه بختیاری ها در سرنوشت ایران و جریان 

انقلاب مشــروطیت نقش زیادی داشتند، تصریح کرد: بختیاری ها به رهبری سردار 
اسعد بختیاری همراه ملت مبارز ایران و با حمایت روحانیت در اصفهان و چهارمحال 
و بختیاری از مشروطیت دفاع کردند و برای مبارزه با استبداد محمدعلی شاه به تهران 
رفتند و در ســال ۱۲۸۸ هجری شمسی تهران را فتح و حکومت استبداد را سرنگون 

کردند.
غلامعلی حیدری در بخش دیگری از این پیام گفت: یکی دیگر از افتخارات بختیاری ها 
مبارزات ســردار بی بی مریم اســت که در انقلاب مشروطیت و بعد از آن توانست با 
انگلیســی ها و روس ها مبارزه کند و حتی در جریان جنگ جهانی اول، آزادی خواهان 

ایران را پناه داد.
استاندار چهارمحال و بختیاری همچنین قیام آزادی خواهی علیمردان خان بختیاری در 
دوره پهلوی اول علیه دیکتاتوری رضاخان به عنوان یکی دیگر از افتخارات بختیاری ها 
نام برد و یادآور شــد: هنگامی که انقلاب اســلامی ایران پیروز شد، بختیاری ها در 
صحنه های گوناگون و متعددی در کشور رشادت های بالایی از خود نشان دادند به ویژه 
آنکه آن ها در دوران دفاع مقدس در لشگر و سپاه های چهارمحال و بختیاری، خوزستان 
و اصفهان و دیگر استان ها توانستند با دلاوری و شجاعت همواره در خط مقدم جبهه ها 

خط شکن و پیروز باشند.
استاندار چهارمحال و بختیاری از برگزارکنندگان این همایش به دلیل معرفی و شناسایی 

ایل بختیاری به جامعه علمی کشور قدردانی کرد.

 اولین همایش ملی بختیاری شناسی)جامعه، فرهنگ و طبیعت( 
در دانشگاه شهرکرد برگزار شد

ســاری –امیری فر،خبرنگارمملکت-معاون آموزش متوسطه 
آموزش و پرورش مازندران از اجرای طرح پایش و ساماندهی 

کارگاه ها و آزمایشگاه های مدارس متوسطه استان خبر داد.
»علی دهقان« در جلسه شورای آموزشی استان که با حضور 
سرگروه های استانی درس علوم آزمایشگاهی و کار و فناوری 
برگزار شــد،گفت: در جهت اجرایی کردن راهکارهای »تنوع 
بخشــی به محیط های یادگیری در فرآیند تعلیم و تربیت« 

در ســند تحول بنیادین طرح پایش کارگاه ها و آزمایشگاه ها 
در مدارس متوسطه استان اجرا می گردد .وی ضمن تاکید بر 
توجه به محیط های متنوع یادگیری و همســویی آن با سند 
تحول بنیادین و برنامه های تحولی وزارت آموزش و پرورش 
اظهار کرد: اینکه تاکید می گردد در مدرسه، اتاق آزمایشگاه و 
کارگاه فعال باشد برای این است که منابع یادگیری فقط متن 
ها نیستند و دیگر تاکید صرفا بر متن به عنوان ابزار یادگیری در 

دنیای امروز قابل قبول نیست.معاون آموزش متوسطه آموزش 
و پرورش مازندران افزود: در این طرح ضمن ساماندهی کامل 
آزمایشــگاه و کارگاه مــدارس از نظر فیزیکی و تجهیزاتی بر 
آموزش نیروی انسانی متخصص و توانمند سازی دبیران کار 
و فناوری و آزمایشکاه علوم تاکید گردیده است .دهقان تصریح 
کرد: قطعا همه این راه ها که می رویم یک کل بهم پیوســته 
اســت تا بتوانیم یادگیری را امری لذت بخش کنیم و جریان 

یاددهی-یادگیری را تسهیل نماییم.
این مقام مسئول استانی در ادامه به تغییر در گفتمان جامعه در 
حوزه تعلیم و تربیت اشاره کرد و گفت: دیگر نمی توان در محیط 

های غیر منعطف دانش آموزان را به آموزش واداشت.
وی در بخش پایانی سخنانش از مدیران مدارس خواست با یک 
نگاه تخصصی و به عنوان یک ضرورت به سمت فعال کردن 

آزمایشگاه و کارگاه مدارس حرکت کنند.

اجرای طرح پایش و ساماندهی کارگاه ها و آزمایشگاه های مدارس متوسطه مازندران
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 
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کدام کنسرت ها به روی 
می روند؟ صحنه 

در هفته ای که گذشــت، تعــدادی از خوانندگان 
موســیقی پاپ به روی صحنــه رفتند و در تالار 
وحدت هم ارکســترهای حضوری پس از حدود 
دو سال از شیوع کرونا، برگزار شد ولی در هفته 
پیش رو خبری از برگزاری کنســرت نیســت و 
بلیط فروشی ها نشان می دهد که اجراها از حدود 

10 روز دیگر از سرگرفته خواهند شد.
گزارش ایســنا در ادامه نگاهی خواهد داشت به 
کنسرت هایی که از ۲۲ دی ماه در تهران و خارج 

از ایران به روی صحنه خواهند رفت.
مهــدی  ـ  دی مــاه   ۲۲ ـ  چهارشــنبه  روز  در 
احمدوند در دو ســانس با قیمت بلیط  تا ســقف 
3۹۵ هزار تومان در ســالن همایــش ایرانیان، 
حسین صفامنش در یک سانس در تالار وحدت 
با قیمت بلیط تا سقف 300 هزار تومان و مسیح 
و آرش در ســالن وزارت کشــور در یک سانس 
با ســقف قیمت بلیــط 3۹۵ هزار تومان به روی 

رفت. خواهند  صحنه 
علیرضا طلیســچی و بهنــام بانی ۲3 دی ماه به 
ترتیب در ســالن های مرکــز همایش های برج 
میلاد و ســالن میلاد نمایشگاه بین المللی تهران 
در دو ســانس با ســقف قیمت 3۹۵ هزارتومان 

برگزاری کنسرت خواهند داشت.
کنســرت گروه ســینا ذکایی ۲۸ دی ماه در یک 
ســانس با سقف قیمت ۲۵0 هزار تومان در تالار 
تهران  سمفونیک  می شود.ارکستر  برگزار  وحدت 
نیز به رهبری نصیر حیدریان در هفتم و هشــتم 
بهمن ماه با ســقف قیمت بلیط ۲00 هزار تومان 
در تــالار وحدت میزبان مخاطبــان خواهد بود.

پرواز همای نیز از 30 دی تا یکم بهمن در چهار 
ســانس با سقف قیمت بلیط 3۸0 هزار تومان در 

ایرانیان به روی صحنه می رود. سالن همایش 
ایرانی هیژان  اقوام  ارکســتر  اجراهای  همچنین 
30 دی در تــالار وحــدت، گــروه آوای تبری 
ســوم بهمن در تــالار وحدت، بهنــام بانی در 
ســالن لوکس اکومال کرج، آرش و مسیح سالن 
وزارت کشور، آرون افشار و بابک جهانبخش در 
مرکز همایش های برج میلاد تهران در لیســت 
برنامه هایی قــرار گرفته اند که جزئیات بیشــتر 

برگزاری آنها به زودی اعلام خواهد شد.
البتــه شــهرام ناظــری ۲۶ مــارچ در ســالن 
فیلارمونیــک پاریــس و همایون شــجریان به 
همراه گروه »ســیاوش« 1۹ مارچ در بروکسل 
بلژیــک، ۲۲ مــارچ در لاهه هلنــد و ۲۶ مارچ 
در پاریــس فرانســه )اطلاعــات تکمیلی اعلام 

می شود( به روی صحنه می روند.

معاون درمان وزارت بهداشت با اشاره به روند افزایشی موارد 
شناسایی ابتلا به »امیکرون« در کشور، گفت: موثرترین کار 
در پیشگیری از امُیکرون، رعایت پروتکل ها، ماسک زدن و 
رعایت فاصله گذاری و همچنین تزریق دز سوم واکسن است 

و توصیه می کنم افراد حتما دز سوم واکسن را تزریق کنند.
به گزارش مملکت آنلاین، دکتر سعید کریمی در نشست 
خبری وزارت بهداشــت، در پاسخ به سوال درباره وضعیت 
مراجعات کرونایی به بیمارستان ها و آمادگی بیمارستان ها در 
برابر امُیکرون، گفت: خوشبختانه تعداد مراجعین سرپایی ما 
با علائم مشکوک به کرونا با علائم تنفسی که به صورت 
روزانه مراجعه می کنند، حدود  1۲۵0 مورد اســت که این 
میــزان مراجعــه از پیک قبلی که داشــتیم به تدریج کم 
شــده و در زوهای اخیر، افزایش قابل توجهی را نداشتیم. 
البته تغییرات سینوسی کاهش و افزایشی وجود داشته، اما 
خوشبختانه افزایش مراجعات قابل توجه و مستمر نداشتیم. 
همچنین در حوزه تعداد بستری، بعد از عبور از پیک، در حد 
ثابت در حد  ۵۸00 مورد اســت که در روزهای اخیر حالت 

ثابتی داشته و افزایش نگران کننده ای را شاهد نبوده ایم.

روند افزایشی بیماری در کشور
وی افزود: تعداد بســتری در آی سی یو هم حدود 1400 
مورد اســت. بنابراین در حوزه بســتری در آی سی یو هم 
افزایش خاصی نداشته اســت و در شرایط پایداری به سر 
می بریم. در زمینه سویه امُیکرون نیز تعداد موارد مبتلا که 
با تشخیص قطعی کیت بوده، افزایش یافته است و تا امروز  
1۹4 تشخیص قطعی امُیکرون داشته ایم که در حال افزایش 

است.

ماسک بزنید و تزریق واکسن را جدی بگیرید
کریمی ادامه داد: برای تشخیص امُیکرون ابتدا باید تست 
PCR بیمار مثبت شود و بعد اگر مشکوک به امُیکرون 
باشد، یک تست اضافه هم برای امُیکرون انجام می شود. 
افزایش تعــداد موارد امُیکرون جای نگرانــی دارد. از این 
جهت که شیوع و سرایت پذیری امُیکرون بسیار زیاد است 
و در عرض دو تا ســه روز ممکن اســت، فرد مبتلا بتواند 
افراد دیگر را مبتلا کند. بر این اساس رعایت پروتکل های 
بســیار مهم است و باید توجه کرد که  موثرترین چیز هم 
در پیشگیری از امُیکرون، رعایت پروتکل ها، ماسک زدن 

و رعایت فاصله گذاری و همچنین تزریق دز سوم واکسن 
است که توصیه می کنم، حتما دز سوم واکسن را افراد تزریق 
کنند. دز سوم در پیشگیری از ابتلا و موارد شدید و همچنین 
پیشگیری از بستری و مرگ ومیر ناشی از کرونا بسیار موثر 

است.

بیمارستان ها در آماده باش
وی همچنین گفت: باید توجه کرد که از نظر درمانی تفاوتی 
بین امُیکرون و سویه دلتا وجود ندارد. البته از جهت مراقبتی 
باید بیشتر مراقب باشیم، زیرا سرایت پذیری امُیکرون بیشتر 
اســت، اما از نظــر درمان تفاوتی نــدارد. در عین حال به 
بیمارستان هایمان آماده باش اعلام کردیم که در آماده باش 
هستند تا اگر خدایی نکرده تعداد موارد افزایش یافت، بتوانند 
بــه بهترین نحوه مراقبت ها و خدمــات را از نظر وضعیت 
اکسیژن سازها، دارو و... انجام دهند. این تمهیدات با معاونین 
درمان دانشگاه های علوم پزشکی انجام شده است. ان شاءالله 
که اصلا وارد پیک بعدی نشویم، باتوجه به اینکه مدت زمان 
فاصله واکسیناسیون مان کم است و آنتی بادی وجود دارد، 
ولی اصلا نباید غافل شویم و باید پروتکل ها را رعایت کنیم.

مشــکلات نسخه نویســی الکترونیــک در 
بیمارستان ها

کریمی در پاســخ به ســوال درباره وضعیت اجرای نسخه 
الکترونیک در بیمارستان ها، گفت: در این زمینه مشکلاتی از 
روزهای اول بوده و هنوز هم وجود دارد، اما به تدریج در حال 
کاهش است. کسی که تاکنون دستی نسخه را می نوشته، 
اکنون باید تایپ کند که مقداری سرعت را کاهش می دهد، 
برق یا اینترنت قطع می شــود، ممکن است حجم بیماران 
بالا باشــد و مسیرهای ارتباطی نتوانند به خوبی اطلاعات 
را منتقل کنند و کندی ایجاد شود که رسانه ها در این زمینه 
گزارشاتی ارائه داده اند. با این حال با جلساتی که مکرر برگزار 
شــده و هماهنگی هایی که روزبروز در حال افزایش است، 
این مشکلات در حال کاهش است. وقتی یک پروژه ملی 
است و با تعداد بالایی از مراکز مواجهیم، باید مقداری فرصت 

دهیم تا به آنچه که مطلوب است، برسیم.

وضعیت اثرگذاری واکسن ها بر امُیکرون
وی درباره میزان اثربخشــی واکسن های داخلی کرونا بر 
سویه امُیکرون، گفت: تاکنون در ایران 1۹4 مورد امُیکرون 
شناســایی شــده و در این زمینه اطلاعــات آنقدر قطعی 
نیست که بتوانیم اطلاعاتی ارائه دهیم، اما باتوجه به اینکه 
واکسن های داخلی در مقابل دلتا موثر بودند و واکسن های 
خارجی هم که بوده بر روی دلتا تست شده و کشورهایی که 
میزان امُیکرون شان بالاست، آن ها را موثر دانستند. به نظر 
می آید که واکسن روی امُیکرون هم موثر باشد. مطالعاتی 

که انجام می شود این موضوع را می تواند به اثبات برساند.
کریمی دربــاره اعمال محدودیت هــای کرونایی با توجه 
به خطر امُیکرون، گفــت: فعلا در وضعیتی قرار داریم که 
عمدتا بر رعایت پروتکل ها توصیه می کنیم. هر محدودیتی 
که قرار باشد ایجاد شود، جزو اختیارات ستاد ملی کروناست 
و وزارت بهداشت نمی تواند محدودیت اعمال کند. در عین 
حال کمیته علمی وضعیت را از نظر علمی بررسی می کند، 
نتایج کمیته علمی به وزیر بهداشت و سپس در ستاد کرونا 
ارائه شده و ستاد ملی مقابله با کرونا تصمیم گیری می کند. 
بنابراین درباره محدودیت ها باید از ستاد ملی کرونا پیگیری 

شود.
کریمی درباره مواجهه با بیماری های ترکیبی با کرونا، گفت: 
در بیمارانی که به بیمارســتان ها و مراکز درمانی مراجعه 
می کنند، اکنون آنفلوآنزا زیاد است، اما فعلا من گزارشی از 

ترکیب این بیماری ها با کرونا دریافت نکرده ام.

حذف ارز 4200 تومانی از حوزه سلامت، هنوز 
نهایی نیست

وی دربــاره حــذف ارز 4۲00 تومانی و نحــوه حمایت از 
بنگاه های سلامت محور با این اقدام، گفت: فعلا این لایحه 
در مجلس است و هنوز نهایی نشده است. باید اجازه دهیم 
کار کارشناسی اش در مجلس انجام شود. در بررسی هایی 
که انجام می شــود، حمایت هایی از بحث دارو و سلامت 
دیده شده است. البته از آنجایی که نهایی نشده، اظهارنظر 
نمی کنیم، اما حمایت ها در حوزه سلامت برای سال آینده در 
لایحه بودجه دیده شده است و فکر نمی کنم که نمانیدگان 
مجلس بخواهند حوزه سلامت را رها کنند و حتما حمایت 

خواهند کرد که ما هم از آنها خواهش می کنیم که حتما این 
حمایت را انجام دهند.

بسته پیشنهادی وزارت بهداشت برای ماندگاری 
پزشکان در مناطق محروم

کریمی در ادامه صحبت هایش، درباره بحث کمبود پزشک، 
گفت: همانطور که مقام معظم رهبری هم فرمودند، مشکل 
بیشتر بحث توزیع اســت. یک پزشک متخصص بعد از 
دوره طــرح، دیگر تعهدی به وزارت بهداشــت ندارد و اگر 
بخواهیم این افراد را در مناطقی که هستند، نگه داریم، باید 
ماندگاری شان را تسهیل کنیم. این جزو پیشنهاداتی است 
که ارائه کردیم که باید بتوانیم برای افرادی که در مناطق 
محروم ارائه خدمت انجام می دهند، تسهیلاتی فراهم کنیم. 
البته هنوز بســته آن تصویب نشده است و به همین دلیل 

جزئیات آن را مطرح نمی کنم.
وی تاکید کرد: به هر حال باید اقداماتی انجام دهیم که یک 
پزشک متخصص بعد از دوره تعهدش، خودش با رضایت در 
منطقه محروم کار کند. مردم در مناطق محروم حق دارند 
که پزشک متخحصص داشته باشند و پزشک متخصص 
ماندگار هم داشته باشند، نه اینکه هر چند سال یکبار پزشک 
متخصص شان تغییر کند. این جزو مطالب مهمی است که 
در برنامه ها و پیشنهادات ما وجود دارد. درباره مناطق محروم 
هم 30 درصد سهمیه مناطق محروم وجود دارد که از این 
طریق هم می توانیم به صورت بومی گزینی برای این مناطق 
پزشک جذب کنیم که در همان منطقه ای که هستند، ارائه 
خدمت کنند. اگر بخواهیم مشکل حل شود باید کاری کنیم 
که خود پزشک با رضایت در منطقه محروم  ارائه خدمت 
کند و ماندگاری شان را تسهیل کنیم. حال این تسهیلات 
می تواند مالی باشد، رفاهی باشد و ... که اگر بسته پیشنهادی 

ما تصویب شود، امیدوارم بتوانیم این مشکل را رفع کنیم.
معاون درمان وزارت بهداشــت درباره نوع دز ســومی که 
مردم باید برای واکسیناسیون کرونا تزریق کنند، گفت: از 
نظر علمی درباره اینکه چه نوع دز ســومی از واکسن های 
کرونا موثرتر است، بین علما اختلاف هایی وجود دارد. این 
موارد باید در کمیته علمی بررسی و تعیین تکلیف شود. بحث 

واردات هم مربوط به حوزه معاونت درمان نیست.
کریمی در پاسخ به اینکه باوجود تزریق واکسن، چرا هنوز 
کرونا مهار نشده اســت، گفتن: این موضوع طبیعی است 
و هیچ واکســنی به ویژه درباره کرونا نه ادعا می کند و نه 
می توانــد 100 درصد بیماری را کنترل کند و هیچ کجای 
دنیا اینطور نیست که اگر واکسن تزریق کردند، دیگر 100 
درصد کســی به بیماری مبتلا نشود. بنابراین هدف مان از 
واکسیناسیون، کاهش میزان ابتلا و به ویژه کاهش موارد 

شدید ابتلا و مرگ ومیر است.

مشکلی در حوزه درمان کرونا نیست
وی دربــاره وضعیت داروهای درمــان کرونا، گفت: درباره 
داروها هم فعلا داروهایی را که در پروتکل درمان کشــور 
وجود دارد، در کشور در دسترس هستند. داروهای جدیدی 
هم که گزارش می شود، باید در کمیته علمی مورد بررسی 
قرار گیرند، وگرنه دچار مشکلاتی می شویم که قبلا داشتیم 
که اصلا آیا این دارو موثر هست یا خیر. این موارد در کمیته 
علمی بررسی می شود تا هزینه-اثربخشی آن مشخص شود 
و بعد به پروتکل ها اضافه می شود. در حال حاضر در حوزه 
درمان مشکلی نداریم. چند دارویی هم که اعلام شده که 
ممکن است موثر باشند، در حال بررسی است و اگر به این 
نتیجه برسیم که واقعا موثرند، وارد پروتکل می شوند. بنابراین 
این موارد در کمیته علمی بحث می شــود و اگر به صورت 

علمی به این نتیجه برسیم که موثر است، اقدام می شود.

اصرار بر اجرای علمی قانون جوانی جمعیت
معاون درمان وزارت بهداشــت درباره اجرای قانون جوانی 
جمعیت، گفت: اصل بر اجرای قانون جوانی جمعیت است. 
ما روی این قانون اصرار داریم و این کار باید از طریق علمی 
انجام شود. توصیه می کنم خبرنگاران هم در این زمینه خیلی 
وارد حواشی نشوند. باید تلاش کنیم که قانون اجرا شود تا 

جمعیت جوانی داشته باشیم و با مشکل پیری و کاهش نرخ 
جمعیت مواجه نشویم.

لزوم بروز کردن بیمارستان های فرسوده
کریمی درباره بحث بیمارستان ســازی در کشور و ایمنی 
بیمارستان ها، گفت:  در حوزه درمان ما در زمینه اعتباربخشی 
بیمارستان ها می توانیم ورود کنیم. یکی از فاکتورهای ما در 
اعتباربخشی این است که اگر بیمارستانی ناایمن باشد، در 
اعتباربخشی و صدور و تمدید پروانه سخت گیری می کنیم و 
باید اصلاح کنند. باید توجه کرد که بسیاری از بیمارستان ها 
فرسوده اند و ممکن است ۸0 یا ۹0 سال قبل ساخته شده 
باشند، به روز کردن این بیمارستان ها اقدامی است که باید 

انجام شود که معاونت توسعه در این زمینه عمل می کنند.

تخلفات درمانی را به 190 اعلام کنید
معاون درمان وزارت بهداشــت درباره سامانه 1۹0 و ارائه 
تخلفات بیمارستانی و تعرفه ای، گفت: تخلفات را می توانند 
به ســامانه 1۹0 ارائه کنند. در عین حال طی دو ســه روز 
اخیر جلســاتی در راستای تقویت نظارت از سوی معاونت 
درمان برگزار شد و بر روی بیمارستان ها متمرکز می شویم 
تا ان شاءالله تخلفی در بیمارستان رخ ندهد. عمده تخلفاتی 
که وجود دارد احتمالا در بیمارستان رخ می دهد، اگر عمل 
جراحی اســت که برای آن پول خارج از تعرفه ای دریافت 
می شــود، آن عمل در بیمارســتان اتفاق می افتد، علاوه 
بر برخورد با افراد متخلف، با آن بیمارســتانی هم که این 
تخلــف در آن رخ می دهد، برخورد می کنیم. در عین حال 
نظارت هایمان باید به روز و سامانه ای شوند. به معاونت های 
درمان اعلام شده که این موضوع را جزو اولویت هایشان قرار 

دهند. فسادستیزی جزو اولویت های ما است.
کریمی درباره موضوع کمبود پزشک متخصص در مناطق 
محروم مجددا تاکید کرد: مباحث مطرح شده به این معنا 
نیســت که پزشک متخصص به اندازه کافی نداریم، بلکه 
تجمع شان در مراکز استان ها بیشتر و در مناطق محروم کمتر 
است. البته این پزشکان تعهدات شان را هم انجام داده اند، اما 
ما باید شرایط ماندگاری پزشک در مناطق محروم را فراهم 
کنیم که به مباحث رفاهی، معیشتی، مالی و ... بازمی گردد. 
باید کاری کنیم که متخصصین علاقه داشته باشند که در 

مناطق محروم خدمت کنند.
وی در پاسخ به سوالی درباره کرونا، با بیان اینکه در شرایط 
فعلی کرونا باید از پیک های قبلی درس بگیریم، گفت: وقتی 
از یک بحران درس بگیریم، به یک فرصت برای آینده بدل 
می شود تا دیگر با آن مشکلات مواجه نشویم. خوشبختانه 
طی دوره کرونا بیماری نبوده که به دلیل کمبود تخت بیرون 
از بیمارستان باشد؛ چیزی که در کشورهای دیگر مشاهده 
کردیم. برخی بیماران به دلایل مختلف دیر مراجعه کرده 
بودند که دچار مرگ و میر شــدند. دعا می کنیم که پیک 
دیگری در پیش نباشد و از مردم هم خواهش می کنیم که 
پروتکل های بهداشــتی را رعایت کنند تا وارد پیک بعدی 
نشویم. در عین حال ســعی می کنیم که از گذشته درس 
بگیریم تا اگر وارد پیک بعدی شدیم، بتوانیم بهتر مدیریت 

کنیم.
کریمی در بخشی از صحبت هایش با اشاره به اولویت های 
حوزه درمان کشور، گفت:  از همه کادر درمان و عزیزانی که 
طی دو ســال گذشته در سنگر کرونا خدمت کردند تشکر 
می کنم. بالای ۲00 شهید سلامت تقدیم کردیم که یاد آنها 

را گرامی می داریم.
وی افزود: یکی از مهمترین و شاید مهمترین رسالت ما در 
حوزه درمان این است که بتوانیم یک خدمت را بهنگام، موثر، 
باکیفیت، به صورت اقتصادی و بهره ور، مبتنی بر عدالت و 
نیازهای منطقی برای مراجعین فراهم کنیم. بنابراین یکی 
از محورهای اصلی کار ما تعالی ســلامت است. یعنی باید 
بتوانیم کیفیت و کمیت خدمات مان را در حد اعلا داشــته 
باشیم. هدف گذاری ما این است که این را تعالی دهیم. یکی 
از مهمترین اقدامات مان همگانی کردن پوشش سلامت 
اســت تا همه هموطنان مان به خدمات سلامت دسترسی 

داشته باشند.

اومیکرونواحتمالآغازپیکجدید

بیمارستانهادرآمادهباش؛رعایتپروتکلهادرحداقل

 آگهی دعوت به مناقصه عمومی
 دو مرحله ای همزمان با ارزیابی )فشرده( 

روابط عمومی اداره کل نوسازی مدارس استان کهگیلویه و بویراحمد

اداره کل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان کهگیلویه و بویراحمد در نظر دارد: خرید تجهیزات 
هوشمندی سازی )نمایشگر تعاملی( جهت مدارس استان کهگیلویه و بویراحمد را با مشخصات 
به شرح ذیل را از طریق مناقصه عمومی دومرحله ای همزمان با ارزیابی )فشرده( به شرکت ها/

تولیدکنندگان معتبر و صلاحیت دار واجد شرایط با ارائه مدارک شرکت در زمینه های مورد نظر و 
گواهینامه شورای عالی انفورماتیک و گواهی عضویت در نظام صنفی رایانه ای، از طریق درگاه سامانه 
الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir واگذار نماید. لازم است مناقصه گران در 
صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثب نام درسایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را 

جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه 
پاکت)الف(، تضمین شرکت در مناقصه( از طریق آدرس: یاسوج، میدان معلم، اداره کل نوسازی 

مدارس استان کهگیلویه و بویراحمد به شماره تماس: 33235436-074 انجام می پذیرد.

ارسال به صفحه اعلان  
عمومی

مهلت دریافت 
اسناد

مهلت ارسال پاکت های 
زمان اعتبار زمان بازگشاییپیشنهادی

پیشنهادها

یکشنبه 1400/10/12 
ساعت 11

چهارشنبه 
 1400/10/15 

ساعت 17
یکشنبه 1400/10/26 

ساعت 16
دوشنبه 1400/10/27 

ساعت 8
 1400/12/27

ساعت 14

1- ضمانتنامه بانکی معتبر را ضمن ثبت در سامانه ستاد، اصل ضمانتنامه را در پاکت قرار داده و 
به صورت لاک و مهر شده )پاکت ممهور به مهر شرکت و نام پروژه و شماره تماس و آدرس( به 
دبیرخانه این اداره کل تحویل داده شود. تاریخ تسلیم ضمانتنامه شرکت در مناقصه 1400/10/26 

ساعت 13
2- سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به اسناد مناقصه مندرج می باشد.

3- هزینه آگهی روزنامه برعهده برنده مناقصه می باشد.

تعداد شرح تجهیزاتردیف
مقدار

مبلغ 
تضمین)ریال(

مدت محل تأمین اعتبار
پیمان

توضیحات

خرید تجهیزات 1
هوشمندی سازی 
)نمایشگر تعاملی(

 30
دستگاه

اعتبارات ملی – )بند 800.000.000
)ع( تبصره)5( سه 

ساله )اخزا003(

طبق 1 ماه
مشخصات 

فنی

تاریخ انتشار نوبت اول: 1400/10/13 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1400/10/14

 نوبت دوم

بویراحمد و  کهگیلویه  استان  رس  مدا تجهیز  و  توسعه   ، نوسازی اداره کل 

کاریکاتور

ارز42۰۰تومانییعنیرانتبرایگروهیخاص!
میلیارد ها دلار ارز 4۲00 تومانی هزینه واردات خوراک دام و طیور!  از ســال ۹۷ تاکنون که ارز 4۲00 تومانی برای واردات نهاده های 
دامی اختصاص پیدا کرده، نه تنها قیمت این کالا ها پایین نیامده، بلکه به طور میانگین سالی 40 درصد قیمت آن ها افزایش یافته است.


